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روزنامه صبح ایران

وزیر ارتباطات: 

همه در برابر فرصت سوزی ها مسوول هستیم 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

FATF مانع از تکثیر بابک زنجانی ها می شود

جزئیات توزیع سبد کالایی 

آیا می توان برای نجات برجام روی اروپایی ها حساب باز کرد؟ 

اروپا کجای جبهه تقابل 
تهران- واشنگتن می ایستد 

حریری عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی ایران مطرح کرد

اقتصاد ایران در 
تاریک خانه خصولتی ها

خروج آمریکا از توافق هسته ای هر چند به همراهی 
دیگر اعضای توافق منتهی نشد اما تاکنون اتحادیه اروپا 
آنچنان که باید وظایف خود را در حفظ برجام به انجام 
نرسانده و این پرسش به ذهن می رسد که آیا می توان برای 
نجات برجام روی اروپایی ها حساب باز کرد؟ با روی کار 
آمدن »دونالد ترامپ« در آمریکا، شاهد بروز شکاف هایی 

در دو سوی اقیانوس اطلس بوده ایم و برجام و مساله ایران 
هم از عوامل بروز این اختلافات بوده است. رهبران کاخ 
سفید که نتوانستند نگاه خود به توافق هسته ای مبنی بر 
ناکارآمد بودن برجام را به اروپایی اثبات و رهبران بروکسل 
را با خود همراه کنند، چاره را در خروج یکجانبه از توافق 

مذکور یافته و نهایتا در مقابل همپیمانان ...

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و نائب رییس اتاق ایران و چین اما از منظر دیگری ماجرا را مورد بررسی قرار می 
دهد. او شفافیت را در بستری تاریخی ، نه امروزی به نقد کشید و تاکید کرد که فرهنگ ایران نیز سالیان طولانی در 
خدمت شفافیت و ظهور و بروز آن نبوده است.مجیدرضا حریری می گوید : باز شدن پای خصولتی ها به اقتصاد ایران و 

افزایش سهم این بخش ، عدم شفافیت در اقتصاد ایران را دامن زده است....

نوکیسه ها، فرهنگ ایران را نشانه گرفته اند 
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مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: در حال حاضر 354 هزار و 991 تن در این استان از 
خدمات بیمه سلامت که توسط 659 مرکز طرف قرارداد انجام می شود، استفاده می کنند. 
محمدرضا فخاریان قمی روز پنجشنبه در جمع خبرنگاران به مناسبت هفته بیمه سلامت، از 27 
مهرماه تا سوم آبان ماه اظهار داشت:از این تعداد افراد بیمه شده، یک هزار و 337 بیمار خاص 
هستند.وی افزود: 64 بیمار هموفیلی، 101 بیمار تلاسمی، 397 بیمار دیالیزی، 519 بیمار ام اس و 
178 بیمار پیوند کلیه در قم از خدمات بیمه سلامت استفاده می کنند.به گفته وی، در فروردین 
ماه سال جاری 400 هزار تن زیر پوشش بیمه سلامت استان بودند که در حال حاضر حدود 50 
هزار تن بیمه خویش را تمدید نکرده اند که یکی از دلایل این امر، محدود شدن خدمات در مراکز 

دولتی بوده است...

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: توسعه استان باید به صورت علمی دنبال 
شود، هنوز الگویی برای توسعه استان قم با توجه به محیط زیست وجود ندارد.سید رضا 
موسوی با اشاره به ضرورت عدم توسعه صنایع آب بر در استان قم اظهار کرد: این استان 
مشکل کمبود آب دارد و برای تامین آب استان، پروژه انتقال آب اجرا شد و نباید به دنبال 
توسعه صنایع آب در استان قم همچون فولاد باشیم، این در حالی است که فاضلاب تولیدی 
قم رها می شود.وی ادامه داد: به دنبال ممنوع کردن احداث واحدهای تولید هیدروکربن جدید 
در استان قم هستیم، به دلیل موقعیت جغرافیایی، برخی از این واحدها به دنبال استقرار در قم 
هستند، در حالی که این استان مشکلات اقلیمی دارد.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان 

قم افزود: توسعه استان قم باید به صورت علمی دنبال شود...

مدیرکل بیمه سلامت استان قم :

354 هزار قمی از خدمات 
بیمه سلامت استفاده می کنند 

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد

ضرورت عدم توسعه 
صنایع آب بر در استان قم 

دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش با بیان اینکه راه برون 
رفت از چالش ها رسیدن به تفاهم ملی است، گفت: تفاهم ملی بدون 
پذیرش اصل گفت  و گوی ملی و خوب شنیدن همه صداها امکانپذیر 
نیست. »فاطمه راکعی« روز پنجشنبه در سومین کنگره جمعیت 
زنان مسلمان نواندیش با بیان اینکه کشور در شرایط پیچیده، 
متفاوت و حساسی در مقایسه با 40 سال گذشته قرار دارد، افزود: 

بی تردید زنان مسلمان نواندیش ...

محمد علی ابطحی یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: قباله 
است؛  نخورده  شناسنامه دار  اصلاح طلبان  نام  به  اصلاح طلبی 
هرکس به آن تفکر اصلاح طلبی که آقای خاتمی از سال 76 روی 
آن تاکید دارند اعتقاد داشته باشد که گفتند از دل این جامعه 
همواره باید به فکر نو کردن افکار و رفتار باشیم یک اصلاح طلب 
ریشه دار است چه نامش در جریان اصلاح طلبی ثبت شده باشد 

و چه در قالب پارلمان و شورا باشد. ..

فاطمه راکعی:

راه برون رفت از چالش ها 
تفاهم ملی است 

محمدعلی ابطحی :

قباله اصلاحات به نام اصلاح طلبان 
شناسنامه دار نخورده است
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گرفتار فرسایش سرمایه اجتماعی  شده ایم
معاون اول رئیس جمهوری: 

* قانون FATF دو بار در شورای عالی سران قوا تصویب شد 
* جامعه به دنبال شرایط سیاسی با نشاط است 

* تا پایان سال 97 از مشکلات عبور کنیم
* باید سرمایه اجتماعی را بازسازی کرد 

* افق آینده کشور تیره و تار نیست 

ولادت امام موسی کاظم )ع( را تبریک می گوئیم

88

نامگذاری 27 مهر الی 3 آبان به نام هفته بیمه سلامت فرصت مغتنمی است تا با تبیین اهمیت و جایگاه بسیار مهم بیمه 
سلامت و نقش آن در تحقق توسعه پایدار بر بستر مشارکت مردم و همراهی مجموعه نهادهای حاکمیتی و اجرائی و نیز 
بازنگری مجدد و اتخاذ رویکردی جدید نسبت به توانمندی ها، دستاوردها و انتظاارت موجود در این حوزه با استفاده از 

برنامه ریزی های منسجم و کلان می باشد.
بدون شك جامعه سالم، بستر ساز توسعه و رشد و شکوفائی کشور در تمامی زمینه هاست از این رو پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی و بویژه در دولت تدبیر و امید، اقدامات و برنامه های ارزنده ای در جهت بهبود و ارتقای بیمه سلامت و 
افزایش امید به زندگی صورت گرفت. همسو با این رویکرد، در استان قم نیز شاهد اقدامات مهم و تأثیرگذاری در حوزه 
بیمه سلامت هستیم از جمله : اجرای کامل طرح تحول نظام سلامت و افزایش پوشش بیمه سلامت همگانی و نیز راه 
اندازی سامانه یکپارچه 1666 به منظور اعمال نظارت بهتر بر نحوه خدمات رسانی، ثبت و پیگیری شکایات مردمی، صدور 
و تمدید دفترچه و اعتبار سنجی دفترچه ها که امیدوارم زمینه بهره مندی مجاورین و زائرین شهر کریمه اهل بیت )س( از 
این امکانات فراهم شود.  فرصت را مغتنم شمرده، فرارسیدن هفته بیمه سلامت را به دست اندرکاران بیمه سلامت استان 
و تلاشگران عرصه سلامت به ویژه پزشکان فرهیخته، مراکز و مؤسسات درمانی و دانشگاهی و مراکز خصوصی و دولتی و 
تمامی شرکای کاری  تبریك عرض نموده و ضمن تقدیر و تشکر، برای تمامی این عزیزان آرزوی توفیق و سربلندی دارم.

پیام استاندار قم به مناسبت هفته بیمه سلامت

سید مهدی صادقی- استاندار قم

پیام تبریک
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پرونده خاشقچی؛  سرآغازی 
برای نظم نوین منطقه ای

یکی از مباحث مهمی که در سال های اخیر نظر 
اندیشمندان و تحلیلگران سیاسی را به خود جلب کرده، 
موضوع رقابت های منطقه ای ایران و عربستان است که 

با تحرکات اخیر ولی عهد عربستان به نقطه خطرناکی رسیده بود.درچند سال گذشته 
عربستان سعودی به رهبری ولیعهد جوان و جویای قدرت خود تلاش کرده بود در ابعاد 
مختلف سیاسی و اقتصادی به قدرت اول منطقه غرب آسیا تبدیل شود، از اصلاحات 
سیاسی و اعطای آزادی های اجتماعی به زنان گرفته تا ارائه »سند چشم انداز 2030« 
برای توسعه اقتصادی عربستان و نیز خریدهای کلان تسلیحاتی همه نشان از آن داشت 
که این کشور عربی تلاش می کند به زور تحقیر و باج دهی هم که شده روابط سیاسی 
اش با ایالات متحده و سایر کشورهای غربی را تقویت کند و به طور مشخص، یک جبهه 
غربی- عربی بر علیه ایران تشکیل دهد. این کشور همچنین نشست تجاری با عنوان 
»کنفرانس ابتکار عمل سرمایه گذاری آینده در عـربستان« که »داووس در صحرا« نیز 
نامیده شده است، را در راستای سند »چشم انداز 2030« برای جذب سرمایـه گذاری 
خارجی و قطع وابستگی این کشور به درآمد حاصل از صدور نفت برنامه ریزی کرده 
که قرار بود هفته آینده در ریاض برگزار شود؛ برنامه هایی که در صورت اجرایی شدن 
و موفقیت می توانست تحولی بنیادین در این کشور عربی همسایه ایجاد کرده و آن را 
در رقابتهای منطقه ای در وضعیت برتر قرار دهد. با این وجود، ریاکارانه و ظاهری بودن 
اصلاحات سیاسی ولیعهد جوان عربستان در کنار فقدان قدرت دیپلماسی و ابتکار عمل 
های سیاسی و استراتژیک و تکیه صرف بر رشوه دهی با دلارهای نفتی در عرصه بین 
المللی، بالاخره کار دست بن سلمان داد و بسیاری از رؤیاهای چند ساله وی را به باد داد. 
ولیعهد سعودی که زمانی کشورش به خاطر وجود حرمین شریفین از اعتبار و احترام 
بسیاری حداقل در جهان عرب و اسلام برخوردار بود، در سالها و به ویژه ماههای اخیر به 
دلیل تن دادن به روابط تحقیر آمیز با آمریکا تحت فشار زیادی قرار گرفته بود، اما ظاهرا 
به جای اینکه از راه درست و اصولی وارد شده و به تحقیر ملتش خاتمه دهد، تصمیم 
گرفت صورت مسأله را پاک کرده و صدای منتقدان را در نطفه خفه کند، تصمیمی که 
شاید آینده سیاسی بن سلمان جوان در عربستان را به کلی نابود کند و روند تحولات 
منطقه را تغییر دهد. دونالد ترامپ، رییس جمهور آمریکا هر چند در ابتدای طرح پرونده 
»جمال خاشقچی«، روزنامه نگار منتقد سعودی تلاش کرد پاسخ رسانه ها را با همان 
رویکرد کاسبکارانه بدهد، اما زیر فشار افکار عمومی، سناتورهای عصبانی و روزنامه های 
مدعی تاب نیاورد و از »تنبیه شدید« عربستان سخن گفت، مشاور کاخ سفید نیز از قطع 
حمایت آمریکا از جنگ یمن )به سرکردگی عربستان سعودی( خبر داد و گفت؛ آمریکا 
نمی تواند متحدی داشته باشد که در کنسولگری خود منتقدانش را به قتل می رساند. 
از سوی دیگر فرانسه، انگلیس و آلمان هم خواهان توضیح دولت عربستان در خصوص 
پرونده جمال خاشقچی شده اند. مجموع این رویکردها هر چند ممکن است به دلیل 
نیازها کشورهای غربی به نفت عربستان و خریدهای تسلیحاتی این کشور، به اقدامات 
عملی خاصی منجر نشود، اما از یکسو وجهه سیاسی عربستان و تلاش این کشور برای باز 
آفرینی و القای »رؤیای سعودی« در منطقه را نابود کرد و از سوی دیگر نقشه کشورهای 
غربی و به ویژه آمریکا برای پررنگ جلوه دادن اصلاحات سیاسی در عربستان و تبدیل و 
نمایش این کشور به عنوان الگویی برای سایر کشورهای غرب آسیا را نقش بر آب کرد. 
مردمان کشورهای عربی و اسلامی که قرار بود عربستانی توسعه یافته، مدرن و پیشرو در 
حقوق سیاسی، اجتماعی که مبادلات بین المللی گسترده و موفقی نیز دارد، را به عنوان 
مدینه فاضله و الگویی برای توسعه کشورهای خود بنگرند، حال پرده نمایشهای ظاهری از 
جلوی چشمشان کنار رفته و با تصویر حقیقی این پادشاهی جاه طلب مواجه شده اند. بر 
این اساس به نظر می رسد افتضاح سیاسی کنسولگری عربستان در ترکیه نه تنها آرزوی 
پادشاهی بن سلمان را به رؤیایی دیریاب برای وی تبدیل کرد، بلکه در عرصه بین المللی 
و منطقه ای نیز تا حد زیادی وجهه و اعتبار این کشور را از بین برد؛ امری که به احتمال 
زیاد حمایت های بین المللی از عربستان در سوریه و یمن را نیز کاهش خواهد داد. این 
در شرایطی است که در مقابل ایران در ماههای اخیر از حمایت های جامعه جهانی در 
موضوع برجام برخودار گردیده و حتی موفق شده است رای مثبت دیوان بین الملل 
دادگستری را نیز در محکومیت تحریم های ضد بشری آمریکا به دست آورد، موفقیت 
هایی که نه حاصل رشوه و خرج پترودلار برای گسترش پیوندهای بین المللی، بلکه نتیجه 
تلاش های دیپلماتیک و حقوقی سرمایه های انسانی این مرز و بوم برای اثبات حقانیت 
ایران بوده است. حال که عربستان در چاه ندانم کاری های ولیعهد جوان خویش افتاده 
و جام برتری رقابتهای منطقه ای را با شکستی تلخ به ایران واگذار کرده، جا دارد دستگاه 
دیپلماسی ایران برای تثبیت این برتری تلاش های بیشتری انجام دهد و فعالانه در صدد 

طراحی یک الگوی نظم منطقه ای بومی با حضور همه کشورهای همسایه باشد. 

با حسن عباسی ها چه کنیم؟ 
 حسن عباسی به جرم توهین به رئیس جمهور به 7 ماه 
زندان محکوم شده است. دوستان و همفکران  آقای حسن 
عباسی بعد از انتشار این حکم به صحنه آمدند و گفتند 
این است حقوق شهروندی که حسن روحانی از آن حرف 
می زند! این است آزادی بیانی که اصلاح طلبان از آن دم 

می زنند! در اینجا باید ببینم که حسن عباسی برای ابراز عقیده خود قرار است راهی زندان 
شود یا به خاطر توهین و افترا؟ قطعا رفتن کسی به خاطر عقیده به زندان، روا نیست و 
بر خلاف حقوق شهروندی و آزادی بیان است.حسن عباسی اما به مسؤولان کشور اتهام 
زده و توهین کرده است. او در سخنراین خود گفته است»آخوندی، وزیر میلیاردی کشور 
است« و »بیخود کرده« که گفته باید از طریق لیبرالیسم کشور را توسعه دهیم.خوب اگر 
آخوندی از عباسی شکایت نکند، یعنی اینکه حرف او را قبول دارد و میلیاردر است.  او 
همچنین در یکی دیگر از سخنرانی هایش ادعا کرده بود »مسئولان نظام نفوذی، ناکارآمد 
و ناسالم اند و رئیس جمهوری با دروغ رأی آورده است.« او باید ثابت کند که مسؤولان 
کشور نفوذی هستند و اصلا بر اساس چه سندی این حرف ها را می زند.می گویند، رییس 
دولت اصلاحات دم از زنده باد مخالف من می زد و حالا از کریمی قدوسی شکایت کرده 
است. کریمی قدوسی از خاتمی انتقاد نکرده  بلکه اتهام زده است که با پادشاه عربستان 
علیه ایران تبانی کرده است. کریمی قدوسی ماجرای دیدار رییس جمهور پیشین ایران با 
پادشاه عربستان را اینگونه روایت کرد:» در آن جلسه عبدالله خطاب به خاتمی میگوید:چرا 
ایران در منطقه و کشورهای عربی فعال است، می خواهید دستور بدهم ایران را روی 
سرتان خراب کنند؟ خاتمی در پاسخ می گوید: اعلی حضرتا، در صورت رای آوردن ما، از 
هرکجا که امر بفرمایید خارج می شویم.«اگر به این صحبت ها واکنش نشان داده نشود که 
مردم می گویند اتهام زننده راست می گوید و اگر خلاف این بود، صدای طرف در می آمد.

این شکایت ها منافاتی با آزادی بیان ندارد. اگر دولت روحانی از فردی به خاطر انتقاد به 
برجام و یا عملکرد اقتصادی دولت شکایت می کرد، می شد تمام قد در برابر دولت ایستاد 
و گفت چرا خود حقوق شهروندی را زیر پا می گذارید؟ اما داستان عباسی و کریمی 
قدوسی فرق دارد.بگذارید مثالی برایتان بزنم. اگر در ماجرای برجام، کسی می گفت این 
توافقنامه، ترکمنچای است. این سخن هیچ اشکالی ندارد به عقیده آن فرد این توافق به 
ضرر کشور است. اما اگر فردی بیاید بگوید ظریف برای امضای برجام از آمریکا پول گرفته 
است، به وزیر خارجه ایران اتهام زده است و  ظریف باید از او شکایت کند واگر نکند مردم 
می گویند حتما پول گرفته است.می شود اگر فرد اتهام زننده بعد از اعلام حکم معذرت 
خواهی کرد، از زندان رفتن او گذشت چون زندان رفتن بسیار تلخ است اما حسن عباسی 
و دوستانش حاضر نیستند به خاطر اتهاماتی که در دادگاه هم رد شده است از آخوندی 
و دولت معذرت خواهی کنند.آزادی بیان را با اتهام زدن اشتباه نگیریم. اگر کسی به شما 
گفت دزد، باید ثابت کند که دزد هستید و اگر نتوانست باید منتظر عواقب حرف خود 

باشد.در پایان باید گفت نباید از زندان رفتن هیچ کسی خوشحال شد.

خطیب جمعه تهران:

 دعوت به بریدن از نظام، عرفان قلابی است 
خطیب جمعه تهران با اشاره به تفاسیر نادرست از سیر و سلوک گفت: آنکه از بریدن 
نظام سخن می گوید و یا دعوت به بریدن از نظام می کند، بدانید عرفانش قلابی است. 

آیت الله احمد خاتمی در خطبه اول نماز جمعه این هفته تهران که درباره سبک 
زندگی قرآنی صحبت کرد، افزود: باید مراقب باشیم به نام سیر و سلوک ما را به دام انحراف 

نیندازند، آنچه از سیر و سلوک مهم است بندگی خدا است.
امام جمعه این هفته تهران تاکید کرد که باید مراقب باشیم با عرفان های بدلی و قلابی 

ما را از عرفان اصیل و قرآنی جدا نکنند. 
آیت الله خاتمی با بیا اینکه موانع مراقبت از نفس چیست که برخی در این عرصه 
نمی توانند از خود درست مراقبت کنند، اظهار داشت: این مساله 6 دلیل دارد که شامل 
تفسیر نادرست از سیر و سلوک، خودشیفتگی، تحت تاثیر جو و فضای باطل بودن، غرور و 
لجبازی، دوستان ناباب و غفلت است.به گزارش ایرنا ،امام جمعه موقت تهران گفت: در این 
خطبه در مورد عامل اول بحث می کنم. تفسیر نادرست از سیر و سلوک نه تنها فرد را به 
خدا نزدیک نمی کند بلکه از خدا دور می کند همانکه امروز عرفان های نوظهور و قلابی 

است، عرفانی که خروجی آن بریدن از خانواده، جامعه و نظام اسلامی است.
آیت الله خاتمی ادامه داد: ما طرفدار عرفانی هستیم که پیامبر اکرم )ص( تفسیر کرد، 
امیرالمومنین علی )ع( در صدر آن بود و سالار شهیدان با گفتار و رفتار آن را تبیین کرد. 

عرفان هایی غیر از این عرفان ها، عرفان اسلامی نیست. 

وزیر ارتباطات: 

همه در برابر فرصت سوزی ها مسوول هستیم 
وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات با بیان اینکه همه ما در برابر فرصت سوزی در بهره 
برداری از ظرفیت های تحول دیجیتال مسوول هستیم، گفت: در مسیر تحول دیجیتال 
باید تغییر دیدگاه دهیم و با مدیری که نمی تواند، تعارفی برای جایگزینی نداریم چراکه 

نمی توان دید که هر روز سهمی از ما را در بازارهای جهانی می برند. 
»محمدجواد آذری جهرمی« در کارگاه آموزشی تحول دیجیتال ویژه مدیران ارشد 
وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات، سازمان ها و شرکت های تابعه افزود: نقش تحول 
دیجیتال را در شرایط کنونی کشور حایز اهمیت است. وی ادامه داد: پیش از این نوع 
نگاه در وزارت ارتباطات بیشتر توسعه زیرساخت ها بود و در گذشته به خوبی انجام شد 
اما در عصری هستیم که علوم بین رشته ای وسعت قابل توجهی پیدا کرده اند و استفاده 
از هوشمندی و فناوری اطلاعات در حوزه های مختلف چون کشاورزی، انرژی، سلامت 
و زندگی شهری اهمیت زیادی دارد.وزیر ارتباطات با اشاره به اینکه فناوری اطلاعات کم 
هزینه اما پربازده است، افزود: در این دوره از ابتدا تاکیدم بر استفاده از ارزش افزوده ناشی 
از فناوری اطلاعات و ایجاد اشتغال های مبتنی بر آن بوده است. وی با تاکید بر ضرورت 
توجه به ظرفیت بازار در اقتصاد دیجیتال، تصریح کرد: اکنون که اسنپ و تپسی راه اندازی 
شده همه بدنبال راه اندازی تاکسی های اینترنتی هستند و چون رقابت سالم نیز سخت 
است برای هم مشکل درست می کنند بنابراین ما باید بازار را ایجاد و قانون مناسب تدوین 
کنیم تا جوانان بتوانند در آن فعالیت کنند.آذری جهرمی گفت: با چنین ساختاری نمی 
توان به استقبال تحول دیجیتال رفت و باید تغییر مسیر دهیم، مسیر توسعه اقتصاد 
دیجیتال مجموعه ای سه ضلعی از یک نهاد توسعه ای مثل سازمان فناوری اطلاعات 
است که اساسنامه آن را تغییر دادیم همچنین یک نهاد آموزشی به نام دانشکده پست و 
مخابرات که البته در گذشته وظیفه آن ارتقای مدرک تحصیلی کارکنان بود که ساختار 
آن نیز در حال تغییر است و به سمت یک نهاد آموزشی و مهارتی در حوزه اقتصاد 
دیجیتال پیش می رود و ضلع سوم نیز یک نهاد تامین مالی بنام پست بانک است که از 
انها خواستیم که در ایجاد تغییرات تسریع کنند.وی افزود: تغییر ساختار نخستین اقدامی 
بود که در مسیر تحول دیجیتال انجام شد و همزمان با انجام تغییرات، مقاومت ها نیز 
شروع شد که البته طبیعی است اما از آنجایی که بدنه باید کار را پیش ببرد بنابراین نیاز 
به ارتقای دانش، احساس شد که این دوره نیز بر همین مبنا تشکیل شده تا همه ببینند 
که حرف ما و شعارهای دولت به سمت کجاست و فرصت های فضای مجازی چیست 

و چقدر از آن بهره می ببریم.

رئیس شورای تهران: 

دولت مطالبات شهرداری 
را برای تهاتر حسابرسی کند 

رئیس شورای اسلامی شهر تهران با بیان اینکه دولت باید یکی پس از دیگری مطالبات 
شهرداری را حسابرسی کند و به حساب بنشاند تا تهاتر انجام شود، گفت: صحبت از تهاتر 

بدهی و مطالبه دولت و شهرداری بر سر رقمی بیش از 140 هزار میلیارد ریال است. 
محسن هاشمی روز پنجشنبه در حاشیه همایش تبیین سند توسعه استان تهران در 
جمع خبرنگاران افزود: مجموع بدهی های مدیریت شهری تهران به 520 هزار میلیارد 
ریال می رسد.وی ادامه داد: بدهی های شهرداری به دو شکل است که بخشی تسهیلات 
دریافت کرده اما هنوز سررسید آن نرسیده و بخش دیگر نیز زمان بازپرداخت آن رسیده 
است.هاشمی گفت: سالانه 40 هزار میلیارد ریال هم به این میزان بدهی به علت وجود 
بهره بانکی و جریمه افزوده می شود.رئیس شورای اسلامی شهر تهران اظهار داشت: 
بخشی از این بدهی مربوط به پیمانکاران، قسمتی سیستم بانکی، بخش دیگر هم مربوط 
به جرایم و نیز در قالب پروژه هایی است که در قالب بدهی دیده می شود.هاشمی 
همچنین در پاسخ به پرسش خبرنگاری برای اجرای پروژه های شهری در پایتخت 
گفت: 50 درصد طرح های قابل واگذاری به پیمانکاران بزرگ آماده است که هنوز اسناد 
آنها آماده نشده است.وی تاکید کرد: رهبر معظم انقلاب بر لزوم برنامه ریزی برای هدایت 
نقدینگی موجود در جامعه تاکید کرده اند تا هر بار این سرمایه ها به سمت طلا و ارز نرود 
و برای اقتصاد کشور مشکل ساز نشود.هاشمی یادآور شد: از همین رو مدیریت شهری 
تهران فرصت های سرمایه گذاری را شناسایی کرد تا آنها را در مزایده ها و مناقصه ها 
قرار دهد و مردم هم از آن برای سرمای گذاری و کسب سود استفاده کنند.وی ادامه 
داد: اما شرایط اقتصادی به گونه ای است که مدیریت شهری هنوز نتوانسته اسناد طرح 
های قابل واگذاری را آماده کند.رئیس شورای اسلامی شهر تهران اظهار امیدواری کرد 
که شهرداری هرچه زودتر این طرح ها و اسناد را برای واگذاری آماده کند تا پیمانکاران 

بتوانند در آنها شرکت کنند.

در پی توهین نماینده عضو جبهه پایداری به رؤسای دو قوه؛ 

سخنگوی هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان: 
دادستان کل واردشود 

سخنگوی هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان، درباره »خائن« خواندن رئیس جمهوری 
و رئیس مجلس شورای اسلامی از سوی یک نماینده عضو جبهه پایداری می گوید: در 

صورت توهین به رؤسای قوا، دادستان کل کشور باید وارد عمل شود. 
اخیراً ویدیویی در شبکه های اجتماعی منتشر شده است که نشان می دهد جواد 
کریمی قدوسی، نماینده مشهد در مجلس شورای اسلامی، در جمعی سخنرانی می کند 
و با تأکید بر سخنان اخیر رهبر انقلاب درباره ممنوعیت مذاکره با آمریکا، می گوید حسن 
روحانی، رئیس جمهوری و علی لاریجانی، رئیس مجلس می خواهند »ناامیدی« را به 
مردم القا کنند و به همین جهت آن ها را »خائن« خطاب می کند.محمدجواد جمالی 
نوبندگانی، نماینده فسا در مجلس شورای اسلامی در این باره به خبرنگار ایرناپلاس 
می گوید: چنانچه فردی به رؤسای قوا توهینی کند، طبق قانون، دادستان کل کشور 
به عنوان مدعی العموم، باید وارد عمل شود.وی ادامه می دهد: حتی اگر این افراد شکایت 
نکنند نیز دادستان می تواند به ماجرا وارد شود.این عضو هیأت نظارت بر رفتار نمایندگان 
در پاسخ به اینکه آیا این هیأت به موضوع وارد خواهد شد یا نه، تصریح می کند: بر اساس 
آنچه درباره وظایف این هیأت تدوین کرده اند، باید شکایتی از طرف رؤسای این دو قوه یا 
معاونان حقوقی شان مطرح شود تا ما بتوانیم به این موضوع وارد شویم. وی در همین راستا 
تأکید می کند: اگر شکایتی مطرح شود، قطعاً بررسی خواهیم کرد، در غیر این صورت، این 
اشکال وجود دارد که بدون طرح شکایت نمی توانیم مستقلًا اقدام کنیم.جمالی در پاسخ به 
اینکه اگر شکایت در هیأت نظارت مطرح و کریمی قدوسی مقصر شناخته شود، پرونده به 
قوه قضاییه ارجاع داده می شود، می گوید: اگر این پرونده از طریق قوه قضاییه به ما ارجاع 
داده شود، هیأت، نظر خود را برای آن ها ارسال خواهد کرد. اما اگر این شکایت از طرف 

اشخاص باشد، نظرمان را به آن ها اعلام خواهیم کرد. 

نماینده پیشین ایران در دفتر اروپایی سازمان ملل:

ایران، کانال دیپلماتیک خود 
در واشنگتن را حفظ کند

نماینده پیشین ایران در دفتر اروپایی سازمان ملل می گوید: این به نفع ایران است که 
یک کانال دیپلماتیک با آمریکا داشته باشد.

علی خرم درباره  این پیشنهاد ها گفت: این کار مفید است؛ این به نفع ایران است که 
یک کانال دیپلماتیک با آمریکا داشته باشد؛ البته به دلیل اینکه در  حال حاضر هیات 
حاکمه آمریکا در دست ترامپ است، باید بدانیم که اگر به طور مثال، با مسئولان دولت 
سابق آمریکا ارتباط  داشته باشیم، ممکن است لزوما به نتیجه نرسد، اما باعث می شود 
که صدای خود را به مردم آمریکا و دولتمردان این کشور  برسانیم.  خرم، درباره اظهارات 
جان کری درخصوص دیدارهایش با محمد جواد ظریف، این دیدار ها را در همین راستا 
ارزیابی کرد.  این تحلیلگر مسائل سیاست خارجی با اشاره به تغییر رفتار ترامپ قبل و بعد 
از ملاقات با رهبر کره شمالی گفت: قصد ما این است  که از این گفتگو ها به یک آرامشی 
برای کشور برسیم. در این شرایط، عقل سلیم ایجاب می کند که اجازه ندهیم شرایط 
فعلی  به همین ترتیب ادامه یابد.  خرم ادامه داد: گاهی ما با یک آدم معقول طرف هستیم 
که دست به کار خطرناکی نمی زند، اما وقتی با آدمی روبرو هستیم که اصلا  قابل محاسبه 

نیست، بهتر است که ما راهی برای حل این معضل راهی پیدا کنیم.

سخنگوی وزارت امور خارجه پاکستان:

آماده همکاری با ایران در آزادی مرزبانان هستیم 
دولت پاکستان آمادگی خود را در همکاری با جمهوری اسلامی ایران برای جست 
و جو و یافتن سرنخ هایی از سرنوشت مرزبانان ایرانی ربوده شده از سوی یک گروه 

تروریستی در مرز مشترک دو کشور اعلام کرد. 
سخنگوی وزارت امور خارجه پاکستان عصر روزپنجشنبه در نشست هفتگی با 
خبرنگاران داخلی و خارجی از ربوده شدن تعدادی از مرزبانان ایرانی از سوی یک گروه 
تروریستی در نقطه صفر مرزی و در نزدیکی گذرگاه مرزی میرجاوه و تفتان ابراز تاسف 
کرد و گفت: محمدجواد ظریف وزیر امور خارجه ایران نیز در تماس تلفنی با شاه محمود 
قریشی )همتای پاکستانی خود( درباره ربوده شدن مرزبانانی ایرانی در 16 ماه اکتبر به 
تبادل نظر پرداخت.»محمد فیصل« گفت:قریشی به همتای ایرانی خود اطمینان داد که 
نیروهای نظامی و امنیتی پاکستان با همکاری مشترک با نیروهای امنیتی و مرزی ایران 

در تلاشند تا از سرنوشت ربوده شدگان خبری به دست آورند.

یک فعال سیاسی اصلاح طلب گفت: 
اصلاح طلبان  نام  به  اصلاح طلبی  قباله 
به  هرکس  است؛  نخورده  شناسنامه دار 
آن تفکر اصلاح طلبی که آقای خاتمی از 
سال 76 روی آن تاکید دارند اعتقاد داشته 
باشد که گفتند از دل این جامعه همواره 
باید به فکر نو کردن افکار و رفتار باشیم 
یک اصلاح طلب ریشه دار است چه نامش 
در جریان اصلاح طلبی ثبت شده باشد و 

چه در قالب پارلمان و شورا باشد. 
خصوص  در  ابطحی  محمدعلی 
جریان  بدنه  در  ناامیدی  فضای  ایجاد 
اصلاحات با توجه به نقد پیرامون عملکرد 
در  امید  لیست  های  و  رییس جمهور 
مجلس و شورای شهر گفت:  من همیشه 
روی این جمله تاکید کردم که نیاز جامعه 
ایران اصلاح طلبی و نه اصلاح طلبان است.

وی ادامه داد: اصلاح طلبی یک تفکر 
و اندیشه است که افراد جامعه به آن نیاز 
دارند و می توانند متولی آن باشند. فعالیت 
اصلاح طلبی چه بصورت حزب، پارلمان و 
یا نمایندگی مجلس، که به محل تقسیم 
تنها  می شوند  تبدیل  منافع  و  مشاغل 
در  که  هستند  اصلاح طلبی  مجموعه 
شرایطی می توانند  نماینده تفکر اصلاح 
طلبی بوده و در باقی موارد مرجع خوبی 

برای این امر نیستند.
* امروز جامعه از اصلاح طلبان و نه 

اصلاح طلبی عبور کرده است 
ابطحی افزود: قباله اصلاح طلبی به نام 
اصلاح طلبان شناسنامه دار نخورده است؛ 
هرکس به آن تفکر اصلاح طلبی که آقای 
خاتمی از سال 76 روی آن تاکید دارند 
اعتقاد داشته باشد که گفتند از دل این 
جامعه همواره باید به فکر نو کردن افکار 
و رفتار باشیم،  یک  اصلاح طلب ریشه دار  

است چه نامش در جریان اصلاح طلب 
ثبت شده باشد و چه در قالب پارلمان و 
شورا باشد. این فعال سیاسی اصلاح طلب 
گفت: نکته قابل توجه آن است که مهم 
ضربه نخوردن جریان و تفکر اصلاح طلبی 
است. در اینصورت جامعه و کشور ما از آن 
آسیب می بینند.وی ادامه داد:  اگر مراقبت 
و  نبیند  آسیب  اصلاح طلبی  که  کنیم 
تفکر اصلاح طلبی در جامعه باشد، همین 
نسل فعلی با توجه به استفاده از فضای 
مجازی و رسانه های ارتباطی می توانند نوع 
اصلاح طلبی را متناسب با شرایط جامعه 
خود و جامعه جهانی تعریف کرده و روی 
آن تکیه کند.ابطحی افزود: مجموعه هایی 
که به نام اصلاح طلب چه بصورت حزبی 
و چه بصورت فردی شناسنامه گرفتند 
تنها برای دیدارها و مناسبت های رسمی 
کارایی هایی دارند که این کارایی ها قطعا 
کافی نیست. امروز جامعه از اصلاح طلبان 
و نه اصلاح طلبی عبور کرده است. البته 
در این میان آنچه مسلم است این است 
که اصولگرایان نیز به سبب آنکه خود را با 
واقعیات جامعه نو نکردند، مورد اقبال این 

نسل نیستند.  
آینده  راه  تنها  اصلاح طلبی   *

کشور است 
نسل  فعلی،  جوان  نسل  گفت:  وی 
دوران پسا ارتباطی است و این نسل اساسا 
دارای دنیایی جدید و متفاوت و در عین 
حال نزدیک به اصلا ح طلبی است؛ چرا 
که سواد و سطح معلوماتش آنقدر هست 
که احساسات انقلابی  گری بر آن غالب 
نشود و می داند اگر مطالبه ای از حکومت 
در  می تواند  را  مطالبه  آن  باشد  داشته 
چهارچوب اصلاح طلبی پیگیری کند.وی 
ادامه داد: معتقدم اصلاح طلبی تنها راه 
آینده کشور است و هر زمان که جامعه 
به  بگذرد؛  احساسی  موج  های  این  از 
جریان های غیربدلی این تفکر که راس آن 
آقای خاتمی است بازگشته و اصلاح طلبی 
دنبال  خود  اهداف  به  رسیدن  برای  را 
می کند.ابطحی افزود: شاهد هستیم که 
از زمان شکل گیری ناآرامی های دی ماه 
گذشته یک موضوع افراط گرایان خارجی 
را با افراط گرایان داخل کشور پیوند داده 
و آن موضوع چیزی جز اصل مشترک 

تخریب محمد خاتمی و تفکر اصلاح طلبی 
نیست.وی افزود: این افراد که با تابلوی 
براندازی در خارج و انقلابی گری در داخل 
فعالیت می کنند می دانند که اصلاحات 
با محوریت خاتمی تنها مرجعی است 
که می تواند در نهایت امید را به مردم 
بازگرداند. این عده یا به خیال در دست 
گرفتن حاکمیت و یا بازگشت مجدد به 
امید  نانوشته همین  اتحادی  قدرت در 

مردم را نشانه گرفته اند.  
* شرط رشد و بقای اصلاح  طلبی 

نو شدن آن 
معاون پارلمانی رییس دولت اصلاحات 
در گفت وگو با ایلنا، در خصوص انفعال 
بازوی  که  اصلاح طلبان  عالی  شورای 
اجرایی جریان اصلاحات در انتخابات های 
گذشته بود، گفت: این بازوهای اجرایی 
حزبی  درون  مجموعه ای  اصلاح طلبان، 
بوده که رقابت های درون حزبی را شکل 
می دهد و دیدارها و جلسات بی نتیجه نیز 
حاصل همین رقابت است.وی ادامه داد: 
متاسفانه در زمان دولت اصلاحات برخی 
احزابی مجوز گرفتند که برای جمع کردن 
باید  ندارند؛  نیرو  نیز  خانواده  یک  رای 
بدانیم ثبت در وزارت کشور حقی برای 
کسی ایجاد نمی کند و بدترین آفت برای 
جریان اصلاح طلبی این است که آنهایی 
که فقط شناسنامه اصلاحات دارند را به 

عنوان نماینده تفکر اصلاح طلبی ببینیم.
ابطحی افزود: اگر تفکر اصلاح طلبی 20 
سال پیش، نو نشود، نه تنها اصلاح طلبان 
بلکه اصلاح طلبی را در جریان نابودی قرار 
می دهد. من معتقدم اصلاح طلبی یک 
ضرورت برای جامعه ما است و شرط رشد 
و بقای اصلاح  طلبی نو شدن آن با توجه به 

نیازهای نسل فعلی جامعه است.

عضو کمیسیون شوراها تاکید کرد: مخالفان FATF باید بگذارند مسائل تخصصی از راه 
خود عبور کند نه اینکه با هوچی گری و فشار، نظر خود را تحمیل کنند. 

قاسم میرزایی نیکو با اشاره به تلاش عده ای برای برگزاری تجمعاتی در مخالفت با 
پیوستن به FATF عنوان کرد: من که در کمیسیون ماده 10 حضور دارم و تاجایی که 

می دانم مجوزی برای برگزاری چنین تجمعی صادر نشده است.
وی افزود: اگر تجمع در محل سر بسته باشد، نیاز به مجوز ندارد اما اگر در جای سر 
باز باشد، باید از وزارت کشور مجوز بگیرند، اگر این تجمع غیرقانونی باشد حتما با آن 

برخورد می شود.
عضو کمیسیون شوراها تاکید کرد: مخالفان باید بگذارند مسائل تخصصی از راه خود 
عبور کند نه اینکه با هوچی گری و فشار نظر خود را تحمیل کنند. البته رایج است که در 
همه کشورها با برگزاری تجمعاتی با موضوعات مختلف مخالفت می کنند اما باید اجازه 
دهند این موارد در محل های تخصصی که مجلس یکی از آنهاست، بررسی شود. البته 
اعضای شورای نگهبان هم افراد زبده ای هستند که قطعا با دقت این مساله را بررسی 

می کنند آیت الله جنتی هم امروز گفت طبق قانون CFT را می سنجیم.
وی در پاسخ به این سوال که آیا این تجمعات برای تحت فشار قرار دادند نمایندگان 
مجلس و اعضای شورای نگهبان برگزار می شود، گفت: این مسائل روی مجلس تاثیری 
نداشته و ندارد، البته این اتفاقات توجه یک عده را جلب می کند اما اینطور نیست که 
رای نمایندگان را تغییر دهد، ساعت ها در مجلس روی این لوایح فکر و کار کارشناسی 
شده است و در کمیسیون های تخصصی مورد بررسی قرار گرفته و بارها در جلسات  
به آن پرداخته شده است، فکر نمی کنم این فشارها روی اعضای شورای نگهبان هم 

تاثیرگذار باشد.
میرزایی نیکو در پاسخ به این سوال که علت برگزاری تجمعاتی که همچون تجمع 
فیضیه از دل آن برخی تندروی ها بیرون می آید، چیست، گفت: علت چنین مسائلی مرز 
قانونی را رعایت نکردن است، مثل وقتی که در اثر رعایت نکردن مرزهای قانونی عده ای 
به سفارت عربستان حمله کردند و هنوز کشور در حال پرداختن هزینه این تندروی است.

وی تاکید کرد: باید کاری کنیم همه به مرز قانون برگردند.

محمدعلی ابطحی فعال سیاسی اصلاح طلب :

قباله اصلاحات به نام اصلاح طلبان شناسنامه دار نخورده است

میرزایی نیکو: 

مخالفان FATF با هوچی گری و فشار، نظر خود را تحمیل نکنند 

اخبــار سرمقاله

یادداشت

خبــر

دبیرکل جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی گفت: کرکره 
احزاب در ایام انتخابات بالا میرود و پس از آن پایین می 
آید، چون سیاست انتخاباتی کشور، صفر و صدی است 
و این شرایط کشور را از امکان چالش های موثر رقابتی 

دور کرده است.
پرویز سروری صبح روز پنجشنبه طی سخنانی در 
پنجمین کنگره جمعیت رهپویان انقلاب اسلامی با بیان 
اینکه فرایند تکاملی جمعیت رهپویان، انقلابی و حساس 
بوده است، گفت: زمانی که انقلاب اسلامی با تهاجم مواجه 
بود، جمعیت ما مجبور بود سهم خود را برای مقابله با 
دشمن ادا کند و »ما بر خلاف قواعد حزبی، مصالح انقلاب 
را بر منافع حزبی ترجیح دادیم«، تا جایی که در اوج 
شرایطی که جمعیت رهپویان می توانست برای توسعه 
خود از موقعیت های به وجود آمده استفاده کند، با توجه 
به شرایط انقلاب مبنی بر ایجاد مجموعه فراگیر انقلابی، 
وضعیت جمعیت را به شکل تعطیلی غیر محسوس 
کشاندیم.وی ادامه داد: جبهه مردمی نیروهای انقلاب 
اسلامی با مساعدت و مشارکت جمعیت رهپویان شکل 
گرفت و نقش بی بدیل آن در چنین موضوعی مشهود 

بود.سروری با تاکید بر اینکه شرایط کشور ایجاب می کند 
احزاب انقلابی توسعه پیدا کنند تا بتوانند اهداف انقلاب 
را عمق بدهند، ابراز عقیده کرد: اما ساختارهای موجود 
کشور به خصوص ساختار انتخاباتی کشور، علیه این هدف 
است، چرا که ساختار انتخاباتی، ظرفیت های تحزب را از 
میان می برد و صرفا آن را در کارکردهای انتخاباتی خلاصه 
می کند.وی افزود: کرکره احزاب در ایام انتخابات بالا 
می رود و پس از آن، رو به افول می گذارد، چون سیاست 
انتخاباتی کشور، صفر و صدی است.دبیرکل جمعیت 
رهپویان ادامه داد: در انتخابات، یک حزب و جریانی 4۹ 
درصد آرا را به دست می آورد اما سهمش صفر می شود و 
حزب و جریان دیگری، 51 درصد آرا را به دست می آورد، 
سهمش 100 می شود. این صفر و صدی برخورد کردن، 
کشور را از امکان چالش های موثر رقابتی دور کرده است.

وی با بیان اینکه شاید یک انتخاب تناسبی بتواند 
اظهار  باشد؛  موثر  حزبی  فعالیت های  کارگشایی  در 
کرد: یعنی وقتی حزبی 40 درصد آرا را به دست می 
آورد، باید بتواند 40 درصد مجلس را به هم به دست 
بیاورد. پس ما نیازمند بازبینی دقیق در نظام انتخاباتی 

کشور و موضوع احزاب هستیم.سروری با تاکید بر اینکه 
اگر احزاب، قدرتمند باشند، دولت سایه شکل بگیرد و  
کشور به سمت احزاب برنامه محور برود، می توانیم شاهد 
رویکردهای مثبت باشیم، گفت: یکی از وظایف احزاب باید 
کادرسازی باشد؛ ما در کشور کادرسازی نمی کنیم بلکه از 

کادرهای موجود استفاده می کنیم.
تاکید  اسلامی  انقلاب  رهپویان  جمعیت  دبیرکل 
کرد: جوانگرایی یکی از نیازهای بزرگ کشور است؛ ما 
توانسته ایم حدود 50 درصد جمعیت رهپویان را جوان 
کنیم، البته 50 درصد دیگر هم روحیه جوانگرایی دارند و 
محافظه کاری هیچ گاه در جمعیت رهپویان جایی نداشته 

است.
وی ادامه داد: با مقتضیات زمان موجود، باید بتوانیم در 
مولفه های گفتمان انقلابی بازبینی کنیم. ما هیچ گاه در 
مبانی خود تجدیدنظر نمی کنیم اما در مسائل استراتژیک 

خود باید بازبینی داشته باشیم.
سروری در پایان گفت: برای برون رفت از مشکلات 
و  تاکتیک ها  گفتمانی،  های  مولفه  در  باید  کشور، 

راهبردهای مان، نوآوری داشته باشیم.

معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: 
هرکس و هر گروه بخواهد به نظام جمهوری 
اسلامی و مردم شریف ایران چشم طمع 
داشته باشد در هرکجای دنیا با واکنش 

سریع ایران اسلامی مواجه خواهد شد.
حسینعلی امیری در دیدار با نماینده  
ولی فقیه در استان خوزستان در دفتر امام 
جمعه اهواز اظهار داشت: حادثه تروریستی 
31 شهریور ماه اهواز یک حادثه بسیار 
تلخ بود که همه ملت ایران را داغدار کرد.

وی با اشاره به اینکه تروریست ها در این 
حادثه به زن و بچه هم رحم نکردند افزود: 
آن ها بلافاصله پاسخ جنایاتشان را از سپاه 
اسلامی گرفتند.معاون  انقلاب  پاسداران 
رئیس جمهور اضافه کرد: حمله موشکی 
یکی  به  اسلامی  انقلاب  پاسداران  سپاه 

تنها  سوریه  در  تروریست ها  مقرهای  از 
بخشی از تحقق فرمایشات رهبری بود که 
موشک ها با دقت به هدف های تعیین شده 
اصابت کردند. طراح این عملیات تروریستی 
در استان دیاله عراق به همراه عده دیگری 
به درک واصل شدند که این اتفاق نیز 
یک توفیق بسیار بزرگ است.امیری تاکید 
کرد: هرکس و هر گروه بخواهد به نظام 
ایران  مردم شریف  و  اسلامی  جمهوری 
چشم طمع داشته باشد در هرکجای دنیا 
با واکنش سریع ایران اسلامی مواجه خواهد 
شد.معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: 
درست است که حادثه تروریستی اهواز تلخ 
بود، ولی بعد از آن اقتدار جمهوری اسلامی 
به رخ دشمنان کشیده شد و سیلی انقلاب 

اسلامی بر صورت دشمنان نشست.

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: به 
هر شهرستان و استانی می روم از جمله 
برنامه هایم این است که حتما با اصحاب 
فرهنگ و هنر ملاقات کنم، آنها نیز با حضور 
در جلسه دیدگاه های پیشنهادی و انتقادی 

خود را بیان می کنند. 
پیگیری  درباره  سیدعباس صالحی   
با  نشست  برای  جمهور  رئیس  رویکرد 
وزارت  در  مختلف  های  حوزه  منتقدان 
فرهنگ و ارشاد اسلامی گفت: این کار 
انجام می شود. در واقع نوعی پاره ای از 
امور با لحاظ دریافت همین دیدگاه ها مورد 

رسیدگی قرار می گیرد.
وی با بیان اینکه جلسات با صاحب 
نظران برای دریافت دیدگاه های مختلف 
مستمر وجود دارد، افزود: حالا بخشی از این 

جلسات رسانه ای می شود و بخشی رسانه 
ای نمی شود. وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی 
اظهار کرد: یکی از کارهایی که به طور 
پیوسته انجام می دهم نشست با صاحب 
نظران استانی و شهرستانی است تا از نگاه 
منتقدان استانی و شهرستانی اطلاع پیدا 
کنم. وی افزود: به هر شهرستان و استانی 
می روم از جمله برنامه هایم این است که 
حتما با اصحاب فرهنگ و هنر ملاقات کنم، 
آنها نیز با حضور در جلسه دیدگاه های 
پیشنهادی و انتقادی خود را بیان می کنند. 
8 ماه گذشته در 10 استان برنامه ای که 
داشتم و سفر کردم حتما جلسه ای را با 
اصحاب فرهنگ و هنر داشتیم و جلسات 
را با هدف دریافت نگاه های پیشنهادی و 

انتقادی برگزار کردیم.

پرویز سروری:

مولفه های انقلابی گری را مورد بازبینی قرار دهیم 

معاون پارلمانی رئیس جمهور :

ایران در مواجهه با دشمنان قاطعانه 
برخورد خواهد کرد

وزیر فرهنگ و ارشاد اسلامی:

دیدار اعضای دولت با منتقدان
 نمایشی نیست

یک عضو فراکسیون امید مجلس گفت: این پروسه 
غلطی است که در کشور باب شده که هر تریبونی راجع 
به تخصصی ترین موضوعات کشور اظهارنظر می کند. 
باید از مخالفین CFT پرسید که با برگزاری کدامین 
نشست تخصصی به این نتیجه رسیده اند که این لوایح 

خلاف منافع ملی است.
علی بختیار در گفت وگو با ایسنا با اشاره به مطالبی 
علیه تصویب لایحه CFT در مجلس شورای اسلامی از 
طریق تریبون های رسمی بیان می شود، گفت: مجلس 
به طور کامل از فرامین مقام معظم رهبری تبعیت 
می کند. از آنجایی که مجلس برداشتش از فرمایشات 
رهبری در خردادماه این بود که معظم له با موضوع 
 CFT و لوایح چهارگانه مخالف هستند، بحث FATF
را در مجلس متوقف شد.وی در ادامه بیان کرد: بعد 
از اینکه مقام معظم رهبری در پاسخ به استعلامی که 
توسط رئیس مجلس صورت گرفت، فرمودند که بنده 
صحبت  خاص  طور  به  کنوانسیون  این  درخصوص 
نکردم بلکه روی صحبت هایم با تمامی کنوانسیون های 

بین المللی بود مجلس نیز آن را در دستورکار قرار داد.

نماینده مردم گلپایگان در مجلس ادامه داد: این 
لوایح هم موافقانی در مجلس دارد و هم مخالفانی که 
هر دو طرف برای حفظ منافع ملی تلاش می کنند ولی 
عقاید و افکار سیاسی آنها با هم تفاوت دارد. در نهایت 

لایحه CFT در مجلس به تصویب رسید.
وی در ادامه تصریح کرد: کشور ما نیز مانند خیلی 
از کشورها دارای دو مجلس است. مجلس اول، مجلس 
شورای اسلامی است و مجلس دوم که در خیلی از 
ما  اساسی  قانون  در  دارد،  نام  سنا  مجلس  کشورها 
شورای نگهبان است. باید لوایح و طرح هایی که به 
تصویب مجلس اول می رسد، مورد تایید مجلس دوم 
نیز قرار گیرد. سپس باید به عنوان قانون مورد عمل 
همه بخش های مختلف کشور قرار گیرد. درخصوص 

CFT نیز اینگونه است.
 CFT بختیار خاطر نشان کرد: دوستانی که راجع به
صحبت می کنند و آن را خلاف منافع ملی قلمداد 
می کنند بدانند که نمایندگان در مجلس خلاف منافع 
لوایح چهارگانه خلاف  اگر  ملی تصمیم نمی گیرند. 
منافع ملی بود قطعا رهبری انقلاب اجازه طرح آن را 

در مجلس نمی داد.
موضوعات  این  طرح  کرد:  اظهار  ادامه  در  وی 
تخصصی به این شکل در نمازهای جمعه کار اشتباهی 
است چراکه این مسائل تخصصی هستند و مجلس 
برای تصمیم گیری در این زمینه ها چندین جلسه 
با متخصصین حرفه ای و حضور بخش های مختلف 
اطلاعاتی، امنیتی، دیپلماسی و نظامی برگزار می کند و 

مساله را از جنبه های مختلف می سنجد.
بختیار ادامه داد: برای اینکه تشخیص داده شود 
موضوعی که منفعت کشور و انقلاب است یا خیر، 
راه طولانی را مجلس طی می کند. نباید این مساله 
در  اینکه  شود.  مطرح  عموم  برای  خام  صورت  به 
تریبون های نمازجمعه اعلام می شود این لوایح خلاف 
منافع ملی است و مجلس کار اشتباهی انجام داده، جای 
تامل دارد. باید از این افراد پرسید که با برگزاری کدامین 

نشست های تخصصی به این نتیجه رسیده اند.
وی در پایان گفت: این پروسه غلطی است که در 
کشور باب شده که هر تریبونی راجع به تخصصی ترین 

موضوعات کشور اظهارنظر می کند.

علی بختیارعضو فراکسیون امید: 

هر تریبونی نباید راجع به تخصصی ترین موضوعات اظهارنظر کند

مصطفی داننده

محمد مهدی مظاهری
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رییس انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان کشور :

رفعهیجانبازارخودرونیازمندمنطقیشدن
نرخهایکارخانهاست

رییس انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان کشور، قیمت های فعلی 
خودروها در بازار را غیرمنطقی برشمرد و گفت: برای خروج از این وضعیت و کوتاه کردن 

دست واسطه ها، باید قیمت کارخانه ای بروز و منطقی شود. 
»محمدرضا نجفی منش« افزود: مشابه چنین اقدامی در دهه 70 نیز انجام و قیمت ها 
در بازار به نحوی شد که توانست برای حدود یک دهه ثبات نرخ ها را برای صنعت خودرو 
به همراه آورد. این مقام صنفی ادامه داد: به این ترتیب، خریداران غیرواقعی و آنهایی 
که مصرف کننده خودرو نیستند از بازار خارج شده و پس از آن شیب نزولی قیمت ها 

بیشتر می شود.
نجفی منش خاطرنشان ساخت: این روند تا آنجا پیش خواهد رفت که به قیمتی برسیم 
که برای خودروساز و مصرف کنندگان منطقی باشد.وی یادآورشد: در طول دهه 70، 
تعیین قیمت به میزان حاشیه بازار، سبب ثبات نر خ های خودرو شد به طوری که با وجود 
متوسط رشد 300 درصدی قیمت کالاها و اجناس در آن سالها، اما قیمت خودرو فقط 
رشد 13 درصدی را تجربه کرد. رییس انجمن صنایع همگن نیرو محرکه و قطعه سازان 
کشور همچنین، خروج شورای رقابت از قیمت گذاری خودرو را خواستار شد و گفت: 
تعیین مکانیزم عرضه و تقاضا در حاشیه بازار توسط وزارت صنعت، معدن و تجارت و 
سازمان حمایت مصرف کنندگان و تولیدکنندگان می تواند به تثبیت قیمت خودرو منجر 
شود.به گفته این مقام صنفی، عمده مشکلات کنونی خودروسازان و قطعه سازان نه از 
تحریم های خارجی، بلکه ناشی از تحریم های داخلی و معضلاتی است که خودمان 
برای صنعت کشور ایجاد کرده ایم و ضروری است در این زمینه برنامه ریزی مدونی انجام 

شود.
* غیرواقعی بودن قیمت قطعات خودرو

نجفی منش، قیمت قطعات خودرو را نیز غیرمنطقی توصیف کرد و گفت: اکنون 
شاهدیم قیمت مواد اولیه رشد یافته اما قیمت قطعات متناسب با آن افزایش نیافته است.

وی اظهار داشت: عمده مواد اولیه مصرفی در صنعت قطعه سازی فولاد، مس، آلومینیوم 
و تولیدات پتروشیمی است که در ماه های گذشته رشد قیمتی را تجربه کرده اند.

این عضو اتاق بازرگانی تهران یادآور شد: در کشوری همچون چین، مواد اولیه مس و 
آلومینیوم با قیمت هایی به مراتب ارزانتر از قیمت های جهانی به دست تولیدکنندگان 

داخلی می رسد تا قطعه سازان آن کشور بتوانند تولیدات قابل رقابت داشته باشند.
برای  واقعی  قیمت  تعیین  به  قیمت قطعات،  منطقی سازی  منش گفت:  نجفی 
خودروها خواهد انجامید. به گزارش ایرنا، پیش از این رییس اتحادیه نمایشگاه داران و 
فروشندگان خودرو به ایرنا گفت: امروز در بازار خودرو، با قیمت های غیرواقعی مواجه ایم 
و این وضعیت پیش از هر چیز به دلیل حضور دلالان است. به گفته »سعید موتمنی«، با 
این حال، تلاش دلالان بزرگ برای بالا نگه داشتن قیمتها، به رکود این بازار منجر دامن 
می زند.  وی تاکید کرد: در شرایط کنونی، خودرو از کارخانه ها بیرون می آید، اما به دلیل 

سوداگری واسطه ها، به مشتریان واقعی نمی رسد.

پس از مذاکره با هیئت عراقی؛

کاهشنرخمکالمهزائراناربعین
وزیر ارتباطات گفت: برای کاهش نرخ مکالمه ها در اربعین حسینی با طرف عراقی به 

توافق رسیدیم.
محمد جواد آذری جهرمی با اشاره به مذاکرات گسترده با هیئت اتصالات و وزارت 
ارتباطات عراق گفت : این نرخ از دقیقه ای سه هزار تومان به 900 تومان کاهش پیدا 

کرده است .
وی همچنین درباره ارائه وای فای رایگان به زائران هم گفت: با همکاری شرکت های 
اینترنتی عراقی در 10 نقطه از مسیر نجف به کربلا وای فای رایگان به زوار ارائه می شود و 
صحن حضرت زهرا )س( طی دو روز آینده به وای فای مجهز می شود و ظرفیت ارتباطی 

دو کشور به دو برابر افزایش خواهد یافت .
وی به زائران اربعین حسینی توصیه کرد: با توجه به افزایش نرخ ارز استفاده از رومینگ 
و رومینگ دیتا بسیار گران خواهد بود و استفاده از سیم کارت های عراقی در کاهش 
هزینه ها کمک می کند . وی در پایان با اشاره به ساعات اوج تماس گفت : از زمان 
غروب خورشید تا ساعت یک بامداد ، ساعات اوج تماس است و زائران از تماس های غیر 

ضروری در این زمان پرهیز کنند.
 

از سوی ستاد تنظیم بازار؛

اعلاماصلاحاتقیمتیخودرو؛بهزودی
رئیس سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران گفت :سازمان حمایت از مصرف 
کنندگان پیشنهاد اصلاحیه قیمت خودرو ها را داده است؛ ستاد تنظیم بازار باید تصمیم 

گیری کند.
منصور معظمی موضوع خودرو را یک موضوع کلیدی دانست و گفت اگر به این موضوع 
توجه درست نشود ممکن است ایجاد مشکل کند. وی افزود: امروز به دلیل تغییرات 
در نرخ ارز به طور قطع قیمت تمام شده خودروسازان بسیار افزایش پیدا کرده است و 
خودروسازان درخواست جدی برای اصلاح قیمت ها دارند. رئیس سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران گفت: نکته مهم تر این است که خودروسازان ما قراردادهایی با 
قطعه سازان دارند که بر اساس قیمت های ارز 3۲00 تومان و 3۸00 تومان است و امروز 
با افزایش 3 برابری قیمت ارز در سامانه نیما اگر قیمت قطعه سازان اصلاح نشود بسیاری 
از آنها دچار گرفتاری جدی می شوند. وی افزود: ما پیشنهاد تعیین قیمت تمام شده را 
به رئیس جمهور دادیم و در شورای هماهنگی اقتصادی سران قوا مطرح شد و اجازه 
داده شد قیمت بر اساس انچه سازمان حمایت از تولیدکنندگان و مصرف کنندگان تعیین 
می کند و ستاد تنظیم بازار آن را تصویب می کند، اجرایی شود. رئیس سازمان گسترش 
و نوسازی صنایع ایران تاکید کرد: با این حال خودرو سازان نمی توانند و حق ندارند که 

قیمت های خود را خودسرانه افزایش دهند. 
وی گفت: وزارت صنعت متعهد شده است که از نظر میزان تولید نیاز داخل را تامین 
کند و اگر اتفاق خاصی رخ ندهد به طور قطع تولید مورد نیاز را تا پایان سال می توانیم 
تامین کنیم. رئیس سازمان گسترش و نوسازی صنایع ایران گفت: سازمان حمایت از 
مصرف کنندگان و تولید کنندگان پیشنهاد خود را برای اصلاح قیمت خودروها داده و 

منتظر تصمیم گیری ستاد تنظیم بازار هستیم .

شورای پول و اعتبار؛

تصویبمقرراتناظربرشعببانکهایخارجی
شورای پول و اعتبار اصلاحیه »دستورالعمل نحوه تأسیس، فعالیت، نظارت و تعطیلی 

شعبه و دفتر نمایندگی بانک خارجی در ایران« را در 79 ماده و ۲۲ تبصره تصویب کرد.
 روابط عمومی بانک مرکزی، در یکهزار و دویست و شصتمین جلسه شورای پول و اعتبار 
که در محل بانک مرکزی تشکیل شد، بنا به پیشنهاد این بانک و در اجرای یکی از رئوس و 
محورهای برنامه اقتصاد مقاومتی در راستای ترغیب حضور بانک های معتبر بین المللی 
در کشور و نیز با هدف افزایش رقابت پذیری، تعمیق و ایجاد پویایی در شبکه بانکی، 
اصلاحیه مقررات ناظر بر شعب و دفاتر نمایندگی بانک های خارجی در کشور به منظور 

تطابق هرچه بیشتر با شرایط و مقتضیات کنونی، مورد تصویب قرار گرفت.
در اصلاح مقررات مورد اشاره تلاش شده با بهره گیری از یافته های مطالعات تطبیقی 
مرتبط و نیز برگزاری جلسات کارشناسی با صاحبنظران و دست اندرکاران امر ، ضمن 
به روزرسانی مقررات، نسبت به یکپارچه سازی و تجمیع مقررات موجود در این خصوص 
اقدام شود. با اجرایی شدن این مصوبه زمینه و شرایط ورود بانک های معتبر بین المللی 

در کشورمان تسهیل و تسریع می شود.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی و نائب رییس اتاق ایران و چین اما از 
منظر دیگری ماجرا را مورد بررسی قرار می دهد. او شفافیت را در بستری 
تاریخی ، نه امروزی به نقد کشید و تاکید کرد که فرهنگ ایران نیز سالیان 

طولانی در خدمت شفافیت و ظهور و بروز آن نبوده است.
مجیدرضا حریری می گوید : باز شدن پای خصولتی ها به اقتصاد ایران و 

افزایش سهم این بخش ، عدم شفافیت در اقتصاد ایران را دامن زده است.
 حریری که در کافه خبر حضور یافته بود ، در پاسخ به این سئوال که سهم 
تحریم از عدم شفافیت در اقتصاد ایران بالاتر است یا عوامل داخلی گفت:  
درست است ذات جنگ و تحریم با عدم شفافیت همراه است.اگر بخواهیم 
دقیق بررسی کنیم می بینیم ذات تحریم پنهان کردن حوزه فعالیت است  اما 
عدم شفافیت که امروز بلای جان اقتصاد ایران شده اتفاقا ریشه فرهنگی دارد.
 وی در توضیح این مطلب افزود:  ما در طول تاریخ از نظر فرهنگی آدم های 
شفافی نبوده ایم . اگر به تاریخ 400 تا 500 ساله ایران نگاه کنیم ، می بینیم 
ما سالیان طولانی است در خانه هایی با دیوارهای بلند زندگی می کنیم و 
حساسیت داریم که کسی از زندگی ما سر درنیاورد. همین حالا که زندگی تا 
این حد مدرن شده است، حتی در شهرهای بزرگ، کمتر زنی می تواند به 
جرات بگوید که درآمد شوهرش چقدر است . خوب وقتی کسی درآمد شریک 
زندگیش را به سختی می تواند بفهمد چطور می شود توقع داشت درآمد وزیر 
و وکیل شفاف باشد. ما همواره به نقش جنگ و تحریم بر عدم شفافیت تاکید 
کرده ایم اما مساله فرهنگی را نادیده گرفته ایم . اتفاقا ریشه فرهنگی مهم است. 
قبل از انقلاب نیز به هر کاسبی می گفتند وضع کاسبی ات چگونه است، می 
گفت خراب است ، حالا هم همین است. فقط نکته اینجاست که چطور می 
شود با این حجم خرابی وضعی، اوضاع اقتصادی بهتر شده و در خانه های 

شهری، طبقه متوسط دیگر غالبا دو اتومبیل دارد.
وی در پاسخ به این سئوال که اگر به قول شما نوع معماری و دیوارهای بلند 
خانه ها نشانه تمایل ما به عدم شفافیت بود، امروز کم کم کسانی را می بینیم 
که تلاش دارند زندگی خود را به نمایش بگذارند، این نکته را چطور ارزیابی می 
کنید، گفت: اتفاقا نکته مهمی است. من فکر می کنم تاجران، تولیدکنندگان، 
بازرگانان و خلاصه، فعالان اقتصادی سنتی ، اصلا تمایلی به چنین نمایشی 
ندارند. این گروه که امروزه نمایش تجمل می دهند، صاحبان پول های کثیف 
و ثروت های بادآوره هستند.هر چه پول کثیف تر باشد، تمایل به نمایش آن 
بیشتر می شود . اصلا یک جور دیگری بگویم . با پول حلال و ثروتی که از راه 

حلال به دست می آید امکان چنین نمایشی نیست .
وی در توضیح این مطلب ادامه داد: حالا نتیجه این اتفاق چیست؟ متاسفانه 
این فرهنگ "نوکیسه گی" ما را در معرض خطر جدی قرار داده . نوکیسه گان 
کسانی هستند که با نمایش تجملات، به نارضایتی در جامعه دامن می زنند 
. از آنجا که هزینه ثروتشان را نمی پردازند و تلاشی برای به دست آوردن ثروت 
نکرده اند، با نمایش تجملات ناگهان مردم را به این نتیجه می رسانند که با 
حلال خوری و کار و تلاش نمی شود به زندگی راحت رسید . این وضعیت 

ارزش ها را جابجا می کند . حالا اینجا که ما نشسته ایم صحبت می کنیم، 
جای یک جامعه شناس خالی است. هزاران تحلیل و تحقیق و ... در حوزه 
جامعه شناسی در این زمینه می تواند صورت بگیرد اما ما آن طور که باید به 
علوم انسانی و خصوصا جامعه شناسی بها نمی دهیم و نتیجه اش این می شود 
که جامعه خودمان را نمی شناسیم و نمی توانیم تحلیل کنیم که چرا اتفاقی رخ 

داد و فلان پدیده چه تاثیری بر فرهنگ و اجتماع ما می گذارد .
عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی گفت: این عقب ماندگی ما در حوزه بی 
توجهی به علوم انسانی را اصلا نادیده نگیرید، موضوع مهمی است . بسیاری 
از کشورهای جهان که امروز توسعه یافته محسوب می شوند سرمایه گذاری 
های سنگینی در علوم انسانی کرده اند . این کشورها دریافته اند که تحلیل 
رفتارهای اجتماعی و بررسی تاثیر پدیده های اقتصادی بر حوزه های فرهنگی 
و اجتماعی تا چه میزان مهم است.حالا ما تنها به مساله اقتصاد، آن هم به 
خاطر آنکه در این بخش با مشکلات متعدد روبرو هستیم کمی توجه نشان 

می دهیم .
وی اضافه کرد: یکی از علل همین است اما ای کاش سیاستگذاران ما 

این نکته را مورد توجه قرار می دادند که ضرورت امروز جامعه ما ورود جامعه 
شناسان به این مباحث است . باید توجه داشت در سال های اخیر در قالب 
اجرای سیاست خصوصی سازی ما شاهد حضور و ایفای نقش بنگاه هایی 
هستیم که نه دولتی اند تا قوانین مترتب بر دولت بر آنها شمول داشته باشد و 
نه خصوصی اند ، این ها بنگاه هایی هستند که در چارچوب این قوانین نمی 
گنجند و اتفاقا سهم های بسیار بالایی را در اختیار دارند . این وضعیت خود به 
عدم شفافیت در فضا دامن می زند و نکته مهم در این میان این است که چه 
میزان نزدیکی به ثروت و قدرت وجود داشته باشد . این مولفه تعیین می کند 

چه وضعیتی در اقتصاد داریم .
وی در بخش دیگری از سخنانش در پاسخ به تاثیر حضور خصولتی ها در 
ایجاد عدم شفافیت گفت: این شرکت های خصولتی انواع و اقسام سوبسیدها 
را از دولت می  گیرند، اتفاقا از زیر سایه دولت بیرون نیامده اند چون بخش 
عمده سهامدارانشان یا خود دولت به شکل مستقیم است یا اقماردولت و در 
نتیجه عزل و نصب مدیران و ... در اختیار دولت است اما در حقیقت می بینیم 
که قوانین حاکم بر دولت بر این ها مترتب نیست و در نتیجه عملکردشان به 
عدم شفافیت دامن می زند چون نه اختیارات بخش خصوصی را دارند نه 

قوانین بخش دولتی را .
وی تاکید کرد:  پای این ها هم از وقتی به اقتصاد ایران باز شد که به جای 
توجه به هدف اصلی ، یعنی خصوصی سازی، این واحدهای دولتی در قالب 
رد دیون ، یعنی بابت پرداخت بدهی های دولت به صندوق های بازنشستگی، 
تامین اجتماعی و ... واگذار شدند . من اینجا لازم می بینم که یک اشاره دقیق 
کنم به نوعی کج فهمی از شفافیت . می بینیم مقامات کشور می گویند ما 
قصد ندارم در حساب های مردم سرک بکشیم، من به عنوان یک شهروند که 
برای آینده خودم رای می دهم می گویم اتفاقا من رای دادم و مشارکت کرده 
ام تا شما به عنوان مسئول به حساب مردم سرک بکشی و سر دربیاوری که چه 

کسی صاحب پول کثیف است و چه کسی فعالیت درست دارد .
او ادامه داد:  متاسفانه سیاست بر همه شئون زندگی ما احاطه یافته ، آسیب 
سیاست این است که نه ذات غیر شفافی دارد ، از سوی دیگر در همه فرهنگ 
ها ضرب ا المثل هایی با مضمون اینکه سیاست پدر و مادر ندارد ، وجود دارد 
این بدان معنی است که برای ایجاد شفافیت باید از یک سو تفکیک سیاست 
از اقتصاد را در دستور کار قرار داد و از سوی دیگر لازم است بند ناف پول کثیف 

از سیاست را برید.
حریری اضافه کرد:  شفاف تر بخواهم بگویم اقتصاد زیر سایه سیاست است 
و سیاست در معرض خطر رسوخ پول کثیف ، بالاخره وقتی حجم سوء استفاده 
های مالی اخیر ار می بینید متوجه می شوید بخشی از مشکلات موجود 
ناشی از نزدیکی برخی سوء استفاده گران به صاحبان قدرت و برخی صاحبان 
قدرت به صاحبان پول کثیف است پس باید برای غلبه بر این وضعیت و ایجاد 
شفافیت این سیکل باطل شکسته شود . بند ناف اقتصاد از سیاست بریده 

شود تا هر بخشی در جایگاه خود ایفای مسئولیت کند.

عضو هیات نمایندگان اتاق بازرگانی  ایران مطرح کرد

اقتصادایراندرتاریکخانهخصولتیها
 نوکیسه ها، فرهنگ ایران را نشانه گرفته اند 

رییس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو گفت: امروز در بازار خودرو، با 
قیمت های غیرواقعی مواجه ایم و این وضعیت پیش از هر چیز به دلیل حضور دلالان 

است.
»سعید موتمنی« افزود:از 17 مهرماه تاکنون قیمت های اندکی کاهش یافته و رشد 
نرخ ها متوقف شده است. وی ادامه داد: با این حال به دلیل هدایت دلالان و تلاش 

برای بالا نگه داشتن قیمتها، خرید و فروش چندانی نمی شود.
موتمنی، شرایط کنونی بازار را ناشی از فعالیت »دلالان بزرگ« برشمرد که در حقیقت 
»هدایت کننده بازار سرمایه اند« و تاکید کرد: دلالان کوچک و مردمی که برای حفظ 
ارزش پول خود به خرید یک تا ۲ خودرو روی آورده اند، نمی توانند تاثیر چندانی بر 
آشفته بازار فعلی داشته باشند.وی تاکید کرد: در شرایط کنونی، خودرو از کارخانه ها 

بیرون می آید، اما به دلیل سوداگری واسطه ها، به مشتریان واقعی نمی رسد.
* مردم از اقدامات دلالان آگاه شده اند

مصرف  تعداد  امروز  افزود:  خودرو  فروشندگان  و  داران  نمایشگاه  اتحادیه  رییس 
کنندگان واقعی خودرو کم شده و بیشتر افرادی که در پیش فروش های اخیر ثبت نام 

کرده بودند برای سرمایه گذاری و کسب سود بوده است.
ارتقای  نیز به دنبال  »همچنین به دلیل بالا رفتن آگاهی افراد، مشتریان واقعی 
خودروهای خود نیستند و ترجیح می دهند در شرایط فعلی ماشین هایشان را حفظ 

کرده و در دام دلال بازی و هجوم به بازار خودرو نیفتند.«
* پول بنز برای خودروی چینی می دهیم

از  برخی  کیفیت  و  قیمت  به  فروشندگان خودرو  و  داران  نمایشگاه  اتحادیه  رییس 
خودروهای وارداتی نیز اشاره کرد و گفت: قیمت خودروهای چینی در بازار به گونه ای است 
که مصرف کننده معادل خرید خودروهایی نظیر بنز هزینه می کند؛ امروز خودروهای بی 

کیفیت چینی در کشور با هر قیمتی فروخته می شود.
* تحریم ها را بزرگ نکنیم

رییس اتحادیه نمایشگاه داران و فروشندگان خودرو در ادامه به تحریم ها اشاره کرد 
و گفت: ایران سال های سال درگیر تحریم ها بوده و هست، در تحریم دور گذشته در 
سال های 90 و 91 که کل جهان ما را تحریم کرد مشکلی در عرضه کالا به وجود نیامد.
موتمنی خاطرنشان ساخت: در 13 آبان )مصادف با آغاز دور تازه تحریم ها( هیچ 

اتفاقی نخواهد افتاد و نباید تحریم ها را بزرگ کرد.  
وی به خریدهای بیش از نیاز مردم از برخی فروشگاه ها در ماه های گذشته اشاره 
کرد و گفت: این موضوع و مساله ای همچون نرخ های بالای ارز را »خودمان« به وجود 

آورده ایم.

رییس اتحادیه نمایشگاه داران:

دلالان،قیمتهادربازارخودرورا
غیرواقعیکردهاند

مفقودی 
شماره  به  سفید   رنگ  به  احسان  موتورسیکلت  سند 
  1۲5G931۲76۸***N۲N شاسی شماره  و   01۲0N۲N۲10۸15
 . – 96/ب  و شماره پلاک  ایران 614  و سریال کارت 1619644۸ 
۲369۸متعلق به علیرضا کریمی مفقود گردیده و از درجه اعتبار ساقط 

است.

مدیرعامل مرکز ملی شماره  گذاری کالا و خدمات ایران )ایران 
کد( گفت: لازمه رشد اقتصادی، مبارزه با قاچاق کالا و تسهیل 
تجارت است و در این زمینه استفاده از استانداردهای بین المللی 

جی.اس1 می تواند راهگشا باشد.
جی.اسGS1( 1( یک سازمان جهانی غیرانتفاعی، غیرسیاسی 
و غیردولتی با سابقه 45 ساله و متشکل از 150 کشور است 
که استانداردهای بین المللی در خصوص مدیریت زنجیره تامین  

جهانی را وضع کرده  است؛ 
شعار جی.اس1 »زبان جهانی کسب  و کار« است و تسهیل 
 GS1 استانداردهای می داند.  خود  رسالت  را  جهانی  تجارت 
پرکاربردترین استانداردهای جهان محسوب شده و حاصل یک 

خرد جمعی است.
ازجمله  جهان  معتبر  نهادهای  با  همواره  سازمان  این 
 )ISO( استانداردهای سازمان ملل و سازمان استاندارد جهانی
درخصوص وضع استانداردها تعامل داشته است. همچنین جی. 
اس 1 با سازمان جهانی گمرکات )WCO( و سازمان تجارت 
جهانی )WTO( برای ایجاد زبان مشترک و تسهیل تجارت 

بین الملل قراردادهای مشترک امضا کرده است.
ارتباط سازمان جهانی گمرکات با این سازمان در 15 سال 
گذشته تنگاتنگ بوده و به صورت مرحله به مرحله در حال 

الزامی کردن استانداردهای جی.اس1است.
مرکز ملی شماره گذاری کالا و خدمات ایران )جی.اس1 ایران( 
نیز در سال 1374 با هدف ارائه  خدمات سازگار با استانداردها 

و راهکارهای جهانی برای تامین نیازهای تجاری و کدگذاری 
فرآیندهای زنجیره  تامین ایجاد شد.

در این پیوند، »سیدحسین پاریاب« مدیرعامل ایران کد روز 
پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار اقتصادی ایرنا درخصوص 
استاندارهای بین المللی برای مبارزه با قاچاق کالا افزود: قاچاق 
کالا یکی از بزرگترین معضلاتی است که کشور های مختلف با آن 
درگیرند؛ این مساله توسعه بخش های مختلف از جمله صنعت و 
کشاورزی را به خطر انداخته و در نتیجه رشد اقتصادی کشور ها 

را کند و مختل می کند. 
وی خاطرنشان کرد: به همین دلیل کشور ها همواره به دنبال 
راهکاری برای مبارزه با آن بوده  اند، اما عمده راهکارهایی که 
تاکنون ارائه شده به صورت جزیره ای بوده که با توجه به جهانی 
شدن تجارت استفاده از راهکارهای بومی و جزیره ای پاسخگو 
نبوده و مختوم به شکست است و فقط هزینه اضافی به کشور 

تحمیل می کند.
از آنجایی که در فضای کنونی جهان،  پاریاب بیان داشت: 
و  راهکار ها  این  انجام می شود،  بین المللی  تجارت در سطح 
سیستم های طراحی شده ناکارآمد و غیر قابل استفاده شده  اند. 
وی تاکید کرد: کشور ها برای حل مشکل خود نیازمند راهکاری 
بین المللی و استاندارد هستند که یکی از پرکاربردترین آنها می 

تواند »استاندارد ردیابی جی.اس 1« باشد.
مدیرعامل ایران کد توضیح داد: این استاندارد سابقه  ای 13 
ساله داشته و در بسیاری از کشور های پیشرفته جهان مورد 

قابلیت ردیابی،  ایجاد  بر  قرار گرفته است که علاوه  استفاده 
مزایایی همچون ایجاد شفافیت، افزایش بهره وری و کارایی در 
زنجیره تامین و جلوگیری از ورود کالای قاچاق و تقلبی به 

زنجیره تامین ایجاد می  کند. 
وی گفت: برای نمونه سازمان جی.اس1 با همکاری دستگاه های 
قانونگذار و اعضای اتحادیه اروپا )EU( با تعریف پروژه  مشترکی، 
برای نخستین بار در جهان موفق به کنترل کالای قاچاق در 

صنعت تنباکو و فرآورده های مرتبط با آن شد ه اند. 
به گفته این مقام مسئول، سازمان سازمان جی.اس1 با تکیه 
بر استاندارد های خود مانند شناسایی منحصر به فرد اقلام در 
داد ها  الکترونیکی  تبادل   ،)Identification( جهان  سرتاسر 
)EDI(، ردیابی )Traceability( و ثبت اطلاعات اصلی کالا در 
بانک اطلاعاتی کشور های تولید کننده، موفق به ایجاد بستر 

یکپارچه برای ردیابی و رهگیری اقلام شده  است. 
وی ادامه داد: با استفاده از این بستر کشور های عضو اتحادیه 
اروپا در هر قسمت از زنجیره تامین قادر به بررسی اصالت کالا 
بوده و در صورت ورود کالای قاچاق و یا تقلبی به راحتی آن را 

شناسایی می کنند.
رییس جی. اس1 ایران اظهار داشت: یکی دیگر از درگاه هایی 
استاندارد های  و  داشته  اساسی  نقش  تجارت  فرآیند  در  که 
سازمان جی. اس1 برای فرآیند های آن استاندارد وضع کرده، 

فرآیند های گمرکات است. 
وی ادامه داد: امروزه فرآیند های ترخیص کالا در گمرکات یکی 

از مهمترین شاخص های تحمیل هزینه به زنجیره  تامین برای 
بخش خصوصی است، در این پیوند استفاده از استاندارد های 
جی. اس1 در فرآیند های بین مرزی می تواند هماهنگی بین 
نیاز های دستگاه های دولتی به منظور کنترل موثر محموله ها و 

نیاز های صنایع به منظور تسهیل تجارت ایجاد کند. 
پاریاب اضافه کرد: به این منظور سازمان جهانی جی. اس1 
اقتصادی  همکاری های  سازمان  عضو  کشور های  همکاری  با 
آسیا-پاسفیک )APEC( پروژه ای تحت عنوان استاندارد جهانی 
اطلاعات )GDS( را تعریف کرده اند که یکی از اهدافی که در این 
پروژه دنبال می شود افزایش انطباق استاندارد های جی.اس1 در 
تسهیل تجارت بین دستگاه های حکومتی )گمرکات( و صنایع 
است.  وی توضیح داد: به این منظور تجار اطلاعات محصولات 
خود را به منظور افزایش سرعت ترخیص کالا و بهبود فرآیند 
نظارت بر کالا های وارداتی و صادراتی با گمرکات به صورت 

استاندارد به اشتراک می گذارند.
مدیرعامل ایران کد تصریح کرد: با پیاد ه سازی این استاندارد در 
گمرکات کشورهای عضو سازمان همکاری های اقتصادی آسیا 
- پاسفیک میانگین فرآیند های ترخیص کالای آن ها به کمتر از 

سه ساعت کا هش پیدا کرده است.
را هکار  دنبال  به  باید  نیز  ما  اساس  این  بر  کرد:  تاکید  وی 
استاندارد و بین المللی برای مبارزه با قاچاق کالا و به موازات آن 
تسهیل فرآیند های تجاری باشیم که عوامل مهمی برای رشد و 

شکوفایی اقتصاد ملی هستند. 

 مدیرعامل ایران کد:

لازمهرشداقتصادی،مبارزهباقاچاقوتسهیلتجارتاست
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سپید رود حریف بعدی شاگردان برانکو؛

پرسپولیس به سختی از سد نود ارومیه گذشت
شاگردان برانکو با برتری مقابل تیم گمنام نود ارومیه به مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی 

صعود کرد.
دو تیم پرسپولیس و نود ارومیه در چارچوب رقابت های جام حذفی روز پنجشنبه در ورزشگاه 
آزادی به مصاف هم رفتند و در پایان پرسپولیس با تک گل محمد انصاری در دقیقه ۵۸ به پیروزی 

رسیده و راهی مرحله یک هشتم نهایی شد.
نیمه اول:

در این نیمه تیم پرسپولیس بر بازی سوار بود ولی دفاع چند لایه تیم نود ارومیه مانع از گلزنی 
شاگردان برانکو شد. از جمله فرصت های تیم پرسپولیس می توان به فرصت محمد انصاری در 
دقیقه ۱۱ اشاره داشته که او با شوتی محکم از راه دور توپ را روانه دروازه نود ارومیه کرد که با 

واکنش دروازه بان ارومیه همراه بود و بیرون رفت.
تا دقیقه ۲۰ پرسپولیس سعی داشت تا با ارسال از جناحین و استفاده از ضربات کرنر به دروازه 
نود ارومیه نزدیک شود اما این اتفاق نیفتاد و پرسپولیس موفق به گشودن دروازه این تیم ارومیه ای 

نشد.
از دیگر فرصت های پرسپولیس در دقیقه ۳۷ بود که احمد نوراللهی یک شوت از طریق ضربه 

ایستگاهی روانه دروازه حریف کرد که با اختلافی کم به بیرون رفت.
در این نیمه تیم نود ارومیه با دفاع همه جانبه ای که داشت امید به ضد حملات داشت و تلاش 
پرسپولیس هم برای گلزنی به حریف ارومیه ای اش هم نتیجه ای در پی نداشت تا بازی در پایان 

چهل و پنج دقیقه نخست با تساوی بدون گل به پایان برسد.
نیمه دوم:

تاکتیک دو تیم در نیمه دوم تغییری نکرد و شاگردان برانکو سعی داشتند با عبور از دفاع 
فشرده حریف خود، به گل برسند. در دقیقه ۵۴ بازی و درحالی که سرخپوشان جلو کشیده 
بودند، بازیکن نود ارومیه روی ضد حمله می رفت که با دروازه بان پرسپولیس تک به تک شود اما 
با خطای انصاری در پشت محوطه جریمه متوقف شد. انصاری که تیمش را از یک خطر جدی، 
نجات داده بود، چهار دقیقه بعد گل اول تیمش را به ثمر رساند. این مدافع پیش تاخته از پشت 

محوطه جریمه با شوتی محکم، دروازه نود ارومیه را باز کرد.
در ادامه ارومیه ای ها برای جبران گل خورده کمی جلو کشیدند اما شاگردان برانکو با حفاظت 

از تک گل خود، به برتری رسیده و راهی مرحله بعدی جام حذفی شدند.
تیم نود ارومیه در نیمه دوم این دیدار دو سه فرصت خوب گلزنی هم بدست آورد که به دلیل 
کمتجربگی بازیکنانش نتوانست از آن ها استفاده کند و در نهایت این پرسپولیس بود که راهی 

مرحله بعدی جام حذفی شد.
پرسپولیس در مرحله یک هشتم نهایی باید به مصاف سپیدرود برود و در صورت پیروزی در 

مرحله نیمه نهایی با پدیده بازی خواهد کرد.
برانکو: مهم ترین مسئله بردن بود و ما بردیم

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس می گوید تیمش از این پس خود را برای مصاف با السد آماده 
می کند.

به گزارش ایسنا، پرسپولیس در مرحله یک شانزدهم نهایی جام حذفی توانست با یک گل نود 
ارومیه را شکست دهد تا در مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی به مصاف سپیدرود برود.

برانکو ایوانکوویچ در نشست خبری پس از این دیدار اظهار کرد: بعد از اردوی تیم ملی و 
تعطیلاتی که داشتیم دوباره وارد بازی های رسمی شدیم و همانطور که مطلع هستید این بازی 

برای جام حذفی بود و مهم ترین مسئله در این رقابت ها بردن است که به آن رسیدیم.

رییس فدراسیون فوتبال :

حضور زنان در استادیوم از حقوق شناخته شده 
فوتبال در دنیاست 

رییس فدراسیون فوتبال گفت: حضور بانوان در استادیوم یکی از حقوق های شناخته فوتبال 
در دنیاست که خوشحالیم این مهم محقق شد. 

مهدی تاج در نشست کانون مربیان فوتبال که با حضور مسعود سلطانی فر وزیر ورزش و 
جوانان برگزار شد حمایت و پشتیبانی این فدراسیون از آنها را اعلام و اظهار داشت: کانون مربیان 
فوتبال ایران مرکز تولید فکر است و همه اعضا برای ما قابل احترام و نقد ها و نظرهای سازنده 

آنها را می پذیریم.
رییس فدراسیون فوتبال حمایت های دولت و وزیر ورزش و جوانان از توسعه و پیشرفت این 
رشته ورزشی را به عنوان یک نقطه قوت دانست و در بخش دیگری از سخنانش پیشرفت فوتبال 
تهران را مورد توجه قرار داد و توضیح داد: با توسعه و پیشرفت فوتبال در تهران همچون دیگر نقاط 
کشور موافقیم به همین دلیل از زمانی که به عنوان رییس فدراسیون فوتبال فعالیت خود را شروع 

کردم، تیم فروشی را ممنوع و حتی جلوی انتقال تیم نفت تهران را گرفتیم.
تاج ادامه داد: حق پخش تلویزیونی از جمله حقوق شناخته فوتبال است بطوریکه فوتبال 
امارات از این حق به میزان هزار میلیارد تومان معادل پول ایران درآمد داشته در حالیکه اگر این 
درآمد در فوتبال ایران محقق شود دیگر هیچ مربی نخواهد بود که مطالبه ای از باشگاه ها داشته 
باشد و بخش اعظم مشکلات کنونی به دلیل عدم شناخت حقوق مشخص و قانونی فوتبال 
است. وی با اشاره به حضور بانوان در ورزشگاه آزادی برای تماشای دیدار ایران و بولیوی گفت: 
آنچه مسلم است حضور بانوان در استادیوم هم یکی از حقوق های شناخته فوتبال در دنیاست 

که خوشحالیم این مهم محقق شد.

انتقاد فدراسیون کشتی از بانک مرکزی؛

ورزش در اولویت آقایان نیست
بابت  مرکزی  بانک  کارشناسان  از  که  گفت:توضیحاتی   کشتی  فدراسیون  رئیس  نایب   

اختصاص یورو ۱۳ هزارتومانی به ما دادند به هیچوجه قانع کننده نبود.
حمید بنی تمیم با بیان این مطلب افزود: توضیحاتی  که از کارشناسان بانک مرکزی بابت 
اختصاص یورو ۱۳ هزارتومانی به کشتی دادند قانع کننده نبود اما آن چه مشخص بود مسئولان 
وزارت ورزش  تلاش خود را کردند اما این امر  متاسفانه با عدم همکاری بانک مرکزی محقق نشد.
وی ادامه داد: در نهایت به این نتیجه رسیدیم که ایراد از جای دیگری است و اصلا ورزش در 
اولویت امور  نیست. وی در مورد اینکه اگر قرار بود درنهایت بانک مرکزی به جای یورو ده هزار 
تومانی، یوروی ۱۳ هزارتومانی به کشتی اختصاص دهد دیگر چه نیازی به این همه پیگیری بود، 
اظهار داشت: همین طور است. در واقع ما یورو را خریدیم و اختصاصی در کار نبود. ضمن این که 
ما معادل ریالی ارز مورد نیازمان را هم به حساب بانک مرکزی واریز کرده بودیم و اگر می دانستیم 
که قرار است درنهایت یورو را به چنین نرخی به ما بدهد، اصلا این روال را طی نمی کردیم. بنی 
تمیم تصریح کرد: ورزش در اولویت بانک مرکزی برای اختصاص ارز ثانویه قرار ندارد و اگر روال 
به این شکل ادامه داشته باشد، من مطمئنم که همه رشته های ورزشی برای دریافت ارز ثانویه به 
مشکل خواهند خورد. وی تاکید کرد: گویا اخیرا دستورالعمل جدیدی در خصوص دریافت ارز 

ثانویه به بانک مرکزی ابلاغ شده اما شاید زیرمجموع ها چندان در جریان آن نیستند.
بنی تمیم خاطر نشان کرد: کشتی اولین فدراسیونی بود که برای دریافت ارز ثانویه اقدام کرد. 
به همین خاطر خیلی ما را به بی راهه بردند. مسیری را که به گفته خودشان برای دریافت ارز طی 
کرده بودیم اشتباه عنوان کردند و گفتند از فلان جا نامه بیاورید. نامه آوریم، گفتند حساب ارزی 
باز کنید. حساب ارزی باز کردیم گفتند حساب ارزی یورویی باز کنید. خلاصه بعد از کلی رفت 
و آمد و کاغذبازی ارز ۱۳ هزار تومانی گرفتیم. وی گفت: ارز مورد نیاز ورزش در طول سال کاملا 
مشخص است. بنابراین خیلی راحت می شود این مبلغ را حساب کرد و تحویل وزارت ورزش 
داد تا فدراسیون ها و وزارت ورزش  را این قدر اذیت نکنند و باعث ایجاد تنش و تخریب روحیه 

ورزشکاران، کادرفنی و علاقه مندان به ورزش نشوند.

درخواست سرمربی برای مداخله فیفا در موضوع تحریم ایران

کی  روش: با فدراسیون قرارداد ندارم
کارلوس کی روش در مصاحبه با شبکه بی بی سی گفت: دستمزد برای او مهم نیست و دارد 

بدون قرارداد با ایران کار می کند.
کارلوس کی روش، سرمربی تیم ملی فوتبال ایران در مصاحبه با شبکه بی بی سی درباره 
موضوعات مختلفی صحبت کرد و درباره تحریم ها در مدت حضورش در تیم ملی ایران گفت: 
خیلی خیلی سخت است به عنوان کسی که ورزشی است فکر می کنم این سیاست موضوع 
جالبی نباشد. من شرایط را غیراخلاقی و سخت دیدم. وظیفه من این است که  در زمینه فوتبال 
کار کنم تا کیفیت بازی بالا برود و اکنون متاسفانه این موضوع مطرح نیست. فوتبال فقط در تیم 
ملی بزرگسالان نیست بلکه شامل همه چیز می شود. تیم های زیر ۲۱ سال و کم تر هم شاهد 
تحریم فوتبال است. من امیدوارم فیفا کمک کند تا جلوی ورود سیاست به این ورزش گرفته شود.
سرمربی تیم ملی ایران در پاسخ به این سوال که تحریم ها روی فوتبال ایران تاثیر گذاشته است 
یا خیر؟ گفت: تحریم ها روی همه بخش ها تاثیر می گذارد و جلوی حرکت را می گیرد. وقتی شما 
نتوانید حرکت کنید، سفر بروید، وسیله تهیه کنید و من فکر می کنم بازیکنان ما باید سراغ مسی 
و رونالدو بروند تا از آن ها کفش قرض بگیرند. چون آن ها خیلی کفش دارند. چنین دغدغه هایی 

خوب نیست. ما باید به هزاران هواداری که به ورزشگاه می آیند، فوتبالی خوب عرضه کنیم.
سرمربی تیم ملی در پاسخ به قراردادش با فدراسیون فوتبال ایران و دستمزدش گفت: دستمزد 
برایم مهم نیست و من بدون قرارداد دارم با ایران کار می کنم.  این مربی در پاسخ به سوال خبرنگار 
که عنوان کرد دارد مجانی برای ایران کار می کند؟ گفت: خیر این طور نیست. من همه چیز را 
در نظر می گیرم. احساسات و همه چیز برایم مهم است. چیزهای مهم تری هم برایم وجود دارد. 
البته بدون توافق با یک باشگاه یا تیم طبیعی است که کار پیش نمی رود. فیفا باید حضور پیدا 
کند و از این طریق در امور تحریم سیاسی مداخله شود تا راهی برای مبادلات پولی یا مالی انجام 
شود. کی روش در پایان درباره شانس قبول هدایت تیم ملی مکزیک گفت: شاید یک زمانی به 
عنوان گزینه اسم ها مطرح شود اما مشارکت من و تاثیر من در مسیر حمایت از تیم ملی بازیکنان 
و فدراسیون فوتبال ایران است. تلاش می کنم تا پروژه تیم ملی شکل بگیرد و بعد از هفت و نیم 

سال به سرانجام برسد و به هدفم که قهرمانی در جام ملت ها است، برسم.
 

واکنش جالب انصاری به گلزنی:

 از دستم در رفت!
بازیکن تیم فوتبال پرسپولیس واکنش جالبی به گلزنی اش نشان داد. 

محمد انصاری زننده تک گل و پیروزی بخش پرسپولیس در بازی با نود ارومیه اظهار کرد: نود 
ارومیه تیم خوبی بود و بازیکنان خوبی داشت. چندتا از آن ها دوستانم بوده و فوتبالیست های 

خوبی هستند. امیدوارم آن ها در لیگ یک هم موفق باشند.
او در واکنش به سوالی درمورد گلزنی اش گفت: از دستم در رفت!

جنگ سردار پرتغالی ها با ارتش ایرانی ها

کیروشوجدالهایبیپایان

به عقب باز می گردیم، سال ۱۳۸۹؛ عملکرد ضعیف تیم ملی ایران در جام 
ملت های ۲۰۱۱ مسئولان فدراسیون فوتبال را مجبور به تغییر سرمربی کرد. 
جنجال های کی روش از همان ابتدا آغاز شد. او که برای حضور در تیم ملی 
کشورمان به توافق رسیده بود، در بامداد بیست و پنجم بهمن ماه با ارسال 
ایمیلی به فدراسیون فوتبال به دلایل خانوادگی از مسئولیت خویش انصراف 
داد  اما مدتی نگذشت تا در ۱۹ فروردین ۱۳۹۰ هدایت تیم ملی را برعهده 
ایران  فوتبال  تاریخ  ترین سرمربی  با سابقه  کارلوس کی روش، حالا  بگیرد. 
است. او دستاورد های بسیاری در تیم ملی داشته است، اما آیا فضای تیم را 

بدون حاشیه مدیریت می کند؟
مشت اول هزار!

پس از آن که در سال ۹۳ تیم ملی به جام جهانی صعود کرد، سرمربی پرتغالی 
جنجال هایش را با محکم کردن قدم هایش آغاز کرد؛ او ابتدا به سراغ مهدی 
تاج )رییس وقت سازمان لیگ( رفت و او را به عدم حمایت از تیم ملی متهم 
کرد. کی روش مدعی شد تاج برنامه مشخصی برای لیگ ندارد و این مسئله 
باعث تعطیلی های متعدد و افت کیفیت تیم ملی و لیگ شده است. مهدی 
تاج هم برای آنکه از انتقادات نتایج ضعیف ایران در جام جهانی پیش رو به 
دور باشد، لیگ را زودتر از همیشه و در فروردین ماه به اتمام رساند. این پایان 
زودهنگام لیگ تا به امروز باعث درگیری های متعدد سرمربی های لیگ برتری 

با کی روش شده است.
بیانیه عجیب فدراسیون فوتبال

ماجرا از حکم غیرمنطقی فدراسیون فوتبال آغاز شد؛ بازیکنان ملی پوش از 
تاریخ ۱۶ خرداد تا ۳۰ خرداد ۹۵ باید در تعطیلات غیر فوتبالی به استراحت 

بپردازند.
در  بازیکنی  »اگر  افزود:  و  کرد  اعتراض  حکم  این  علیه  بلافاصله  برانکو 

تمرینات پرسپولیس حضور نیابد، تنبیه خواهد شد.«
بازیکنان ملی پوش پرسپولیس نیز بی توجه به دستور سرمربی شان پایبند به 
حکم فدراسیون بودند و در تمرینات شرکت نمی کردند. اما سید جلال حسینی 
پس از چند روز، با لباس شخصی برای گفتگو با برانکو به تمرینات پرسپولیس 
رفت. این گفتگو و جنجال های آبنده باعث خط خوردن او از تیم ملی شد. 
زمانی که در تابستان ۹۵، برانکو در برابر نفت تهران علیرضا منصوریان شکست 
خورد تا قهرمانی به استقلال خوزستان عبدالله ویسی برسد، اعتراضات برانکو 
به کی روش شدت گرفت. برانکو اعتقاد داشت اردو های کی روش به ضرر 
تیم او تمام شده و سرمربی پرتغالی با وقفه های بسیار ناشی از اردو تیم ملی 
قهرمانی را از او ربوده است. در زمستان همان سال، کی روش اردوی دیگری 
برای تیم ملی برگزار کرد. برانکو بار دیگر از اردو های بی وقت او انتقاد کرد. 

انتقادی که به قیمت خط خوردن پرسپولیسی های تیم ملی تمام شد.
جنگ لفظی با سرمربی های لیگ برتر

در میان درگیری های کی روش و برانکو، محمد مایلی کهن که پیشتر با 
کارلوس کی روش درگیر شده بود به حمایت از برانکو پرداخت و گفت: »درود 
به شرف برانکو که حرفش را در رسانه ها بیان می کند اما متاسفانه همکاران من 
در خلوت از کی روش انتقاد می کنند. اما در رسانه ها کلامی انتقادی از آنها در 

مورد کی روش نمی شنوید.«
پس از جنجال عدم حضور ملی پوشان در کمپ ایفمارک، این بار کی روش 
مصاحبه تندی علیه برانکو انجام داد و با طعنه به مایلی کهن گفت: »اگر با مار 

ها بگردید، می خزید و سم تف می کنید!«
پس از این مصاحبه آتشین، قلعه نویی که پیش تر در مبارزه لفظی با کی 
روش قرار گرفته بود به حمایت برانکو پرداخت و افزود: »خدا کند بلایی که سر 

من و ژوزه آمد سر برانکو نیاید! متاسفانه او بیشتر مواقع در ایران حضور ندارد و 
بدون مطالعه موضع گیری می کنند. برای کسی که ادعای حرفه ای بودن دارد 

این خوب نیست.«
کی روش پاسخ قلعه نویی را نیز به تندی داد: »مخالفت قلعه نویی با تیم ملی 
چیز جدیدی نیست. اگر در برنامه جدید موفق نبودیم دلیل را از قلعه نویی و 

برانکو جویا شوید!«
شاگرد سابق به دشمن تبدیل می شود

در میان انتقادات اهالی فوتبال از کی روش، این بار نوبت به علی کریمی 
از برانکو بپردازد: »آقای کی روش، شهامت و شجاعت  تا به حمایت  رسید 
داشته باش. به جاي مار و گرگ و عقرب و رتیل و... اسم منتقدان خودت را 
بیاور و بعد نظر بده! ضمن آن که یك حرف دیگر هم براي او دارم. شنیدم گفته 
اگر با عقاب ها نشست و برخاست کنید، پرواز را یاد خواهید گرفت. می خواهم 
بگویم آقاي عزیز، بلندپروازی هم خیلي خوب نیست، سر آدم گیج می رود و 

با سر زمین می خورد.«
کی روش پاسخ او را هم سریع و صریح اعلام کرد: »کریمی من را نا امید 
کرد!  آقای کریمی! اسامی مار ها را نمی آورم؟ آنها همان افرادی هستند 
که برخورد بسیار نامناسبی در زمان حضور در تیم ملی با شخص خود شما 
داشتند. کریمی بهتر از هر کسی باید بداند، من در پنج سال گذشته نشان 
دادم فردی نیستم که فرصت را در اختیار کسی بدهم تا جسارت و جرات من 

را زیر سوال ببرد.«
تیم ملی یا پرسپولیس؟

بعد از حواشی ایجاد شده بین برانکو و کی روش برای استفاده از ملی پوشان 
که منجر به لغو اردوهای خارجی ایران به ارمنستان و اتریش شد، کی روش بار 
دیگر علیه برانکو سخن گفت: »از این به بعد تیم ملی را همان طور که آقای 
برانکو خواست، هدایت می کنم. برای شش هفته به پرتغال سفر می کنم تا 
در کنار خانواده ام خوش باشم و چهار روز مانده به بازی با قطر، بازخواهم 
گشت. از این به بعد دیگر حرص نمی خورم و کاملا آرام هستم. به ما می گویند 
نتیجه نگرفتید. من نتیجه نگرفتم اما تیم شیلی که ما با دو گل بردیم ، هفت 
گل به مکزیک زد! این سبک فوتبال ما و توانایی ایران بود که آنها را با تمام 
ستارگان شان شکست داد.« علی کریمی نیز خواهان مناظره با کارلوس کی 
روش شد . او که پیشتر در جریان مناظره با محمدرضا ساکت از طریق پیامک 
کارلوس کی روش بزدل خوانده شده بود، اینگونه واکنش نشان داد: »زمانی 
که عادل آن کلمه را روی آنتن خواند، راستش ناراحت نشدم. چون گفتم اگر 
بزدل بودم جلوی نفر دوم فدراسیون نمی نشستم تا مناظره کنم. ما معمولا این 
طور وقت ها به کسانی که فقط در فضای مجازی حرف می زنند و فقط در آنجا 
می توانند صحبت کنند، می گوییم لات کوچه خلوت! یعنی رو در رو مطمئنا 
نمی توانند این طور باشند. اگر هم خواستند حالا به هر حال در هر برنامه ای، 
چون  نه.  خط  روی  از  اما  می کنم  شرکت  همه  در   ۱۲۰ ،۱۱۰ ،۱۰۰ ،۹۰
نمی شود ولی به هر حال برای مناظره دوباره هم آماده هستم. من این را حتی 
به مترجم ایشان هم گفتم. اگر جرات داشته باشد و به او گفته باشد، من گفتم 
که به ایشان بگوید من مثل فدراسیونی ها نیستم که هر چیزی می خواهد 
بگوید و جوابی نداشته باشم.« علی کریمی هم چنان منتظر مناظره مستقیم 

با سرمربی تیم ملی است .
صلحی که تکذیب شد

در  طاهری  و  برانکو  حضور  پیرامون  شایعاتی  ها،  فشار  شدن  کم  از  پس 
فدراسیون فوتبال و آشتی با کی روش مطرح شد. شایعاتی که بعد ها توسط 

برانکو تکذیب شد.

اما پس از عملکرد قابل قبول و چهار امتیازی ایران در جام جهانی ۲۰۱۸، 
کی روش که هیچ انتقادی از تیم خود نمی دید، بار دیگر به برانکو طعنه زد: 
»آقای برانکو و کسانی که از ایشان حمایت می کردند باعث لغو اردوی ما در 
دبی شدند. آن ها تمام تلاششان را کردند تا آماده سازی تیم ملی را مختل 
این سم های  ما  نشد.  ملی همانند گذشته  تیم  آن حوادث،  از  بعد  کنند. 
پروفسوری آقای برانکو را تشخیص می دهیم. ملی پوشان پرسپولیسی فرصت 
کمی برای تمرین با ما داشتند و البته، رامین رضاییان و مهدی طارمی را شما 

فراری دادید. اما آنان برای ما درخشیدند.«
او را داد: »چه کسی من را متهم کرده است؟ کی  برانکو بلافاصله پاسخ 
روش؟ استنلی کی روش بازیکن تیم ذوب آهن را می گویید که به سپاهان 
پیوسته است؟! سرمربی تیم ملی را می گویید؟ ایشان یک مربی قهرمان 
است. هرچند تاکنون قهرمان نشده اما حتما یک مربی قهرمان محسوب می 
شود دیگر! من وقت زیادی ندارم تا درباره این مسائل به صحبت بپردازم. من از 
کشوری آمده ام که رفتارمان و نوع ارتباط گیری ما کاملا متفاوت است. ایشان 
از کشور دیگری می آید. به هرحال تفاوت ها در نوع رفتارش و نحوه تربیت 

افراد مختلف است.«
امروز جهت  تندی داد: »برای  بیانیه  و  نیامد  اما کوتاه  کارلوس کی روش 
یادآوری عرض می کنم که برای شما ۱۰ سال طول کشید که بعد از جام جهانی 
۲۰۰۶ پا به کشور بی نظیر ایران بگذاری. به خاطر این که بعد از جام جهانی 
۲۰۰۶ شما شجاعت یا وجاهت لازم برای نشان دادن صورت تان در ایران و 
قبول مسوولیت برای عملکردتان دوشادوش بازیکنان تان را نداشتید و آن ها 
تنها و بدون حضور شما از جام جهانی برگشتند و شما به خاطر دارید که بعضی 
از بازیکنان مجبور شدند به صورت مخفیانه از فرودگاه خارج شوند. همین طور 
باید یادآوری کنم که وقتی شما سرمربی الاتفاق عربستان بودید حتی جسارت 
لازم برای بازگشت به ایران را نداشتی و با ایجاد بهانه به ایران نیامدی. خودت 
را پشت کشور بزرگ کرواسی پنهان نکن و به صورت غیرمحترمانه و کنایه آمیز 
کشور و مردم پرتغال را تحقیر نکن. درضمن، شما برنامه آماده سازی تیم ملی 

را در اردوی ژانویه در دوبی بر هم زده ای .«
برانکو اندکی بعد و در جریان کنفرانس خبری پیش از بازی مقابل نساجی 
در هفته ششم لیگ اشاراتی به کی روش کرد: »من نمی دانم سرمربی حال 
حاضر تیم ملی کیست و فدراسیون چه تصمیمی خواهد گرفت. اما زمان من، 
علی دایی، سهراب بختیاری زاده و یحیی گل محمدی بودند. بازیکنانی که 
تلاش زیادی انجام داده بودند این استحقاق را داشتند که در جام جهانی از 
فوتبال خداحافظی کنند. خیلی ها از من انتقاد می کردند چرا علی دایی، چرا 
گل محمدی و چرا سهراب بختیاری زاده را به تیم ملی دعوت می کردم. من 
افتخار می کنم مربی این نسل بودم. سید جلال حسینی هم ببینید چگونه 
بازی می کند. آن طوری که او بازی می کند خیلی می تواند به تیم ملی کمک 
کند. او رکورددار بیش ترین قهرمانی در لیگ ایران است. اگر کسی استحقاق 
یک خداحافظی بسیار باشکوه از فوتبال ملی را داشته باشد، قبل از همه سید 

جلال حسینی است.«
تیم ملی امید و میراثِ هیچ

در شرایطی که دعوای کی روش و برانکو به اتمام نرسیده بود، حمید استیلی 
به عنوان رییس تیم ملی امید خواهان حضور تیم در کمپ تمرینی پک شد. اما 

مدیران تیم ملی با حضور تیم ملی امید مخالفت کردند.
کی روش در این باره گفت: »شاید سر آقای استیلی شلوغ بوده که تا حالا 
به زمین پک نیامده است. ولی ایشان وقت داشتند به روسیه بیایند و از بازی 
های تیم ملی لذت ببرند، وقت داشتند به هتل تیم ملی بیایند و با بازیکنان 
و کادرفنی دیدار کنند ولی وقت نداشتند از ساختمان پک دیدار کنند؛ ما 
مدارکی داریم که ثابت می کند تیم امید از این امکانات استفاده کرده است؛ 

من با کسی مشکلی ندارم  افرادی که دروغ می گویند را دوست ندارم.«
پس از این اتفاق حمید استیلی به اظهارات مرد پرتغالی پاسخ داد و عنوان 

کرد که خود و خانواده اش با هزینه شخصی به روسیه سفر کرده اند.
اما میک مک درمورت، دستیار کی روش به شکل عجیبی به حمید استیلی 
پاسخ داد: »به نظر می رسد آقای استیلی تیم ملی را با سیرک اشتباه گرفته 
است. اگر شما به دنبال استفاده از خرس برای سیرک هستید، بهتر است 

خرس هایی که در میانمار جا گذاشته اید را استفاده کنید.«
آشتی امیدها و بزرگسالان؟

اخیرا نیز حمید استیلی پیشنهاد صلح تیم ملی امید و تیم ملی را مطرح 
کرده: »در جلسه با تاج در مورد ساختمان پک صحبت کردیم و او گفت هر 
موقع بخواهیم می توانیم با نامه رسمی از آنجا استفاده کنیم. پک برای همه 
تا  شود  مدیریت  باید  است.  بزرگسالان  با  اولویت  اما  است  سنی  رده های 
تداخلی در برنامه ها وجود نداشته باشد و باید جوری کار کنیم که به کسی 
ضربه نزند.به هر حال ما همه زیرمجموعه فدراسیون هستیم. از روز اول هم 
تعامل داشتیم و قرار بود اولویت با بزرگسالان باشد. اگر ارتباط بین دو تیم امید 
و بزرگسالان وجود داشته باشد، به سود فوتبال کشور است. اگر بازی تدارکاتی 
هم بین دو تیم برگزار کنیم خیلی خوب است. بازیکنان امید هم آینده فوتبال 

ما هستند و همه باید تلاش کنیم پرچم کشورمان بالا باشد.«
باید منتظر ماند و عاقبت درگیری های متعدد سرمربی پرتغالی با همتایان 
ایرانی اش را نظاره کرد. آیا رابطه او هر روز تیره و تار تر می شود یا نظر اهالی 

فوتبال فارسی زبان را به خود نزدیک تر خواهد کرد؟

در اجرای ماده 208 قانون مالیاتهای مستقیم  بدینوسیله برگ تشخیص مالیات با مشخصات زیر به مودی ذیربط ابلاغ می گردد تا ظرف سی روز از تاریخ درج این آگهی به اداره امور مالیاتی مربوطه مراجعه 
و نسبت به حل و فصل پرونده و تسویه حساب مالیاتی اقدام نمایند. درغیراین صورت طبق موازین قانونی اقدام خواهد شد .

آگهیابلاغاوراقمالیاتی

روابط عمومي اداره كل امور مالياتي استان قم
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نکته هایی برای کاهش بی خطر
 شاخص توده بدنی

کربوهیدرات های خالی می توانند به اندازه قند در افزایش وزن نقش داشته باشند. از 
غذاهای پردازش شده پرهیز کنید زیرا نه تنها حاوی کربوهیدرات های خالی بوده، بلکه 

از سطوح ناسالم قند و نمک نیز برخوردار هستند.
شاخص توده بدنی )BMI( مقیاسی از چربی بدن بر اساس رابطه وزن با قد فرد است. 
این شاخص اندازه گیری برای تعیین وزن سالم فرد استفاده می شود. اگر قصد دارید 
وزن خود را کاهش دهید، باید شاخص توده بدنی خود را از طریق رژیم غذایی و ورزش 
کاهش دهید. برخی افراد ترجیح می دهند سفر کاهش وزن خود را کوتاه تر کرده و 
دوست دارند شاخص توده بدنی خود را هرچه سریع تر کاهش دهند. اما این شرایط نه 
تنها می تواند خطراتی را برای سلامت انسان به همراه داشته باشد، بلکه اثر بلند مدت 
خوبی را نیز موجب نمی شود. برای کاهش وزن بهتر است پیشرفتی آهسته اما موثر و 

پیوسته را مد نظر قرار دهید.
چگونه شاخص توده بدنی را کاهش دهیم؟

زمانی که شاخص توده بدنی شما بالاتر از محدوده عادی است، یافتن روش هایی برای 
کاهش آن اهمیت دارد زیرا اضافه وزن و چاقی می توانند انسان را با طیف گسترده ای از 

خطرات سلامت مواجه سازند.
رژیم غذایی

یک رژیم غذایی ضعیف می تواند دلیل شاخص توده بدنی بالای باشد. اگر قصد 
کاهش این شاخص را دارید، رژیم غذایی خود را تغییر دهید.

میوه ها و سبزی های سالم و تازه را به میزان زیاد مصرف کنید. شما باید حداقل پنج 
وعده در روز میوه و سبزی مصرف کنید تا به سلامت و بهزیستی مطلوب دست یابید.

همچنین، شما باید کربوهیدارت ها را در رژیم غذایی خود بگنجانید زیرا منبع انرژی 
محسوب می شوند. با این وجود، از کربوهیدارت های پردازش شده و نشاسته ای پرهیز 
کنید زیرا موجب افزایش وزن می شوند. مصرف برنج قهوه ای، نان گندم کامل و دیگر 

غلات کامل )سبوس دار( را مد نظر قرار دهید.
شیر و محصولات لبنی کم چرب را در حد اعتدال مصرف کنید.

تا حد امکان از مصرف قندها پرهیز کنید زیرا از عوامل موثر اصلی در شاخص توده 
بدنی بالا محسوب می شوند. بیش از 12 قاشق چایخوری شکر در روز مصرف نکنید.

از نوشیدنی های شیرین شده پرهیز کنید و همواره برچسب مواد غذایی که محتوای 
قند افزوده بالایی هستند را بررسی کنید. مواد غذایی حاوی قند کمتر یا فاقد قند را 
انتخاب کنید.کربوهیدرات های خالی می توانند به اندازه قند در افزایش وزن نقش 
داشته باشند. از غذاهای پردازش شده پرهیز کنید زیرا نه تنها حاوی کربوهیدرات های 

خالی بوده، بلکه از سطوح ناسالم قند و نمک نیز برخوردار هستند.
مصرف غذا بیش از نیاز بدن می تواند به افزایش وزن منجر شود. برای پرهیز از این 

شرایط میزان کالری های مصرفی خود را کاهش دهید.
صبحانه ای سالم مصرف کنید. یک صبحانه سالم و مقوی سوخت و ساز را تقویت می 
کند و انرژی مورد نیاز بدن برای فعالیت در طول روز را تامین می کند. افزون بر این، یک 
صبحانه سالم از هوس های غذایی که به مصرف خوراکی های غیر ضروری منجر می 
شود، پیشگیری می کند.برای کاهش شاخص توده بدنی خود، آب فراوان بنوشید. کم 
آبی بدن می تواند به پرخوری، سردرد و خستگی منجر شود.پس از ساعت هشت شب 

غذا نخورید زیرا آهنگ سوخت و ساز طی بعد از ظهر و شب کند می شود.
ورزش

یک سبک زندگی فعال و سالم گزینه کارآمد و بی خطر دیگری برای کاهش شاخص 
توده بدنی و تحقق اهداف کاهش وزن است.

حداقل 60 دقیقه و پنج روز در هفته ورزش کنید. 30 دقیقه ورزش هوازی نیز برای شما 
مفید است، اما اگر قصد دارید شاخص توده بدنی خود را کاهش داده و وزن کم کنید باید 

انجام حداقل 60 دقیقه ورزش را مد نظر قرار دهید.
فعالیت هایی که از آنها لذت می برید مانند تنیس، دوچرخه سواری یا تمرینات ایروبیک 

را مد نظر قرار دهید.
اگر قصد دارید سوخت و ساز خود را تسریع کرده و کالری بیشتری بسوزانید، حداقل دو 

بار در هفته تمرینات قدرتی )کار با وزنه( انجام دهید.
نتایج برنامه ورزشی خود را می توانید با انجام تمریناتی که گروه های ماهیچه ای اصلی 
شامل ماهیچه های سرینی، پاها، کمر، شکم و بازوها را درگیر می کنند، به حداکثر 
برسانید.اگر برای رفتن به باشگاه وقت ندارید، روش های دیگر برای فعالیت را مد نظر 
قرار دهید. به جای استفاده از آسانسور می توانید از پله ها استفاده کنید و یا خودرو خود 

را با فاصله از محل کار پارک کرده و این مسیر را پیاده روی کنید.
از بی تحرکی پرهیز کنید. روش هایی بیابید تا همواره فعال باشید. اگر مجبور هستید 
ساعات زیادی را پشت میز در حالت نشسته سپری کنید، زمان های استراحت یک دقیقه 

ای برنامه ریزی کرده، از جای خود بلند شده و یک پیاده روی سریع انجام دهید.
فعال بودن در طول روز روشی موثر برای کاهش شاخص توده بدنی است. کارهای خانه 

که نیازمند فعالیت جسمانی بیشتر هستند را انجام دهید.
سرگرمی هایی که نیازمند تحرک بیشتر هستند، مانند دوچرخه سواری یا باغبانی را مد 
نظر قرار دهید.با افزایش زمان و شدت تمرینات ورزشی، اندکی فشار بیشتر به خود وارد 
کنید.اگر قصد دارید از یک سبک زندگی کم تحرک به یک سبک زندگی فعال تغییر مسیر 
دهید، راهنمایی افراد حرفه ای استفاده کنید. با کمک یک مربی حرفه ای از آسیب 

دیدگی یا ناامیدی در میانه راه پرهیز می شود.
روش های دیگر

جدا از رژیم غذایی و ورزش منظم، نکته هایی که در ادامه به آنها اشاره شده است نیز 
می تواند به کاهش شاخص توده بدنی کمک کند.

حداقل 6 ساعت، اما نه بیشتر از 8 ساعت خواب شبانه را فراموش نکنید.
سطوح استرس خود را مدیریت کنید زیرا این شرایط می تواند به پرخوری و سوخت 
و ساز کندتر منجر شود.اگر شاخص توده بدنی شما بیشتر از 30 است، پزشک ممکن 
است برخی داروهای کاهش وزن را برای شما تجویز کند.یوگا و برخی تکنیک های 
مدیتیشن را انجام دهید. برخی افراد زمانی که دچار استرس، افسردگی یا هراس می 
شوند به پرخوری روی می آورند.برای رفع مسائل عاطفی یا رفتاری خود که به پرخوری و 

دیگر مشکلات غذا خوردن منجر می شوند، کمک حرفه ای دریافت کنید.
قرار گرفتن در معرض نور طبیعی را فراموش نکنید. پیاده روی صبحگاهی یا باز گذاشتن 

پنجره برای ورود نور خورشید در روند کاهش شاخص توده بدنی موثر خواهد بود.
پس از بیدار شدن از خواب یک لیوان آب بنوشید. این روشی موثر برای تقویت سوخت 

و ساز و کنترل هوس های غذایی است.
به سونا بروید. دماهای بالا به چربی سوزی کمک می کند.

خنده را فراموش نکنید و دیدگاه مثبتی داشه باشید. شاد بودن می تواند شما را در 
دنبال کردن یک سبک زندگی سالم و پرهیز از پرخوری کمک کند.

هشدارها
امروزه، وزن و شکل بدن افراد بسیار مورد توجه قرار می گیرد. اگر اجازه دهید جامعه 
چیزی را به شما دیکته کند، ممکن است به واسطه اتخاذ روش های بسیار سخت و 
افراطی کاهش وزن، خود را در معرض خطر قرار دهید.در شرایطی که شاخص توده 
بدنی بالا مفید و سالم نیست، شاخص توده بدنی پایین نیز برای سلامت انسان خوب 
نیست. کمبود وزن می تواند به کمبودهای تغذیه ای منجر شود. افرادی که کمبود 
وزن دارند، در مقایسه با افرادی که وزن سالم دارند، احتمال بیشتری دارد به عفونت 
ها و بیماری مبتلا شوند. خطر ابتلا به مشکلات تنفسی مانند بیماری ریه در افرادی 
با شاخص توده بدنی پایین بیشتر است. در همین راستا، مشاوره با پزشک یا متخصص 

سلامت برای حصول اطمینان از کاهش امن شاخص توده بدنی اهمیت دارد.

ضرورت احیای سفره های ایرانی 

راهکاری موثر برای مبارزه و پیشگیری از 
بیماری ها

محمدرضا شمس اردکانی عضو کمیته تاریخ و تمدن شورای عالی انقلاب فرهنگی در 
نشست تخصصی تغذیه که به مناسبت روز جهانی  غذا برگزار شد اظهار داشت: هزار 
سال پیش کشور ما سردمدار علم بود و چشم دنیا به دانشمندان ایرانی ولی در 400 سال 
گذشته تا حدودی این قضیه برعکس شده است و این مسئله به دلیل این بوده که از 

بسیاری از مسائل از جمله طب سنتی غافل شده ایم.
وی با بیان اینکه ما جزء 6 کشور تولید مقالات در حوزه نانو هستیم، افزود: این در حالی 
است که کسی چندان اطلاعی از طب سنتی در کشور و تأثیر آن بر سبک زندگی سالم 

ندارد و متأسفانه امروزه ایرانی ها در سبک  غربی ها  غذا می خورند.
وی با تأکید بر احیای سفره های ایرانی با مزاج های مردم های مختلف گفت:  ایران 
موفق شده که کرسی تاریخ طب سنتی را در یونسکو از آن خود کند و کشورهایی همچون 
مصر، چین و هند رقبای ما در این زمینه بودند ولی ما موفق شدیم در این زمینه نتایج 

خوبی را به دست آوریم.
وی با اشاره به اینکه استان گیلان غذاهای زیادی را ثبت جهانی کرده است گفت: تغذیه 
سالم سبب آرامش و آسایش در زندگی می شود و اگر افراد سبک زندگی درست را مدنظر 

قرار دهند در بسیاری از بیماری ها می توانند پیشگیری انجام دهند.
شمس اردکانی بیان داشت: طب سنتی ما فرهنگ و مکتب غنی و کارساز است و سعی 
در حفظ سلامتی افراد دارد و نه درمان و در واقع در این طب تلاش می کنیم به سبک 

زندگی سالم بپردازیم.
عضو پیوسته فرهنگستان علوم پزشکی بیان داشت: امروزه ایرانی ها کمتر از غذای 
سالم استفاده می کنند در حالی که می توانند با تغییر این سبک با بسیاری از بیماری ها 

مبارزه کنند.
وی گفت: طب سنتی برای همه افراد نسخه یکسانی ندارد و هر فردی با توجه به شرایط 

و ویژگی هایش راهکارهای پیشگیرانه برای او توصیه می شود.
با علائم مشابه درمان های  شمس اردکانی خاطرنشان کرد: به عبارتی افراد حتی 
متفاوتی از دیدگاه طب سنتی خواهند داشت همچنین به طور کلی تغذیه، حجم غذا، 

نوع و زمان استفاده از آن در پیشگیری و یا بروز بیماری می تواند بسیار مؤثر باشد.

اسکلت انسان از استحکام بالایی برخوردار است اما با این حال در معرض بیماری هایی 
مانند پوکی استخوان، آرتروز و همچنین شکستگی قرار دارد و آسیب دیدگی آن به سختی 

قابل  ترمیم است.
با وجود آگاهی نسبت به اهمیت اسکلت، در طول روز اشتباهاتی مرتکب  همه ما 
می شویم که آسیب پذیری استخوان ها را افزایش می دهد. در این مطلب شما را با این 

عادت ها بیشتر آشنا می کنیم تا نسبت به سلامت استخوان هایتان حساس تر باشید.
روغنی که در آشپزخانه به کار می برید ناسالم است

اسکلت انسان بافتی است که دائماً در حال احیا است. با گذشت زمان و بالا رفتن سن، 
توده استخوانی به تدریج کاهش می یابد. باید بدانید عادات روزمره ما در طول زندگی روی 
استخوان هایمان تأثیر می گذارد. افرادی که توده استخوانی آن ها کاهش پیدا می کند 
بیشتر در معرض پوکی و شکستگی استخوان ها قرار می گیرند. یکی از این عادت های 
تضمین  را  استخوان ها  سلامت  متعادل  و  متنوع  تغذیه  داشتن  است.  تغذیه  روزمره 
می کند. بدانید که محتویات بشقاب هایتان روی تراکم استخوانی تأثیر دارد و مصرف میوه 
و سبزیجات کاهش بافت استخوانی را محدود می کند. علاوه بر این لازم است نسبت به 
روغنی که مصرف می کنید حساس باشید. روغن زیتون سرشار از امگا 9 است و به همین 

دلیل یکی از بهترین روغن ها برای تقویت تراکم استخوانی محسوب می شود.
نمکدان از دستتان نمی افتد

هر چه نمک بیشتری وارد بدنتان شود کلسیم بیشتری از دست خواهید داد و این یعنی 
کلسیم کافی برای محافظت از استخوان ها را نخواهید داشت. مواد غذایی مختلفی از 
جمله پنیر، چیپس، سوسیس و کالباس و غیره حاوی میزان زیادی نمک هستند. نیازی 
نیست نمک را به طور کلی حذف کنید. حواستان باشد که مصرف سدیم را به زیر 2.300 

میلی گرم )یک و نیم قاشق چای خوری نمک( در روز کاهش دهید.
ساعات طولانی مقابل تلویزیون لم می دهید

درست است که می خواهید برنامه های دلخواهتان را تماشا کنید اما تاوان ساعت ها لم 
دادن در مقابل تلویزیون را استخوان هایتان خواهد داد. چون این کار باعث بی تحرکی شده 
و بافت استخوان هایتان را تحلیل می دهد. ایستادن برای اسکلت بهتر است و زمانی که پاها 
وزن بدن را تحمل می کنند، استخوان ها و عضلات مجبور می شوند که برای مقابله با جاذبه 

زمین فعال باشند. این مسئله نیز باعث تقویت استخوان ها می شود.
به میزان کافی محصولات لبنی مصرف نمی کنید

اگرچه در خصوص محصولات لبنی و سلامت استخوان ها حرف و حدیث زیادی وجود 
دارد اما در هر حال مصرف این مواد غذایی برای داشتن اسکلتی سالم لازم و ضروری 
است. متخصصان توصیه می کنند که در زمان رشد و سپس در سنین بزرگسالی روزانه دو 
واحد محصول لبنی مصرف کنید. میزان نیاز روزانه بدن به کلسیم 1000 میلی گرم است 
و یک تغذیه معمولی بدون لبنیات فقط 300 میلی گرم کلسیم برای بدن تأمین می کند. 
یک پیاله ماست حدود 150 و یک سهم پنیر بین 200 تا 400 میلی گرم کلسیم به بدن 

می رساند.
اهل دوچرخه سواری طولانی مدت هستید

دوچرخه سواری جزو ورزش های مورد علاقه میلیون ها نفر است و در سرتاسر جهان افراد 
زیادی با دوچرخه سرکار می روند و یا تفریح می کنند. ساعت ها رکاب زدن باعث تقویت 
قلب و ریه ها می شود اما در مورد استخوان ها اوضاع کمی فرق می کند. برخلاف دویدن 
و پیاده روی، دوچرخه سواری به افزایش تراکم استخوانی کمکی نمی کند. اگر شما عاشق 
دوچرخه سواری هستید زمانی را نیز برای ورزش در باشگاه اختصاص دهید و فعالیت هایی 

مانند تنیس، پیاده روی و شنا را نیز به برنامه روزانه تان اضافه کنید.
نوشیدنی های الکلی مصرف می کنید

واقعیت این است که نوشیدنی های الکلی دشمن استخوان ها هستند. برای پیشگیری از 
کاهش تراکم استخوانی باید دور این قبیل نوشیدنی ها را خط قرمز بکشید. الکل یک عصر 

سمی است و اجازه نمی دهد بدن به خوبی کلسیم را جذب کند.
بی تحرکی و خانه نشینی بلای جان استخوان ها است. افراد بزرگسال باید به طور مرتب 
یک فعالیت ورزشی مناسب انجام دهند. اگر می توانید با یک متخصص ورزشی مشورت 
کرده و ورزش مناسب خود را انتخاب کنید. اما در هر صورت بدانید که پیاده روی تند 

بهترین ورزش برای سلامتی است
نوشابه خور هستید

می زند.  آسیب  استخوان ها  سلامت  به  گازدار  نوشیدنی های  مصرف  در  زیاده روی 
نتایج پژوهش های متعدد نشان می دهد که بین کاهش تراکم استخوان ها و کافئین 
و فسفر موجود در این قبیل نوشیدنی ها ارتباط زیادی وجود دارد. بنابراین زمانی که به 
جای نوشیدنی های سالم حاوی کلسیم نوشابه مصرف می کنید استخوان هایتان را در 

معرض خطر قرار می دهید. یادتان باشد که قهوه و چای زیاد نیز می تواند کلسیم را از 
استخوان هایتان بیرون بکشند.

سبوس گندم را با شیر میل می کنید
هیچ چیز به اندازه سبوس گندم مفید و سالم نیست. اما مصرف آن با شیر باعث کاهش 
جذب کلسیم می شود. البته نگران نباشید. مواد غذایی دیگری مانند انواع نان های 
سبوس دار وجود دارند تا از فواید آن بهره مند شوید. اگر مکمل کلسیم میل می کنید یک 

فاصله حداقل دو ساعته با مصرف سبوس ایجاد کنید.
سیگار می کشید

حتی به صورت به اصطلاح تفننی نیز سیگار نکشید. چون مصرف دخانیات باعث 
بافت های استخوان های سالم و جدید بسازد. هرچه مصرف  نتواند  می شود که بدن 
سیگارتان بیشتر باشد، این شرایط پیچیده تر شده و بدن با مشکلات بیشتری مواجه 
می شود. بدانید که سیگاری ها بیشتر در معرض شکستگی قرار دارند و دوره بهبودی آن ها 
نیز به مراتب طولانی تر است. با ترک سیگار می توانید این خطرات را کاهش داده و سلامتی 

استخوان هایتان را بهبود دهید.
داروهای مصرفی تان دردسرساز می شود

برخی داروها به ویژه اگر مصرف آن ها طولانی مدت باشد، می تواند تأثیر منفی روی 
سلامت استخوان ها داشته باشد. برخی داروها از رده گلوکوکورتیکوئید و ضدصرع ها مانند 
پردنیزون و کورتون ها حتی باعث بروز پوکی استخوان می شوند. داروهای ضدالتهابی مانند 
گلوکوکورتیکوئیدها برای درمان بیماری هایی مانند پلی آرتریت روماتوئید، لوپوس، آسم یا 

بیماری کرون تجویز می شوند.
کم وزن و لاغر هستید

کم وزنی و داشتن شاخص توده بدنی 18.5 یا کمتر به معنای این است که بیشتر در 
معرض شکستگی استخوان قرار دارید. بهتر است ورزش کنید و وزن بگیرید. کلسیم 
بیشتری به برنامه غذایی تان اضافه کنید و در صورت نیاز مکمل کلسیم مصرف کنید. 
اگر دلیل لاغری زیاد و کاهش وزنتان را نمی دانید به پزشک مراجعه کنید تا وجود اختلال 

غذایی یا احتمال بیماری های دیگر بررسی شوید.
زمین می خورید

با بالا رفتن سن، زمین خوردن خطرناک تر می شود به ویژه اگر استخوان ها ضعیف تر 
ترک خوردگی  یا  شکستگی  تا  می کشد  طول  زیادی  زمان  نیز  صورت  این  در  باشند. 
استخوان ها ترمیم شود. اگر سالمند هستید و یا سالمندی در منزل دارید باید اقدامات 
لازم برای افزایش ایمنی وی را در نظر داشته باشید. حتماً روی دیوار دستشویی و حمام 
دستگیره هایی نصب کنید تا این افراد راحت تر جابجا شوند. زیر فرش ها ترمز فرش قرار 
دهید تا احتمال لیز خوردن کاهش پیدا کند. هر نوع مانع را در داخل و یا خارج از خانه از 

مقابل سالمندان بردارید تا راحت تر تردد کنند.
ورزش نمی کنید

بی تحرکی و خانه نشینی بلای جان استخوان ها است. افراد بزرگسال باید به طور مرتب 
یک فعالیت ورزشی مناسب انجام دهند. اگر می توانید با یک متخصص ورزشی مشورت 
کرده و ورزش مناسب خود را انتخاب کنید. اما در هر صورت بدانید که پیاده روی تند 

بهترین ورزش برای سلامتی است.

نسبت به سلامت استخوان هایتان حساس تر باشید

عادت های اسکلت سوز!

 

ربات ها در دانشگاه تدریس می کنند
 یک استاد آمریکایی رباتی مجهز به هوش مصنوعی ساخته که می تواند در دانشگاه 

تدریس کند.
ربات ها بالاخره در  دانشگاه تدریس می کنند. Bina48 نخستین رباتی است که یک 
واحد دانشگاهی را در آکادمی نظامی  وست پوینت تدریس می کند. البته این ربات 

همراه یک انسان تدریس در کلاس درس را انجام می دهد.
این ربات مجهز به هوش مصنوعی موضوعات مختلفی از فلسفه را تدریس می کند که 

شامل اخلاق، نظریه جنگ و استفاده از هوش مصنوعی می شوند. 
ویلیام بری مدت ها است از این ربات برای تدریس استفاده می کند. او تصمیم گرفت 
یک مدل آزاد آموزشی را آزمایش کند. در کلاس تدریس ربات حدود ١٠٠ دانشجو حضور 

داشتند. قبل از شروع کلاس مواد آموزشی و برنامه درسی بری در ربات دانلود شد.
جالب آنکه ربات به اینترنت متصل نبود و برای تدریس فقط از فایل ها استفاده کرد. 
ربات مذکور توانست با یادآوری  اطلاعات دانلود شده در کلاس سخنرانی کند و سریع به 
سوالات دانشجویان پاسخ  صحیح دهد. اما با وجود استقبال دانشجویان تصمیم گرفته 

شد ربات نقش استاد در کلاس درس را نداشته باشد.
زیرا ربات نمی توانست سرعت تدریس را با کلاس مطابقت دهد. به همین دلیل بری 
معتقد بود احتمالا استفاده از آن در کشورهایی مبناست که نرخ سواد آموزی پایین تری 

دارند.

۶ غذایی که نباید بخورید

تغذیه مناسب را جدی بگیرید تا سرطان 
نگیرید 

یک فوق تخصص جراحی دستگاه گوارش و جراحی چاقی گفت: افراد بالای 40 
سال، اگر ناراحتی های معده طولانی مدتی دارند بجای درمان های سنتی نظیر نبات 
داغ و عرق نعنا می بایست پیش از پیشرفت بیماری، برای بررسی وضعیت معده خود 

به متخصص مراجعه کنند.
مهدی تهمتن با اشاره اینکه سرطان معده یکی از شایع ترین سرطان های خطرناک 
در دنیا است که از سال 2000 تاکنون بیش از 18 میلیون نفر در جهان بر اثر پیشرفت 
این بیماری جان باختند، اظهار داشت: این درحالی است که باتوجه به تغییر رژیم 
غذایی و کم تحرکی افراد بیشتر موسسات و مراکز تحقیقاتی معتبر بین المللی هشدار 

افزایش مرگ و میرهای ناشی از این سرطان را پیوسته به مردم اعلام می کنند.
وی تصریح کرد: اگرچه برای سرطان معده تاکنون علت مشخصی عنوان نشده ولی 
تحقیقات نشان می دهد که 10 درصد علل این عارضه ارثی و 90 درصد محیطی و 
غذایی است که البته بیشتر آن به فرهنگ غذایی و رژیم های نامناسب تغذیه ارتباط 

پیدا می کند که جامعه باید با این علائم بیشتر آشنا شوند.
این پزشک جراح ادامه داد: مصرف غذاهای دودی، خشک و نمک سود شده، 
غذاهای ذغالی و باربیکیو، غذاهای نیتراته)ترشیهای حاوی اسید بخصوص در ظروف 
پلاستیکی که جلوی نور آفتاب را می گیرد و ممکن است کپک زده باشد استعمال 
دخانیات، سابقه خانوادگی سرطان معده و عفونت معده با باکتری "اچ پیلوری"، 
مصرف کم میوه و سبزیجات، کمبود پروتئین و ویتامین و استفاده زیاد از غذاهای 

کنسروی از جمله عوامل زمینه ساز سرطان معده بشمار می رود.
تهمتن با بیان اینکه به تازگی ارتباط بین گروه خونی با سرطان معده کشف شده 
است، افزود: براساس تحقیقات به عمل آمده مشخص شده افرادی که دارای گروهی 
 O هستند بیشتر در معرض این بیماری قرار دارند و افرادی که گروه خونی A خونی
دارند درصد کمتری را از آمار این سرطان به خود اختصاص داده اند با این وجود افراد 

گروه A می بایست نسبت به ناراحتی های معده هوشیارتر باشند.
این جراح دستگاه گوارش با اشاره به اینکه سرطان معده ناشی از رشد خارج از 
کنترل سلول های بدخیم در معده است، افزود: این بیماری به آرامی و طی سالیان 
متمادی رشد می کند، و در مراحل ابتدایی علائم چندانی ندارد و به سختی قابل 
تشخیص است به همین دلیل همواره به افراد سفارش می شود تا به صورت دوره ای و 

یا با مشاهده علائم هرچند کوچک به پزشک مراجعه کنند.
وی در خصوص علائم سرطان معده گفت: کاهش اشتها و کاهش وزن، درد معده، 
سوءهاضمه مانند آروغ زدن و تهوع، احساس پری معده پس از خوردن کم غذا، تهوع 
و استفراغ، سوزش سردل و علائم شبیه به زخم معده، ورم معده، مدفوع سیاه، کم 
خونی و توده قابل لمس در بالای شکم از جمله علائم سرطان معده است، ضمن اینکه 

ممکن است فرد مبتلا همه این علائم را به طور همزمان نداشته باشد.
تهمتن خاطرنشان کرد: همه افراد احتمال سرطان معده را دارند ولی آقایان بیشتر 
از خانم ها در معرض این عارضه هستند و افراد بالای 40 سال، اگر ناراحتی های معده 
طولانی مدتی دارند بجای درمان های سنتی نظیر نبات داغ و عرق نعنا می بایست 
پیش از پیشرفت بیماری، برای بررسی وضعیت معده خود به متخصص مراجعه کنند؛ 
همچنین افراد که مبتلا به عفونت هلیکوباکتر هستند و یا قبلا جراحی معده داشته اند 

بیشتر از سایرین در معرض سرطان معده هستند.

پژوهشگران دانشگاه "ام.آی.تی" قصد دارند برای از 
بین بردن باکتری های مقاوم در برابر دارو، آنتی بیوتیک 

و باکتری های پروبیوتیک را با هم ترکیب کنند.
نیوز،  ام.آی.تی  از  نقل  به  و  ایسنا  گزارش  به 
باکتری های  با  مقابله  برای  دارند  قصد  پژوهشگران 
"پروبیوتیک"  باکتری های  از  دارو،  برابر  در  مقاوم 
)probiotic( استفاده کنند. باکتری های پروبیوتیک، 
و  پیچیده  مولکول های  گوارش،  به  کمک  بر  علاوه 
ترکیباتی مانند ویتامین ها و آنتی بیوتیک های گوناگون 

تولید می کنند که برای بدن مفید هستند.
پژوهشگران دانشگاه "ام.آی.تی" )MIT( در بررسی 
خود نشان داده اند که با رساندن ترکیبی از داروهای 
دو  می توان  پروبیوتیک،  باکتری های  و  آنتی بیوتیک 
سویه باکتری مقاوم در برابر دارو را که اغلب موجب 
عفونت زخم می شوند، ریشه کن کرد. آنها برای این کار، 
باکتری پروبیوتیک را در کپسولی از جنس "آلژینات" 
با  سازگار  ماده  یک  آلژینات،  دادند.  قرار   )alginate(

محیط زیست است که اجازه نمی دهد آنتی بیوتیک ها، 
باکتری های پروبیوتیک را از بین ببرند.

"آنا جکلنس" )Ana Jaklenec(، پژوهشگر دانشگاه 
ام.آی.تی و از نویسندگان این پروژه گفت: باکتری های 
بسیاری وجود دارند که در برابر آنتی بیوتیک ها مقاوم 
هستند و یک مشکل جدی برای سلامتی انسان به 
شمار می روند. ما فکر می کنیم یکی از راه های مقابله 
با این مشکل، قرار دادن باکتری پروبیوتیک زنده در 

کپسول است.
"زیهاو لی" )Zhihao Li(، پژوهشگر سابق دانشگاه 
ما  گفت:  پروژه  این  ارشد  نویسنده  و  ام.آی.تی 
ترکیبات مولکولی زیست لایه های باکتری ها را بررسی 
مهمی  بسیار  نقش  آلژینات،  که  دریافتیم  و  کردیم 
"سودومونا"  مانند  عفونی  باکتری های  مقاومت  در 
این  از  هیچ کس  تاکنون  اما  دارد،   )Pseudomonas(
توانایی برای محافظت از باکتری های خوب در برابر 

آنتی بیوتیک ها استفاده نکرده است.

به گفته پژوهشگران، اگر آزمایش های این کپسول 
روی حیوان و انسان موفقیت آمیز باشد، می توان از آن 

برای ترمیم زخم های مزمن عفونی استفاده کرد.

تولید ترکیبی کشنده برای از بین بردن باکتری های مقاوم در برابر دارو

آگهی مزایده اموال غیر منقول- نوبت اول
بموجب اجراییه صادره از شعبه 9 دادگاه عمومی شهرستان کرج بایگانی کلاسه 960254 
له: آقای جواد طراوت با وکالت آقای علیرضا شاه آبادی علیه: آقای رضا شریفی فرزند بهرام 
با  به پرداخت مبلغ 15/415/436/241 ریال اصل خواسته  محکوم علیه محکوم است 
خسارت تاخیر تادیه در حق محکوم له و پرداخت مبلغ 770/750/000 ریال بابت هزینه 
ارجایی می باشد. با توجه به اینکه اجرائیه محکوم علیه ابلاغ گردیده و در مهلت مقرر نسبت 
به اجرای حکم اقدام ننموده است بنا به درخواست محکوم له و به منظور استیفای محکوم به و 
هزینه اجرائی متعلق به از سوی این اجرا توقیف و توسط کارشناس رسمی دادگستری کرج به 
شرح ذیل توصیف و ارزیابی شده و مقرر گردیده در مورخ 1397/8/14 روز دوشنبه از ساعت 
9 الی 10 در محل اجرای احکام مدنی دادگستری کرج از طریق مزایده بفروش برسد. مزایده 
از قیمت 9/800/000/000 ریال بابت پلاک ثبتی 146/772 و پلاک ثبتی 146/774 
که هرکدام 15 سهم از 75 سهم از ششدانگ مشاع می باشد شروع می شود و به هر شخص 
حقیقی و حقوقی که بالاترین قیمت را پیشنهاد نماید فروخته خواهد شد ده درصد وجه مزایده 
فی المجلس بصورت وجه نقد یا چک بانکی تضمینی از خریدار اخذ و الباقی ظرف یک ماه از 
وی وصول و پس از انجام مراحل قانونی و صدور حکم تملیک مورد مزایده بنام خریدار منتقل 
خواهد شد. در صورتی که در مهلت مقرر خریدار وجه مزایده را پرداخت ننماید سپرده وی 
پس از کسر هزینه های مزایده به نفع دولت ضبط و مزایده تجدید می گردد. کلیه هزینه های 
نقل و انتقال به عهده محکوم علیه است که از محل فروش پرداخت خواهد شد. طرفین می 
توانند ظرف مدت یک هفته از تاریخ مزایده نسبت به نحوه انجام مزایده اعتراض نمایند که در 
اینصورت تا رسیدگی به اعتراض از سوی دادگاه مورد مزایده به نام خریدار منتقل نخواهد شد . 
ضمناً طالبین به شرکت در مزایده می توانند ظرف پنج روز قبل از مزایده با اطلاع این اجراء از 

مال مورد مزایده بازدید نمایند.
مال مورد مزایده و بهای آن طبق نظر کارشناس بدین شرح است:

مبنی بر ارزیابی پلاک های ثبتی 772و774 فرعی از 146 اصلی واقع در کرج- خیابان دکتر 
بهشتی- بعد از 45 متری گلشهر- پمپ بنزین با هدایت و راهنمایی متقاضی به محل ملک 

مراجعه کرده و پس از بازدید و بررسی های لازم نتیجه کارشناسی به شرح ذیل می باشد.
1.براساس کپی استعلام ارائه شده پلاک 146/774 به مساحت 385 مترمربع به شماره ثبت 

41774 صفحه 377 دفتر 301 که حدود و اربعه آن طبق مندرجات سند ملکیت می باشد
2.براساس کپی استعلام ارائه شده پلاک 146/772 به مساحت 385 مترمربع به شماره ثبت 

53663 صفحه 377 دفتر 420 که حدود و اربعه آن طبق مندرجات سند ملکیت می باشد
شده  تجمیع  و 146/814  های 146/773  پلاک  با  موجود  وضع  در  فوق  های  پلاک 
و بصورت پمپ بنزین بوده که در محل تجمیع 4 پلاک فوق سکوی سوخت گیری و مخزن 
سوخت و ساختمان اداری مشاهده گردید و ضمناً کل مجموعه دارای آب- برق و گاز می باشد.
پلاک های فوق به صورت پمپ بنزین بوده که در محل پلاک فوق سکوی سوخت گیری به 
تعداد 6 عدد و ساختمان اداری و مخزن سوخت مشاهده گردیده است که لازم به ذکر است 
ساختمان اداری در محل دو قطعه 80 و 79 تفکیکی احداث گردیده است و ساختمان اداری 
و احداثی به مساحت حدود 150 مترمربع مشتمل بر دو اتاق و سرویس و اتاق برق و انباری با 

اسکلت فلزی و نما کامپوزیت و کل مجموعه دارای آب و برق و گاز می باشد.
تبصره یک: با توجه به نوع کاربری )تجهیزات شهری( و نحوه استفاده از سه پلاک فوق )به 
صورت پمپ بنزین( و راه دسترس جهت حفظ بهره برداری وضع فعلی مزایده  سه پلاک به 

صورت مجزا تقریباً غیرممکن می باشد. 
تبصره دو: تجهیزات و مخزن سوخت و تاسیسات احداثی در ارزیابی فعی در نظر گرفته 
نشده است و ارزیابی موارد فوق خارج از صلاحیت اینجانب بوده و می بایست از کارشناس 
رسمی دادگستری در رشته تاسیسات استفاده نمود. با توجه به مراتب فوق و ارزش املاک 
منطقه و موقعیت مکانی، مقطع زمانی و در نظر گرفتن تمامی عوامل موثر در ارزیابی صرف 

نظر از واگذاری ها و بدهی های احتمالی ارزش ششدانگ پلاک ثبتی 146/772 مبلغ 
24/500/000/000 ریال دو میلیارد و چهارصد و پنجاه میلیون تومان و 146/774 مبلغ 
24/500/000/000 ریال معادل دو میلیارد و چهارصد و پنجاه میلیون تومان می باشد. 

م/15972
دادورز اجرای احکام مدنی دادگاه حقوق کرج

------------------------------
احضار متهم 

در پرونده کلاسه فوق شعبه 12 دادیاری متهم امیر مرادیانی فرزند امین دائر کلاهبرداری 
کارت به کارت تحت تقیب می باشد از طریق نشر آگهی ابلاغ شود ظرف یک ماه از تاریخ نشر 
اگهی در شعبه 12 دادیاری دادسرای عمومی و انقلاب کرج )جنائی( حاضر و از اتهام انتسابی 
دفاع و در غیر این صورت غیابی اتخاذ تصمیم خواهد شد که مراتب در راستای اجرای ماده 74 

قانون آئین دادرسی کیفری یک نوبت در روزنامه کثیرالانتشار منتشر می گردد. م/ 16003 
دادیار شعبه 12 دادیاری دادسرای عمومی و انقلاب ناحیه 1 )امور جنایی و جرائم 
خاص( شهرستان کرج- میثم

------------------------------
دادنامه

پرونده کلاسه 9709982611300487 شعبه 13 دادگاه عمومی حقوقی کرج تصمیم 
نهایی شماره 9709972611300832 

خواهان: آقای امیرحسین محسنی فر فرزند ابوالفضل به نشانی استان البرز- شهرستان 
کرج- شهر کرج- میدان آزادگان-خیابان برغان- خیابان شهید علی محمدی- کوی طالقانی- 

پ8.
خواندگان: 1. آقای محمود احمدزاده مجدلو فرزند اسماعیل به نشانی مجهول المکان 2. 

آقای سعید ناصربخت به نشانی: البرز- کرج چهارراه طالقانی شمالی جنب فروشگاه عطر
خواسته: اعتراض ثالث اصلی

رای دادگاه
درخصوص دادخواست آقای امیرحسین محسنی فر به طرفیت آقایان 1- سعید ناصربخت 
شماره  دادنامه  موضوع  اجرائی  ثالث  اعتراض  خواسته  به  مجدلو  احمدزاده  محمود   -2
1300342 مورخ 95/4/9 با این توضیح که در اجرای دادنامه فوق که خودروی تاکسی ون 
دلیکا به شماره 68 ایران 363 ت 33 توقیف گردیده تقاضای رفع توقیف آن را دارم. دادگاه با 
توجه به محتویات پرونده و دلایل ابرازی از سوی ایشان از جمله مبایعه نامه ارائه شده و سند 
وکالت بتاریخ 87/6/14 که همگی حکایت از قبل توقیف اتومبیل دارد فلذا ادعای خواهان 
ثابت تشخیص و مستنداً به ماده 198 قانون آیین دادرسی مدنی و مواد 146 و 147 قانون 
اجرای احکام مدنی حکم به رفع توقیف از خودروی تاکسی ون دلیکا به شماره 68 ایران 363 
ت 33 صادر و اعلام می شود. رای صادره حضوری بوده ظرف بیست روز از تاریخ ابلاغ قابل 

اعتراض و رسیدگی تجدیدنظر استان البرز می باشد. م/ 16004
رئیس شعبه سیزدهم دادگاه حقوقی کرج  - سید محمدرضا ولیعهدی 

------------------------------
پرونده کلاسه: 890765              دادنامه شماره : 91/3/31-200401 

خواهان : بانک مسکن مدیریت شعب استان البرز به نشانی : کرج ضلع شمال شرق میدان 
آزادگان 

خواندگان : 1- خسرو محمدی مجهول المکان 2- زریر نگین تاجی به نشانی : تهران 
دانشگاه شهید بهشتی دانشکده اقتصاد

خواسته : مطالبه 
مرجع رسیدگی : شعبه دوم دادگاه حقوقی شهریار 

رای دادگاه 

در خصوص دعوی بانک مسکن – مدیریت شعب استان البرز با وکالت آقای محمد علی 
خرم فر به طرفیت آقایان 1- خسرو محمدی 2- زریر نگین تاج به خواسته : صدور حکم به 
محکومیت خواندگان به استرداد مبلغ 125/000/000 ریال به انضمام کلیه خسارات وارده 
از جمله خسارت تاخیر تادیه تا اجرای کامل حکم هزینه دادرسی به این توضیح که خواهان به 
موجب دادخواست تقدیمی و صورتجلسه مورخ 90/3/22 اظهار داشته در سال 86 خوانده 
ردیف دوم )تسهیلات گیرنده ( به این بانک مراجعه واخذ تسهیلات فروش اقساطی جهت 
خرید خانه را مینماید بدین نحو که پس از تعلق امتیاز استفاده از تسهیلات خرید مسکن به 
دارندگان حساب های صندوق پس انداز مسکن و معرفی واحد مسکونی به بانک از سوی 
متقاضی تسهیلات که به موجب مبایعه نامه عادی آن را خریداری نموده و پرونده تسهیلاتی 
تشکیل و ضمن انجام استعلامات لازم از شهرداری و اداره ثبت با موافقت خریدار )تسهیلات 
گیرنده ( آقای زریر نگین تاجی قسمتی از ششدانگ واحد مسکونی فی مابین تسهیلات 
گیرنده و فروشنده توسط فروشنده آقای محمدی به بانک منتقل میگردد و ثمن آن نیز که در 
واقع معادل با تسهیلات متعلقه به خوانده ردیف دوم می باشد درادامه قسمت خریداری شده 
توسط بانک به موجب قرارداد داخلی فروش اقساطی به متقاضی تسهیلات واگذار و بانک به 
وی وکالت می دهد که در زمان تنظیم سند رسمی به نسبت به انتقال رسمی سهم خریداری 
شده توسط بانک به نام خود اقدام نماید پس از مدتی با طرح دعوی علیه این بانک و سایرین 
نزد شعبه دوم دادگاه حقوقی شهریار مشخص می گردد پلاک مورد ترهین به موجب مبایعه 
نامه عادی و قبل از معامله با بانک به آقای رجبعلی قلی بگلو منتقل گردیده است و شعبه یاد 
شده پس از رسیدگی به موجب دادنامه شماره 1-88/5/200267 حکم به ابطال کلیه اسناد 
رسمی موخر بر مبایعه نامه عادی استنادی آقای قلی بگلو صادر می نماید بنا به مراتب خواستار 
صدور حکم وفق خواسته گردیده خوانده ردیف اول علی رغم ابلاغ قانونی در دادگاه حاضر 
نشده و در مقابل دعوی مطروحه دفاع یا ایرادی به عمل نیاورده است خوانده ردیف در مقام 
دفاع بیان داشته آقای خسرو محمدی باید محکوم شود به کل وام وجریمه وام چون من وام 
را کلا به نام وی وکالت دادم که وام راکلا خودش تسویه کند چون رویه و متعارف جامعه این 
است به صورت صوری من معامله ای با وی انجام دام و وام را به هشتصد هزار تومان به وی 
فروختیم .دادگاه با امعان نظر در محتویات پرونده و مندرجات مستندات پیوستی ملاحظه سند 
رسمی ) سند رهنی خرید مسکن دفتر خانه سی شهریار ( ملاحظه فتوکپی مصدق سند عادی 
ابرازی واستنادی خواهان ) بیع نامه ( و فتوکپی کصدق چک بانکی به مبلغ 125/000/000 
ریال به حواله کرد آقای زریر نگین تاجی و التفات به مدافعات موجه و غیر موثر خوانده ردیف 
دوم والتفات به اینکه در دادنامه شماره 281-88/10/30 شعبه 59 دادگاه تجدید نظر معامله 
صوری فی ما بین آقایان خسرو محمدی و زریر نگین تاجی محرز گردیده و نظر به عدم انجام 
هرگونه دفاع یا ایرادی از ناحیه خوانده در مقابل دعوی مطروحه ونظر به ابطال سند رسمی به 
موجب رای دادگاه حقوقی و تایید آن در شعبه 59 دادگاه تجدید نظر دادگاه دعوی خواهان را 
ثابت تشخیص به استناد مواد 365-366-301-302 قانون مدنی و مواد 519-515-198-
522 قانون آیین دادرسی مدنی حکم به محکومیت خوانده ردیف اول آقای خسرومحمدی 
به پرداخت مبلغ 125/000/000 ریال به عنوان اصل خواسته و پرداخت مبلغ 245/000 
تومان به عنوان هزینه دادرسی و پرداخت خسارت تاخیر تادیه بماخذ 17 درصد مطابق ماده 
8 قرارداد فروش اقساطی از تاریخ انعقاد قرارداد فی مابین خواهان و خواندگان تا زمان اجرای 
حکم صادر و اعلام می نماید و از جهت دعوی مطروحه به طرفیت خوانده ردیف دوم توجها به 
احراز معامله صوری فی ما یبن خوانده ردیف دوم و اول به موجب دادنامه داگاه تجدید نظر و 
محکومیت ردیف اول دعوی توجهی به خوانده ردیف دوم نداشته به استنادبند 4 ماده 84 قانون 
آیین دادرسی مدنی قرار رد دعوی خواهان را صادر و اعلام می نماید .رای صادره حضوری و 
ظرف 20 روز از تاریخ ابلاغ قابل تجدید نظر خواهی در دادگاه محترم تجدید نظر استان تهران 

می باشد. م الف 2868
 رئیس شعبه دوم دادگاه حقوقی شهریار – رنجبر



شنبه -بیست وهشتم مهر ماه 1397-    سال بیست  و یکم -   شماره 64670
اجتماعی

 آیت الله ناصر مکارم شیرازی از مراجع تقلید، آشنایی دانش آموزان با مراکز 
فرهنگی مانند مسجد را از جمله وظایف آموزش و پرورش دانست و گفت: حضور 
دانش آموزان در مساجد موجب بیمه شدن آنها در مقابل آسیب های اجتماعی 

و اخلاقی می شود. 
وی روز پنجشنبه در دیدار وزیر آموزش و پرورش، در قم با تاکید بر تلاش مساجد 
و مراکز فرهنگی برای ایجاد جذابیت به منظور جذب سنین مختلف تصریح کرد: 

مساجد باید برنامه های متنوعی متناسب با همه سنین داشته باشند.
وی با تاکید بر این که آموزش و پرورش باید هماهنگ با آموزه های قرآنی باشد 
گفت: نام گذاری این وزارت خانه به نام آموزش و پرورش توجه به آموزه های قرآنی 
است، چراکه تعلیم و تربیت از هم جدا شدنی نیست و اگر تنها به یک بعد آن توجه 

شود فاجعه رقم می خورد.
آیت الله مکارم شیرازی با بیان این که ارائه آموزش به اولیای دانش آموزان باید از 
جمله برنامه های آموزش و پرورش باشد اظهار داشت: دانش آموزان باید در کنار 
آموزش علم از نظر اخلاقی نیز تربیت شوند که تحقق این امر در گرو آموزش اولیا 

و تغییر نگرش آنهاست.
وی با اشاره به این که از منظر قرآن، هدف انبیا تزکیه و تعلیم است، گفت: باید 
ضرورت توجه به 2 بُعد آموزش و تربیت را به خانواده ها آموزش داد، چراکه تنها 
توجه به جنبه آموزشی موجب می شود تا دانش آموزانی تربیت که در آینده با 

آسیب های اجتماعی دست به گریبان شوند.
وی، فضای مجازی بی بند و بار را از جمله آسیب های بزرگ جامعه امروز دانست 
و افزود: این فضا دارای آسیب های اخلاقی، اعتقادی، سیاسی و اجتماعی 

است.
وی گفت: باید دانش آموزان و اولیای آنها نسبت به کارکردهای آسیب زای فضای 
مجازی توجیه شوند، چراکه تمرکز دشمن در این فضا، گسترش فعالیت های 

مخرب سیاسی و اجتماعی است.
آیت الله مکارم شیرازی، سرعت انتقال اطلاعات مخرب را از دیگر آسیب های 
امروز برشمرد و گفت: نظام جمهوری اسلامی خاری در چشم همه دشمنان شده 
است و چون خاور میانه مرکز پر منفعتی برای آمریکایی هاست، آنها ایران را مانع 
چپاول ذخایر این منطقه می دانند، به همین دلیل برای به زانو کشیدن ایران، به 
دنبال منحرف کردن جوانان از منظر اخلاقی هستند تا از این راه فرصتی برای 

ضربه زدن فراهم کنند.
وی با تاکید بر ضرورت جلوگیری از آسیب های اجتماعی در مدارس گفت: 
انتقال فرهنگ غربی در قالب برنامه ها و اسناد مختلف از دیگر آسیب ها و 

تهدیدهای امروز است.
این مرجع تقلید با تاکید بر این که قسمت مهم شکل گیری فکری و اخلاقی 
انسان در دوران کودکی و نوجوانی رقم می خورد خاطرنشان کرد: دانش آموزان 
امانت جامعه هستند که به آموزش و پرورش سپرده شده اند و به همین دلیل باید 

نسبت به تربیت و آموزش صحیح آنها اهتمام ویژه شود.

آیت الله علوی گرگانی: 
نسل جدید در پرتو معارف اهل بیت)ع( تربیت شود 

آیت الله سید محمدعلی علوی گرگانی از مراجع تقلید  نیزدر دیدار گفت: 
تقاضای من از مسئولان آموزش و پرورش این است که دلسوزی بیشتری برای 
تربیت کودکان و نوجوانان داشته باشند تا نسل جدید در پرتو معارف اهل بیت)ع( 

تربیت شود. 
وی افزود: مسئولیت بزرگی برای تربیت نسل های آینده برعهده آموزش و 
پرورش است، به همین دلیل باید از کسانی بهره برد که به عقاید و آموزه های 

اسلامی اعتقاد کامل داشته باشند.
وی با بیان این که هیچ چیز بالاتر از تربیت صحیح نسل ها نیست، اظهار 
داشت: باید نه تنها در حرف بلکه در عمل نیز به دنبال اصلاح باشیم، چراکه اگر 

مردم عمل ما را ببینند بهتر الگو می گیرند.
آیت الله علوی گرگانی افزود: باید نسلی تربیت شود که در آینده کشور را به 
خوبی حفظ و اداره کرده، از مبنای دینی آن حراست کند و در خط امام زمان)عج( 

و ولایت گام بردارد.
وی با بیان این که امر به معروف، نهی از منکر و اعتقاد به خدا، سه ویژگی امت 
برگزیده است گفت: اگر این سه ویژگی در جامعه ما رواج داشته باشد خداوند، گره 

ها را از جامعه باز می کند.
این مرجع تقلید با تاکید بر این که کاری نزد خداوند پذیرفته می شود که بر 
اساس دلسوزی برای مردم و برای کسب رضای خدا باشد گفت: رفتار رهبران و 
عالمان جامعه ملاک عمل مردم است، به همین دلیل اگر این دو قشر اصلاح 

شوند مردم نیز اصلاح می شوند.
آیت الله علوی گرگانی افزود: باید مسئولان به گونه ای رفتار کنند که وقتی از 

سمت خود کنار رفتند، مردم به خوبی از آنها یاد کنند.
وی همچنین افزود: باید نقاط قوت دشمن، شناسایی شود و از آن در مسیر 

صحیح بهره برد.

آیت الله نوری همدانی:
احیای تمدن اسلامی در صدر فعالیت های آموزش و پرورش باشد

آیت الله حسین نوری همدانی از مراجع تقلید نیزدر دیدار گفت: بازشناسی و 
بازشناساندن اسلام و احیای تمدن اسلامی در صدر اولویت ها و فعالیت های 

آموزش و پرورش قرا بگیرد.
 وی با تاکید بر ارتباط نزدیک میان آموزش و پرورش و حوزه علمیه افزود: نقشه 
غرب جدایی بین 2 رکن مهم آموزشی و تربیتی است و هرچه ارتباط نزدیکتری 

بین این 2 نهاد وجود داشته باشد، ثمرات آن برای کشور بیشتر است.
آیت الله نوری همدانی تاکید کرد: برنامه های درسی، معلم و دانش آموز، سه 
رکن مهم در تربیت و آموزش است که باید برای هر سه رکن، برنامه های تدوین 

شده ای در دستور کار باشد.
وی اضافه کرد: ذخایر معنوی زیادی از جمله قرآن، صحیفه سجادیه و نهج 
البلاغه داریم که باید از این ذخایر استفاده شود و ترویج آنها در مدارس از اولویت 

های آموزش و پرورش باشد.
وی با تاکید بر ضرورت احیا و گسترش فرهنگ اهل بیت)ع( در کشور گفت: 
بازگشت به تمدن اسلامی و تعلیم و تربیت انسان ها بر اساس آموزه های اسلامی 
تنها راه پیشرفت کشور است، چراکه فرهنگ اهل بیت)ع(، فرهنگ ایستادگی در 

مقابل دشمنان، پیشرفت و توسعه مبتنی بر معنویت و توحید است.
آیت الله نوری همدانی با اشاره به جایگاه آموزش و پرورش در احیای تمدن 
اسلامی تاکید کرد: باید تمام تمدن، عزت، اقتدار و پیشرفت کشور در سایه تمدن 
اسلامی شکل بگیرد و احیای علوم، معارف و آموزه های اسلام در چشم انداز 

آموزش و پرورش باشد.
وی در ادامه با اشاره به حضور میلیون ها عاشق دل باخته در آیین اربعین 
حسینی)ع( گفت: این قدرت فرهنگ اهل بیت)ع( است که می تواند چنین 
اجتماعی را در یک مکان جمع کند. فرهنگ اهل بیت)ع(، فرهنگ پویا و جریان 

ساز است و کربلا و عاشورا زمینه ساز ظهور امام زمان)ع( می باشد.
آیت الله نوری همدانی، مهمترین و اثرگذارترین شغل ها را تعلیم و تربیت دانست 
و گفت: تعلیم و تربیت شغل انبیاء الهی است و این شغل مهم و اثرگذار برعهده 
آموزش و پرورش قرار گرفته است، به همین دلیل باید توجه به این 2 رکن اساسی 

بر اساس آموزه های دینی باشد.
وی گفت: آموزش و پرورش مسئولیت تربیت انسان ها را برعهده دارد که به دلیل 

اهمیت تعلیم و تربیت، هر گام در این مسیر دارای ثواب است.
و  اجتماعی  سیاسی،  فرهنگی،  تهاجم  گفت:  ادامه  در  تقلید  مرجع  این 
اقتصادی موجب سیطره غرب بر اسلام در قرن های اخیر گردید، ولی انقلاب 

اسلامی موجب بازشناسی و احیای مجدد تمدن غنی اسلامی شد.
آیت الله نوری همدانی با بیان این که مسلملنان بنیان گذار بسیاری از علوم در 
طول تاریخ بوده اند گفت: به دلیل بی توجهی مسلمانان به آموزه های قرآنی، زیر 
سلطه غرب قرار گرفته و از این تمدن عظیم فاصله گرفتند و این کار را به جایی 
رسانده که بسیاری از دستاوردهای علمی اسلام به نام غربی ها معرفی می شود.

وی در پایان با اشاره به تشکیل اتاق فکر مشترک میان آمریکا، عربستان و امارات 
برای ضربه زدن به ایران اسلامی گفت: باید همواره نهادها و مسئولان کشور بیدار 
بوده و در مقابل این نقشه ها، تدبیرهای لازم را بیندیشند که کادرسازی و تعلیم و 

تربیت، اهمیت ویژه ای برای خنثی کردن این توطئه دشمنان دارد. 
وزیر آموزش و پرورش: 

نهضت حفظ جزء 30 قرآن در مدارس اجرا می شود 
وزیر آموزش و پرورش  نیز در این دیدارها گفت: برای نخستین بار پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی، طرح نهضت حفظ جزء 30 قرآن کریم برای دانش آموزان در 

سال تحصیلی جاری در مدارس کشور اجرا می شود. 
سید محمد بطحائی اظهار داشت: اثرگذاری و ایجاد آمادگی در دانش آموزان 
برای مواجهه با هجمه های فرهنگی در دنیای امروز از جمله اهداف آموزش و 
پرورش است که در این زمینه توجه به مسائل پرورشی مورد توجه جدی قرار گرفته 
است. وی گفت: مسابقات فرهنگی هنری دانش آموزی در تابستان امسال رونق 

خوبی داشت و فضای معنوی همراه با نشاط را در بین آنها ایجاد کرد.
* کنکور دارای آثار مخرب در حوزه فرهنگی و پرورشی است

وی در ادامه با بیان این که فضای اجتماعی کشور به گونه ای است که موجب 
شده تا خانواده و مدرسه تنها به دنبال ارتقای رتبه علمی دانش آموزان باشند 
گفت: گرایش به کسب رتبه برتر در کنکور یکی از افتخارات مدارس کشور گردیده 
و این موجب شده تا متاسفانه از تربیت سیاسی، اجتماعی، اخلاقی، زیستی 
و بدنی دانش آموزان غفلت شود. بطحائی، کنکور را دارای آثار مخرب در حوزه 
فرهنگی و فعالیت های پرورشی مدارس دانست و گفت: حتی اگر مدرسه ای 
بخواهد به سایر فعالیت های پرورشی توجه کند، مطالبه خانواده ها، توجه 
به ارتقای رتبه دانش آموزان در کنکور است و این موجب شده تا فعالیت های 
پرورشی مورد بی توجهی جدی قرار گیرد. وی با بیان این که حذف آزمون های 
مکرر در دوره ابتدایی را پیگیری و با متخلفان به شدت برخورد می کنیم افزود: 
به منظور افزایش فعالیت های پرورشی در حال جلوگیری و مقابله با شیوع کتاب 

های تقویتی و کمک آموزشی در مقطع ابتدایی هستیم.
* تلویزیون تعاملی آموزش و پرورش به زودی به بهره برداری می رسد

بطحائی همچنین با اشاره به وضعیت فضای مجازی و خطرات آن برای دانش 
آموزان گفت: از چند ماه گذشته یک سامانه منسجم طراحی کردیم که این سامانه 
دارای ظرفیت های سخت افزاری و نرم افزاری است که یک ارتباط دوسویه بین 
آموزش و پرورش، خانواده ها، دانش آموزان، معلمان و مسئولان مدارس ایجاد 

می کند.
امروز جامعه  از جمله خطرهای  را  وزیر آموزش و پرورش، نحله های کاذب 
برشمرد و اظهار داشت: به منظور آگاهی والدین و خانواده ها، آموزش و پرورش 
اقدام به راه اندازی تلویزیون تعاملی کنترل شده کرده است که با استفاده از این 
ساختار، بدون دسترسی سایر افراد به صورت مستقیم و کنترل شده با والدین 

خانواده ها ارتباط برقرار می کنیم.
وی اظهار داشت: این سیستم تعاملی دارای پهنای باند زیاد، سرعت بسیار 
خوب و هزینه رایگان است، ضمن این که برنامه های چندرسانه ای و برخی 

مسابقات برای تنوع و جذابیت این سیستم تعاملی ایجاد شده است.
وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد: از 2 ماه گذشته این سامانه به صورت آزمایشی 
راه اندازی شده و به زودی به بهره برداری می رسد که با این اقدام در سالم سازی 

فضای مجازی می توان گام های مهمی برداشت.
بطحائی تاکید کرد: با راه انداری این سامانه تمام راه های ارتباطی و پیام رسان 

های خارجی در آموش و پرورش ممنوع و به این سامانه ایمن منتقل می شود.
* تا سال 1403 شاهد رشد تعداد دانش آموزان خواهیم بود

بطحائی با بیان این که در سال تحصیلی جاری، 14 میلیون دانش آموز در 
مدارس سراسر کشور ثبت نام کرده اند، گفت: تعداد دانش آموزان ثبت نام شده، 
6 درصد نسبت به سال تحصیلی گذشته رشد داشته که این میزان رشد در 20 
سال گذشته بی سابقه است. وزیر آموزش و پرورش تاکید کرد: این رشد جمعیت 
دانش آموزان با شیب ملایم تا 6 سال آینده ادامه خواهد داشت و تا سال 1403 به 
16 میلیون و 800 هزار تن افزایش می یابد و پس از 2 سال ثبات، از سال 1405 

به بعد شاهد کاهش ملایم جمعیت دانش آموزی در کشور خواهیم بود.
وی افزود: در سال تحصیلی جاری، 140 میلیون جلد کتاب درسی با یک هزار 

عنوان کتاب درسی چاپ و توزیع شده است.
بطحائی افزود: علاوه بر رشد 6 درصدی دانش آموزان در سال تحصیلی جاری، 
حدود 60 هزار تن از کارکنان آموزش و پرورش در سال گذشته بازنشسته شدند 
که این امر موجب شد تا برای تامین نیروی انسانی مدارس نگرانی هایی وجود 

داشته باشد که با تدابیر انجام شده بخشی از این نگرانی ها برطرف شده است.
وی ادامه داد: به منظور جبران کمبود کارکنان آموزش و پرورش، امسال 34 
هزار تن در دانشگاه فرهنگیان و شهید رجایی برای تربیت معلم جذب شده اند که 

این تعداد پذیرش، بالاترین ظرفیت در یک دهه گذشته است.

معاون عمران شهري شهرداري اصفهان مطرح كرد؛

حل معضل چند دهه اصفهان با اجراي رينگ 
چهارم حلقه حفاظتي شهر

معاون عمران شهري شهرداري اصفهان گفت: با تکمیل رینگ چهارم حلقه حفاظتي 
شهر اصفهان واقع در مناطق 10، 14 و 15 و اتصال آن از طریق بلوار فرزانگان به بزرگراه 

معلم، معضل چندین دهه ترافیك اصفهان مرتفع مي شود.
جلسه شوراي هماهنگي پروژه رینگ چهارم حلقه حفاظتي شهر اصفهان با حضور 
شهردار اصفهان، معاونین، روساي سازمان ها و مدیران مناطق مربوطه تشکیل و بر 
اجراي هر چه سریعتر این پروژه، تاکید شد.  بررسي صورتجلسه قبلي، نحوه چگونگي 
رفع نواقص، اعتبار اجراي پروژه، آزادسازي ها، مشکلات و هماهنگي هاي لازم با بخش 
هاي مختلف براي اجراي این پروژه از جمله محورهاي مهم این جلسه بود.   شهردار 
اصفهان در این جلسه با بیان اینکه پیگیري ها در خصوص اجراي این پروژه به خوبي 
اجرا شده است،  اظهار کرد: یکي از کارهاي بزرگ عمراني که در سال جاري آغاز مي 
شود، اجراي رینگ چهارم حلقه حفاظتي شهر اصفهان است.   قدرت الله نوروزي 
تصریح کرد: کارهاي بزرگ بر زمین مانده بسیاري از گذشته در شهر اصفهان باقي مانده 
و شهرداري اصفهان در حال حاضر تکمیل این پروژه ها را در دستور کار خود قرار داده 

است. 
عملیات اجرایي تقاطع غیرهمسطح شهید اردستاني آغاز مي شود

معاون عمران شهري شهرداري اصفهان نیز در حاشیه این جلسه، اظهار کرد: طبق 
روال کاري که از اول سال شروع شده هر 15 روز با حضور شهردار، معاونان و مدیران 
ذیربط جلساتي براي بررسي پروژه هاي عمراني سطح شهر تشکیل و با ادامه این 
جلسات مشکلات سایر پروژه ها مانند پروژه هاي میدان امام علي )ع(، سالن همایش 
ها، نمایشگاه هاي بین المللي، سالن گلستان شهدا و سایر پروژه هاي بزرگ پیگیري 
مي شود.   ایرج مظفر با بیان اینکه جلسه این هفته در منطقه 15 و با موضوع رینگ 
چهارم حلقه حفاظتي شهر اصفهان برگزار شد،  تصریح کرد: با پیگیري مصوبات جلسه 
هاي قبلي، اقدامات بسیار خوبي در خصوص محل هایي براي تامین اعتبار و درآمد، 
آزادسازي و اقدامات اجرایي انجام شده بود که در این جلسه نیز تصمیم گرفته شد 
عملیات اجرایي تقاطع غیرهمسطح شهید اردستاني آغاز شده و عملیات بلوار فرزانگان 
نیز سرعت گیرد.  وي ادامه داد: مدیریت کلان شهرداري در این دوره قسمت حلقه 
حفاظتي شرق اصفهان واقع در مناطق 10، 14 و 15 و اتصال آن از طریق بلوار فرزانگان 
به بزرگراه معلم را انجام مي دهد تا معضل چندین دهه اصفهان و ترافیك مناطق ذکر 

شده برطرف شود.

مدیر عامل شركت گاز استان اصفهان :

تعهد امسال، کاهش حداقل 5 درصد از 
گاز های محاسبه نشده است 

مدیر عامل شرکت گاز استان اصفهان گفت: تعهد امسال، کاهش حداقل 5 درصد 
از گاز های محاسبه نشده است و امیدواریم با تلاش همکاران بتوانیم عوامل گاز های 

گمشده را بیش از گذشته شناسایی و آنرا به شناسایی و به حداقل ممکن برسانیم.
در آستانه شروع فصل سرد، نشستی با حضور مدیرعامل ، معاون بهره برداری،رئیس 
بهره برداری شهرستان ها ، روسای ادارات و مسئولین تعمیرات نواحی شرکت گاز استان 
اصفهان به منظور  بررسی میزان آمادگی ادارات گاز استان اصفهان در فصل سرد به 
میزبانی شهرستان فریدونشهر برگزار شد. مهندس علوی، مدیر عامل شرکت گاز استان 
اصفهان ضمن تقدیر و تشکر از تمامی واحد ها و نواحی گازرسانی شرکت که با جدیت 
و تمام تلاش در گسترش گازرسانی و ارائه خدمات در سطح استان انجام وظیفه می 
نمایند، بر آمادگی کلیه کارکنان به ویژه کارکنان بهره برداری در فصل سرد در ارائه 
خدمات صادقانه تاکید نموده و در این خصوص گفت: بازدید و بررسی تاسیسات از 
جمله ایستگاه های گاز و خطوط و شبکه و شیرهای گاز در اولویت کاری واحد های بهره 
برداری قرار گیرد . وی، بر حفظ آمادگی شرکت گاز استان در مقابله با زمستان امسال 
اشاره کرد و اظهار داشت: با تمهیدات و بر نامه ریزی های انجام گرفته و با استفاده 
از همه توان و ظرفیت شرکت برای تامین گاز پایدار و مستمر و ایمن برای مشترکین 
استفاده خواهیم کرد . مهندس علوی، بر ضرورت حفظ گاز طبیعی بعنوان سرمایه ملی 
و مصرف بهینه این نعمت خدادادی و همچنین کمک به اقتصاد کشور تاکید و عنوان 
کرد: با توجه به حساسیت موضوع اندازه گیری گاز، تمامی واحد های ذیربط ازجمله 
معاونت بهره برداری، معاونت مهندسی ، بازرسی فنی ،اندازه گیری و توزیع موظف اند 
در زمینه کاهش میزان گازهای گم شده تلاش مضاعفی داشته باشند و از هرگونه نشت 
گاز جلوگیری نمایند . وی، تصریح کرد: تعهد امسال، کاهش حداقل 5 درصد از گاز 
های محاسبه نشده است و امیدواریم با تلاش همکاران بتوانیم عوامل گاز های گمشده 
را بیش از گذشته شناسایی و آنرا به شناسایی و به حداقل ممکن برسانیم. مدیر عامل 
شرکت گاز استان اصفهان، در ادامه، دانش، اخلاق و مهارت را از اصول مدیریتی دانست 
و افزود: بهبود ارتباط با مردم و پیمانکاران با حفظ کرامت انسانی و وفاداری سازمانی از 
سوی مدیران و کارکنان را مورد انتظاردانست. مهندس علوی، همچنین وصول مطالبات 
را امری بسیار مهم و حساس برشمرد و تصریح کرد: وصول مطالبات گاز باید با جدیت 
و تلاش ویژه به عنوان امری مهم و حیاتی برای شرکت، مدنظر ویژه همه همکاران قرار 
گیرد  در ادامه حاضرین در جلسه ضمن ارائه گزارشی از عملکرد واحد های مربوطه با 
بیان مشکلات سازمان خود راهکارهای مناسب برای بهبود عملکرد را با دیگر همکاران 

مورد بحث و برسی قرار دادند .

مدیركل فنی و حرفه ای استان قم:

33 هزار نفر ساعت آموزش مهارتی در 
روستاهای قم ارائه شد

مدیرکل فنی و حرفه ای استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه، 33 
هزار و 674 نفر ساعت آموزش های مهارتی در رشته های مختلف به روستایان قم جهت 

ایجاد اشتغال پایدار ارائه شد.
احمد عطارنیا اظهار داشت: این آموزش ها در رشته های مختلف از جمله پرورش 
گوسفند، تولیدکننده ورمی کمپوست، گلیم باف درجه 2، دوخت لباس زنانه، کاربر 
گیاهان دارویی، قالی باف تابلویی، پرورش زنبور عسل، کارگر فنی گاوداری صنعتی و 
سایر موارد به 378 تن از متقاضیان آموزش های فنی و حرفه ای ارائه شد. وی افزود: این 
آموزش ها در راستای توانمندکردن روستاییان، ایجاد اشتغال پایدار و مولد و ساماندهی 
مشاغل خانگی در مناطق روستایی صورت گرفته است و تا پایان سال نیز ادامه خواهد 
مزایای  از  استفاده  امکان  مهارتی،  آموزش های  این  ارائه  با  داد:  ادامه  وی  داشت. 

گواهینامه های مهارت نظیر بهره مندی از تسهیلات خود اشتغالی فراهم می شود.
مدیرکل فنی و حرفه ای قم از مشارکت دستگاه هایی از جمله کمیته امداد امام 
خمینی)ره(، اداره کل بهزیستی، سازمان بسیج سازندگی و سازمان نظام مهندسی 
کشاورزی و منابع طبیعی در برگزاری این دوره ها تقدیر کرد. قم دارای یک شهرستان به 
همین نام و پنج بخش کهک، جعفریه، سلفچگان، خلجستان و مرکزی است؛ جمعیت 
ساکن در مناطق روستایی قم، کمتر از پنج درصد جمعیت کل استان است. طبق 
سرشماری عمومی نفوس و مسکن در سال 1395، قم دارای 127 روستا با جمعیت 
بالای 20 خانوار است؛ جمعیت ساکن مناطق روستایی این استان بیش از 55 هزار و 
865 تن است که در قالب 17 هزار و 385 خانوار زندگی می کنند. وی در ادامه، از ارائه 
آموزش های مهارتی در یگان های نظامی و انتظامی استان قم خبر داد و گفت: 25 
هزار و 529 نفر ساعت آموزش در 6 ماهه نخست سال جاری در این زمینه صورت گرفته 
است. عطارنیا گفت: این آموزش ها برای 713 تن از سربازان در 83 دوره در قالب 21 
حرفه و در رشته هایی از جمله برق ساختمان، پیرایشگری، قطعه شناسی خودرو، لوله 
کشی و نصاب وسایل بهداشتی و سایر موارد ارائه شد. وی خاطرنشان کرد: این آموزش 
ها در جهت مهارت افزایی سربازان و در مسیر زمینه سازی برای اشتغال آنان پس از تمام 
کردن خدمت مقدس سربازی در سه حوزه صنعت، خدمات و کشاورزی ارائه شد که 

پس از پایان دوره های مهارتی و انجام آزمون، گواهینامه مهارت به آنان اعطا می شود.

مدیركل استاندارد استان قم:

2215 مورد نمونه برداری استاندارد از بازار قم 
انجام شد

مدیرکل استاندارد استان قم گفت: از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه، 2 هزار 
و 215 مورد نمونه برداری و بازرسی از عرضه محصول ها در بازار قم انجام شده است.

منصور فرزانه اظهار داشت: در راستای این تعداد نمونه برداری، 458 مورد بازرسی از 
واحدهای صنفی و تولیدی بازار قم صورت گرفته است.

ارائه شد،  بازرسی ها، یک هزار و 833 مورد اخطار و تذکر  وی ادامه داد: در این 
همچنین 140 مورد احضار، 255 مورد تعهد جمع آوری و 20 مورد جمع آوری صورت 
گرفته است. وی افزود: در همین راستا پنج خط تولید در قم پلمپ شد و هفت مورد اعلام 
جرم به مراکز قضایی استان به علت تولید غیر استاندارد صورت گرفت. فرزانه گفت: در 
سال گذشته 2 هزار و661 مورد اخطار و تذکر به واحدهای تولیدی و صنفی قم ارائه شده 
است. مدیرکل استاندارد قم گفت: در این مدت، از 2 هزار و 335 دستگاه ترازو در بازار 
قم بازدید به عمل آمد که 16 درصد از این دستگاه ها دارای اشکال بود و نسبت به اصلاح 
وضعیت ترازوها، تذکرهای لازم ارائه شد. فرزانه با بیان این که در استان قم 400 واحد 
صنعتی مشمول مقررات استاندارد اجباری می شوند افزود: همه این واحدها دارای 
مدیران کیفت کنترل هستند که به عنوان نمایندگان اداره کل استاندارد بطور مستمر بر 

فرآیند تولید از ورود مواد اولیه تا خروج محصول نهایی نظارت دارند.
وی ادامه داد: همچنین در استان قم 25 آزمایشگاه تخصصی همکار استاندارد و 
2 آزمایشگاه نفتی بومی مورد تایید ستاد مبارزه با قاچاق کالا و ارز کشور، با اداره کل 

استاندارد قم همکاری دارند.

مدیركل امنیتی استانداری:

با اخلالگران ارز در قم برخورد می شود
مدیرکل امنیتی و انتظامی استانداری قم با اشاره به برخورد قاطعانه با اخلالگران بازار ارز 

در شهر مقدس قم، بر ضرورت تداوم کنترل و نظارت بر صرافی های غیرمجاز تاکید کرد.
حسین امیری قمی عصر سه شنبه در جلسه کمیسیون مبارزه با قاچاق کالا و ارز استان قم 
افزود: این افراد وضعیت نامناسبی را در اطراف حرم مطهر حضرت معصومه)س( ایجاد کرده 

بودند که باید به شدت با آن برخورد شود. 
وی تصریح کرد: در ایام اربعین با حضور بیشتر زائران برای خرید دینار عراق، باید نظارت و 

کنترل بیشتری بر بازار ارز صورت پذیرد و مردم مراقب کلاهبرداران باشند. 
وی همچنین با بیان این که مجموعه تلویزیونی با موضوع مبارزه با قاچاق کالا و ارز در 
صدا و سیمای مرکز قم ساخته می شود، استفاده از رسانه ها و زبان هنر را از موثرترین راه ها 
برای آموزش و فرهنگ سازی در حوزه مبارزه با قاچاق برشمرد و از مسئولان استان خواست 

همکاری بیشتری با صدا و سیما داشته باشند. 
 ثبت اطلاعات 3584 انبار قم در سامانه انبارها

رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان قم نیز در این جلسه با اشاره به تداوم فعالیت 
سامانه جامع انبارها به آدرس اینترنتی www.nwms.ir خاطرنشان کرد: انبار کالا از حلقه 
های مهم فرآیند تجارت است که در صورت عدم شفافیت، پیامدهای بسیار ناگوار در حوزه 

های اقتصادی به دنبال دارد. 
محمود سیجانی با بیان این که از ابتدای شهریورماه اطلاعات سه هزار و 584 انبار در استان 
قم در سامانه انبارها به ثبت رسیده است، اظهار داشت: صدور بارنامه و انتقال کالا به انبارها، 

فقط پس از ثبت نام در سامانه و دریافت شناسه انبار امکان پذیر خواهد بود. 
وی راه اندازی سامانه جامع انبارها را در مبارزه با قاچاق کالا بسیار موثر دانست و گفت: 
در ماه های آینده که استفاده و بهره برداری از این سامانه به صورت کامل انجام شود، میزان 

ورود و خروج کالا و موجودی به روز کالاها در استان قم کاملا مشخص و در دسترس است.
معاون اجتماعی و پیشگیری از وقوع جرم دادگستری قم نیز از برگزاری کارگاه های آموزشی 
برای تمامی اصناف خبر داد و گفت: بر اساس قانون، تمامی واحدهای صنفی باید با قوانین 

و ضوابط قاچاق کالا و ارز آگاهی داشته باشند. 
سعید کاویانی با بیان این که اصناف برای صدور و تمدید پروانه باید آموزش های مقابله با 
قاچاق را کاملا فرا بگیرند، تصریح کرد: برای ارتقاء سطح آگاهی ها در جامعه، پیامک های 

آموزشی برای مخاطبان ارسال می شود و تعامل مناسبی ایجاد شده است. 

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم خبر داد

آماده سازی پايانه ها و پارکسوارها برای میزبانی 
از زائرين اربعین

مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم از آماده سازی پایانه ها و پارکسوارهای 
شهر برای میزبانی از زائرین اربعین حسینی خبر داد.

علیرضا پوریافر با اشاره به گزارشی از اقدامات صورت گرفته جهت ایام اربعین حسینی در 
سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم، اظهار کرد: با توجه به فرا رسیدن ایام اربعین 
حسینی و حضور گسترده زائران عتبات عالیات در پایانه های مسافربری شهرداری قم جهت 

رفاه حال زائرین در این ایام اقداماتی صورت گرفته است.
مدیرعامل سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم با اشاره به تشکیل جلسه با انجمن 
صنفی رانندگان و شرکت های مسافربری جهت ارائه خدمات مطلوب به زائرین اعم از نحوه 
فروش بلیط و نظم بخشیدن در ساعات حرکت اتوبوس ها و ارائه خدمات در داخل اتوبوس ها، 
خاطرنشان کرد: همچنین جلسه ای با پرسنل سازمان در این خصوص تشکیل شده و آماده 
باش کلیه پرسنل سازمان و شیفت  بندی واحد خدمات، انتظام، برق و تاسیسات صورت 

گرفته است. 
پوریافر تشکیل جلسه با پلیس پایانه در واحد انتظام سازمان جهت برقراری نظم و امنیت در 
محوطه پایانه ها و پارکسوارهای سازمان را مورد توجه قرار داد و افزود: برپایی موکب عزاداران 
حسینی در پایانه مرکزی این سازمان با هدف خدمات رسانی به زائرین حتی این موکب، با 
مساحتی بالغ بر 150 متر مربع در مسیر ورودی زائرین به پایانه مرکزی، تشکیل ایستگاه 
صلواتی جهت پذیرایی از زایرین و ایستگاه واکس صلواتی، ایستگاه فرهنگی، ایستگاه 
استراحت، راهنمایی زائر با حضور مبلغین حوزه علمیه استان و پاسخ گویی به مسائل شرعی 
و اعتقادی، آماده کردن و نظافت کلیه نمازخانه ها، سرویس های بهداشتی در پایانه ها و 
پارکسوارها و پخش نماهنگ های اربعین در محوطه پایانه مرکزی از دیگر اقدامات انجام شده 

است. 
وی با بیان اینکه مرکز پیام سازمان جهت اطلاع رسانی از ساعات حرکت اتوبوس ها و نحوه 
تهیه بلیط به صورت شبانه روزی فعال خواهد بود، گفت: شارژ کتاب در ایستگاه مطالعه 
سازمان و توزیع کتاب رایگان با محتوای اربعین، سیاه پوش کردن کلیه پایانه ها و پارکسوارها و 
خدمات رسانی پارکسوار شمالی در ایام اربعین به زائرین و مسافرین شهر کریمه اهل بیت)س( 

نیز از جمله اقدامات سازمان در آستانه اربعین است.

در بازدید معاون برنامه ریزی شهردار از منطقه یک قم مطرح شد؛

توجه به رويکرد اقتصاد مقاومتی در اجرای 
پروژه های شهری

در بازدید معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی و مدیر کل دفتر برنامه و بودجه از پروژه های 
سطح منطقه یک، توجه به رویکرد اقتصاد مقاومتی در تأمین مالی و اجرای پروژه های شهری 

از اولویت های منطقه یک عنوان شد.
مهدی اصفهانیان مقدم در حاشیه بازدید معاون برنامه ریزی و سرمایه انسانی و مدیر کل 
دفتر برنامه و بودجه از پروژه های سطح منطقه یک، اظهار کرد: با توجه به تاکیدات مقام معظم 
رهبری مبنی بر توجه اقتصاد مقاومتی، شهرداری منطقه یک نیز خود را از این امر مستثنی 

ندانسته و اهتمام جدی در راستای تحقق هر چه بیشتر این شعار به کار بسته است.
شهردار منطقه یک قم با اشاره به ظرفیت های این منطقه در تحقق اقتصاد مقاومتی، اذعان 
کرد: رویکرد اقتصاد مقاومتی در تأمین مالی و اجرای پروژه های عمران شهری از اولویت های 

شهرداری منطقه یک است.
اصفهانیان مقدم با تاکید بر اینکه شهرداری ها باید با مدیریت بهینه منابع مالی و اقتصادی 
خود به گونه ای عمل کنند که اجرای طرح ها و پروژه های عمران شهری بر اساس زمانبندی 
پیش بینی شده محقق شود، اظهار کرد: این موارد ضمن رعایت اصول کمی و کیفی پیش 

رفته و با تکیه بر آنها نباید خللی در اجرای طرح ها و پروژه های عمرانی ایجاد شود.
 محسن رنجبر معاون شهردار قم نیز یکی از عوامل پیشرفت قابل توجه پروژه های عمرانی، 
خدماتی، فضای سبز، تملکی و ترافیکی سطح منطقه را مدیریت صحیح منابع مالی، رویکرد 
اقتصاد مقاومتی و برنامه ریزی منظم عنوان کرد و افزود: با توجه به اینکه پروژه های شهری 
دارای یک برنامه ریزی منظم در زمینه پیشرفت فیزیکی و پرداخت مالی است، خوشبختانه 
شهرداری منطقه یک در این زمینه سرآمد بوده و از سطح خوبی در بین مناطق دیگر برخوردار 

است.

شهردار منطقه پنج قم  خبرداد

صدور مجوز برای  28 ايستگاه صلواتی 
درايام اربعین حسینی

شهردار منطقه پنج قم گفت: در آستانه اربعین حسینی مجوز برای راه اندازی 28 ایستگاه 
صلواتی در محدوده منطقه پنج صادر شده است.

احمد ترکمن با اشاره به تدابیر اندیشیده شده برای میزبانی از زائرین اربعین حسینی در 
منطقه پنج، اظهار کرد: با توجه به قرارگیری مسجد مقدس جمکران در این منطقه و مقصد 
اسکان زائرین اربعین، شاهد حضور خیل عظیم زائرین و مسافرین در این ایام در این منطقه 
خواهیم  بود و به همین خاطر تدابیر ویژه برای خدمت رسانی شایسته به هموطنان اندیشیده 

شده است.
شهردار منطقه پنج قم آماده سازی سرویس های بهداشتی، پیش بینی استقرار مخازن آب 
شرب، استقرار ایستگاه های شارژ تلفن همراه، خط کشی معابر، آماده سازی پارکسوارها و 
آماده باش نیروی انسانی و تجهیزاتی در آستانه اربعین حسینی را از جمله تدابیر اندیشیده 
شده ذکر کرده و افزود: در آستانه اربعین حسینی مجوز برای راه اندازی 28 ایستگاه صلواتی 

در محدوده منطقه پنج صادر شده است.
ترکمن از چاپ و نصب بیش از 70 عدد بنر اربعین و راهنمای مسیر مسافرین و زائرین در 
این منطقه خبر داد و اذعان کرد: بررسی و کنترل ترافیک، اجرای راه بند و گاردریل جهت 
مسیرهای ضروری و شستشوی انهار و شوارع محدوده منطقه و نصب پرچم و آذین بندی از 
دیگر اقدامات انجام شده است. و بیشترین موضوع مورد نظر خانم ها جمع آوری زباله های 

تفکیکی، نظافت معابر و اطلاعات قم گردی بوده است.

همزمان با ایام گرامیداشت هفته ناجا صورت گرفت

تقدير از شهردار جهادگر و پر تلاش اسلامشهر
در مراسم افتتاح ساختمان کلانتری 
)ره(  خمینی  امام  شهرک   19 شماره 
اسلامشهر از دکتر طلا شهردار جهادگر 

و پرتلاش اسلامشهر تقدیر شد.
شهرداری  عمومی  روابط  گزارش  به 
اسلامشهر، همزمان با ایام گرامیداشت 
هفته ناجاء ساختمان کلانتری شماره 
19 شهرک امام خمینی )ره( ) مسکن 
خانچلری  سرهنگ  حضور  با  مهر( 
استان  غرب  ویژه  انتظامی  فرماندهی 
تهران، امام جمعه اسلامشهر، فرماندار، 
شهر،  اسلامی  شورای  اعضاء  و  رییس 
شهرستان  مسئولان  برخی  و  شهردار 
افتتاح و به بهره برداری رسید. گفتنی 
است در این مراسم از دکتر حسین طلا 
شهردار اسلامشهر به پاس همکاری و تعامل با مجموعه ی انتظامی در راستای افتتاح و بهره 

برداری کلانتری شهرک امام خمینی )ره( تجلیل و قدردانی شد.

آیت الله مکارم شیرازی در دیدار وزیر آموزش و پرورش: 

آموزش و پرورش دانش آموزان را با مساجد آشنا کند
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آیا می توان برای نجات برجام روی اروپایی ها حساب باز کرد؟ 

اروپا کجای جبهه تقابل 
تهران- واشنگتن می ایستد 

خروج آمریکا از توافق هسته ای هر چند به همراهی دیگر اعضای توافق منتهی نشد 
اما تاکنون اتحادیه اروپا آنچنان که باید وظایف خود را در حفظ برجام به انجام نرسانده و 
این پرسش به ذهن می رسد که آیا می توان برای نجات برجام روی اروپایی ها حساب 
باز کرد؟ با روی کار آمدن »دونالد ترامپ« در آمریکا، شاهد بروز شکاف هایی در دو سوی 
اقیانوس اطلس بوده ایم و برجام و مساله ایران هم از عوامل بروز این اختلافات بوده است. 
رهبران کاخ سفید که نتوانستند نگاه خود به توافق هسته ای مبنی بر ناکارآمد بودن 
برجام را به اروپایی اثبات و رهبران بروکسل را با خود همراه کنند، چاره را در خروج 
یکجانبه از توافق مذکور یافته و نهایتا در مقابل همپیمانان سنتی خود قرار گرفتند. اینک 
اتحادیه اروپا و آمریکا در موضوع برجام در حال زور آزمایی اند و باید منتظر ماند و در ماه 

های آینده برآیند این هماوردی را دید. 
در همین ارتباط بود که حجت الاسلام و المسلمین »حسن روحانی« روز یکشنبه 
)22 مهرماه( در آیین آغاز رسمی سال تحصیلی دانشگاه ها و مراکز پژوهشی و فناوری 
کشور که در دانشگاه تهران برگزار شد، به شکاف بین اروپا و آمریکا اشاره کرد و گفت: این 
مسأله ای که به ذهن غیرممکن می آمد، امروز ممکن شده و اتحادیه اروپا در برابر آمریکا 
ایستاده است و درست روز قبل اینکه ترامپ می خواهد علیه ایران جلسه شورای امنیت را 
برگزار کند، اتحادیه اروپا، چین و روسیه علیه آمریکا جلسه تشکیل می دهند و این حادثه، 
حادثه کمی نیست. اشاره رئیس جمهوری به نشست وزیران امور خارجه ایران و 4+1 
به همراه »فدریکا موگرینی« مسئول سیاست خارجی اتحادیه اروپا در حاشیه هفتاد و 
سومین اجلاس مجمع عمومی سازمان ملل بود که در ارتباط با آخرین تحولات و بررسی 
سازوکارهای نجات برجام صورت گرفت و بیانیه پایانی آن از موفقیت آمیز بودن نشست 
حکایت می کرد. به عنوان نمونه دو بند )بندهای 8 و 10( از بیانیه 14 بندی پایانی نشست 
این گروه نشان می داد که تمرکز آنها روی راهکارهای ملموس برای عملیاتی سازی 
برجام بوده است. البته برخی از راهکارها همانند »قانون مسدودساز« یا »مقررات مقابله 
 ای« پیشتر رسانه ای شده بود؛ قانونی که پارلمان اروپا در سال 1996 آن را برای مقابله با 
تحریم های آمریکا علیه سه کشور کوبا، ایران و لیبی از تصویب گذراند. این قانون آن زمان 
به دلیل عقب نشینی واشنگتن مسکوت ماند و اینک رهبران اتحادیه قصد دارند برای دور 
زدن تحریم های آمریکا علیه ایران از آن سود جویند. در بند 8 بیانیه آمده است که »اعضا 
از به  روزسانی قانون انسداد اتحادیه اروپا و اعطای مجوز به بانک سرمایه  گذاری اروپا برای 
اینکه ایران نیز واجد شرایط برای دریافت وام های خارجی محسوب شود و اینکه این به 

 روزسانی در 16 مرداد اجرایی شده است، استقبال کردند.« 
در بند 10 نیز می خوانیم »نظر به فوریت و ضرورت حصول به نتایج ملموس، اعضا 
از پیشنهادات عملی برای حفظ و توسعه کانال های پرداخت و به طور مشخص ابتکار 
تاسیس یک »ساز و کار ویژه« برای تسهیل پرداخت های مربوط به صادرات )شامل نفت( 
و واردات ایران که فعالان اقتصادی را در تعقیب تجارت مشروع با ایران مساعدت کرده و 

به آنها اطمینان مجدد می دهد، استقبال کردند.« 
افزون بر اهمیتی که برجام برای ایران دارد، اتحادیه اروپا نیز توافق مورد نظر را آزمون 
استقلال خود در مقابل ایالات متحده می داند. در همین ارتباط بود که چند روز پیش 
»برونو لی مایر« وزیر امور دارایی فرانسه، با بیان این که »قرار نیست واشنگتن تصمیم 
بگیرد که آیا ما مجاز به تجارت با ایران هستیم یا خیر«، تاکید کرد: من معتقدم که نتیجه 
بحران ایران، فرصتی برای اروپا خواهد بود تا نهادهای مالی مستقل خودشان را ایجاد 
کنند تا بتوانیم با هر کسی که می خواهیم تجارت کنیم. تلاش اروپا برای راه اندازی دفتر 
اتحادیه در ایران در همین راستا قابل ارزیابی است؛ موضوع مهمی که ارتباطی مستقیم با 
بسته اروپایی دارد. »حشمت الله فلاحت پیشه« رئیس کمیسیون امنیت ملی و سیاست 
خارجی مجلس در مصاحبه با »یورونیوز« اظهار داشته که »نوع اثر عملی و کارکردی 
بسته پیشنهادی اروپایی ها که قرار است در چند روز آینده به ایران تحویل داده شود و 
کیفیت این بسته حتما اثر جدی خواهد داشت. اگر بسته عملی با کیفیتی به ایران تحویل 
داده شود حتما سریع تر می توان موضوع گشایش دفتر اروپایی در ایران را مطرح کرد.« 

در مقابل دیدگاه نخست که اتحادیه اروپا را در موضوع برجام و ایران در کنار کشور 
ما می بینند، برخی نیز نظری عکس دارند. از نگاه این دسته، اروپا تنها به حمایت های 
سیاسی و نمایشی از توافق هسته ای بسنده کرده و گامی عملی در این مسیر برنمی دارد. 
بنابراین رهبران بروکسل بیش از اقدام جدی به دنبال فرصت سوزی اند. از این رو دل 

بستن به اروپا برای مقابله جویی با آمریکا خوش باورانه است. 
از این منظر، اروپا از مبادلات تجاری هزار میلیارد دلاری خود با آمریکا در برابر 20 
میلیارد دلار حجم تجاری با ایران چشم نخواهد پوشید. با وجود همه حمایت های اروپا از 
برجام اما بزرگترین شرکت ها و کمپانی های قاره سبز ایران را ترک کرده اند و بازگرداندن 

شرایط به قبل از خروج آمریکا از توافق هسته ای به آسانی امکانپذیر نیست. 
منتقدان همچنین معتقدند که اروپا در روابط با ایران مسائلی همچون حقوق بشر، 
فعالیت های موشکی، ادعاهای تروریستی و ... را مدنظر دارد و نمی توان با اروپا به عادی 
سازی مناسبات امیدوار بود؛ موضوعی که در سخنان اخیر »امانوئل مکرون« رئیس 
جمهوری فرانسه در گفت وگوی اختصاصی با شبکه »فرانس24« در ایروان برجسته بود. 
مکرون ضمن بیان اینکه ما با آمریکا در مورد شیوه رفتار با ایران اختلاف نظر داریم، 
اما تاکید کرد: من حدود یک سال پیش در میان دیپلمات ها و سپس در مجمع عمومی 
سازمان ملل متحد اعلام کردم برای من راهبرد با ایران بر چهار مبنا است؛ حفظ توافق 
هسته ای، توان سازمان دهی فعالیت هسته ای ایران پس از سال دو هزار و بیست و پنج، 

نظارت و کنترل فعالیت بالستیکی ایران و توان مقابله با نفوذ ایران در منطقه. 
در مجموع، همگان به انتظار آبان ماه نشسته اند تا قبل از آغاز دور دوم تحریم های 
ثانویه آمریکا که شامل تحریم های بانکی و نفتی کشورمان می شوند، بسته اروپایی را 
رویت کنند؛ بسته ای که پرده از نیات اروپایی ها برداشته و روشن خواهد ساخت که 

اتحادیه اروپا تا چه حد کنار ایران ایستاده است. 

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

FATF مانع از تکثیر بابک زنجانی ها می شود
عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی گفت: تصویب FATF موانع 
انتقال میلیاردها تومان منابع مالی به کشور را تسهیل کرده و از تکثیر و تولید بابک 

زنجانی ها جلوگیری خواهد کرد.
محمد فیضی عصر روزچهارشنبه در جلسه پرسش و پاسخ دانشجویان دانشگاه علوم 
پزشکی اردبیل اظهار کرد: با خروج آمریکا از برجام ابعاد مختلفی از ارزش و اهمیت این 
معاهده بین المللی برای همه روشن شد چرا که عده ای همسو با ترامپ تلاش می کردند 
تا به نوعی برجام را ملغی کنند که این کار آنها نتیجه داد ولی جالب اینکه با محکوم شدن 

آمریکا در دادگاه لاهه به واسطه نقد برجام روسیاهی برای آمریکا باقی ماند.
وی خاطرنشان کرد: بیش از 190 کشور عضو FATF هستند و ما باید با توجه به مفاد 
این نهاد بین المللی سعی کنیم تا شرایط مناسبی را فراهم کنیم تا بدون اینکه کوچکترین 
آسیبی به امنیت و حیثیت این کشور وارد شود در چارچوب این نهاد به اقدامات قانونی 

خود عمل کنیم.
نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شورای اسلامی افزود: به هیچ 
وجه قرار نیست با عضویت در این نهاد سپاه و یا فرماندهان ارشد نظامی این کشور نظیر 
سردار سلیمانی مورد بی حرمتی و یا در زمره لیست سیاه تروریستی قرار گیرند بلکه با 
پذیرش مفاد شرایط این نهاد از عوامل ممانعت ورود میلیاردها تومان به کشور جلوگیری 

شده و از تولید و تکثیر بابک زنجانی ها جلوگیری خواهد شد.
فیضی با بیان اینکه آمریکا امروز به دو عنصر دلار و سلاح خود تکیه کرده و سعی 
می کند به نوعی با این دو ابزار به جمهوری اسلامی ایران فشار آورد، تصریح کرد: 
سرخوردگی آمریکا در عرصه سیاسی کاملا مشهود است و از طرفی جمهوری اسلامی 
ایران برخلاف برخی فضاسازی های کاذب نه تنها کمک کار تروریسم نیست بلکه خود 

قربانی این مساله است و در مجامع جهانی نیز این موضوع را بارها اعلام کرده ایم.
عضو مجمع نمایندگان استان اردبیل بیان کرد: اکثر کشورها در قبول مفاد این نهاد 
بین المللی شرط گذاشتند و ما نباید احساس کنیم که همه این کشورها بیکار بوده و 
علیه ما نقشه کشیدند در حالی که ما حسن نیت خود را در پذیرفتن شروط عقلانی 
این نهاد اعلام کردیم و از جهت مقابله با تروریسم و پولشوئی هیچ مانع و مشکلی نداریم.

فیضی در ادامه گفت: انتظار داریم در کنار مجلس همه قوا تصمیمی واحد براساس 
مصالح و منافع کشور گرفته و کارها را به نحوی به پیش برند تا کوچکترین فضا برای 
سوء استفاده دشمنان فراهم نیامده بلکه در عرصه جهانی انسجام جمهوری اسلامی 
ایران به نمایش گذاشته شود. عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس اضافه کرد: ما در 
صحنه های بین المللی باید یک سری قواعد و اصول را بپذیریم و رعایت کنیم که قطعا 
بدون پذیرفتن این قواعد نمی توانیم در خلاء زندگی کرده و یا فضای متفاوتی را غیر از 
حقایق و واقعیت ها را برای خود ترسیم کنیم.فیضی گفت: آمریکا در رویارویی با ایران در 
مقطع کنونی به دنبال برحق نشان دادن خود در تحریم های علیه جمهوری اسلامی ایران 
است و به همین خاطر تلاش می کند تا با زورگویی و تهدید سایر کشورها اجماعی را علیه 
کشورمان در عرصه جهانی و بین المللی به وجود آورد.وی بیان کرد: آنچه که در این بین 
مشخص است اینکه ایران اسلامی ما توانسته است حقانیت خود را در برابر رفتار بی منظق 
آمریکائی ها نشان دهد که نمونه این حقانیت را می توان در محکوم کردن آمریکا توسط 
دادگاه لاهه مشاهده کرد.نماینده مردم اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شورای 
اسلامی اظهار کرد: ما امروز به جای ساختن سنگر در شهرهای خودمان بهترین سنگر را 
در عرصه بین المللی برای خود درست کردیم و در حوزه مذاکره و رویارویی با نظام سلطه 
غرب بدون ترس و وحشت از حقانیت جمهوری اسلامی ایران و منافع ملی دفاع می کنیم.

نکتـه

دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش با بیان اینکه راه برون 
رفت از چالش ها رسیدن به تفاهم ملی است، گفت: تفاهم ملی 
بدون پذیرش اصل گفت  و گوی ملی و خوب شنیدن همه صداها 

امکانپذیر نیست. 
»فاطمه راکعی« روز پنجشنبه در سومین کنگره جمعیت زنان 
مسلمان نواندیش با بیان اینکه کشور در شرایط پیچیده، متفاوت 
و حساسی در مقایسه با 40 سال گذشته قرار دارد، افزود: بی 
تردید زنان مسلمان نواندیش بیش از آن که دغدغه زنان کشور را 
داشته باشند دغدغه منافع ملی و خیر و مصلحت عمومی را دارند. 
وی ادامه داد: زنان مسلمان نواندیش در ادامه تلاش بیش از 
یکصد ساله زنان ایران برای تحقق حق شهروندی و رفع تبعیض ها 
بیش و پیش از مساله زنان، به تمامیت ارضی کشور، همگرایی، 
انسجام، وحدت، تفاهم و گفت  وگوی ملی می اندیشند. ما مساله 
زنان را جزو مهمی از مسائل ایران امروزی می دانیم و باور داریم 
»تا ایران برای همه ایرانیان نشود، مساله زنان نیز مساله همه ایران 
نخواهد شد.«دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش خاطرنشان 
کرد: ایران امروز در شرایط خطیر و بسیار حساسی قرار دارد و 
وارث مشکلات و نابسامانی هایی است که همه ارکان نظام در 
پدید آمدن آن نقش داشته اند اما نمی توان از عملکرد خسارت  بار 

سال های بین 84 تا 92 چشم  پوشی کرد. 
وی ادامه داد: فاجعه ای که در این دوران رخ داد ظهور و بروز 
پدیده دو دولتی بود که عملا از قدرت دولت انتخابی کاست و 
امروز به اشکال مختلف مانع از اعمال قدرت رای مردم در مدیریت 
کشور شده است به نحوی که می توان به صراحت گفت ایران 

امروز از فقدان انسجام مدیریتی در کشور رنج می برد.
راکعی با بیان این که بی اعتمادی نسبت به تحقق دادرسی 
عادلانه در کشور امروز بیشترین سهم را در شکاف بین حاکمیت 

و ملت اختصاص داده است، تصریح کرد: از جمله مهمترین عوامل 
تقویت امید و اعتماد به کارآمدی نظام، تامین مطالبات به حق 
جامعه است که متاسفانه در این زمینه شاهد عملکردهای دوگانه 
و متفاوت هستیم. هیچ اقدامی به اندازه چشیدن طعم عدالت 

منجر به افزایش اقتدار حکومت نخواهد شد. 
راکعی اظهار داشت: منشاء بسیاری از تبعیض ها و مفاسد 
در حوزه های مختلف ناکارآمدی مدیریت کشور، ویژه گزینی 
و رفتارهایی است که با تحت الشعاع قرار دادن انتخابات آزاد و 
کمرنگ کردن رای ملت و بی اعتنایی و نادیده گرفتن تنوع و 
تکثر جامعه ایرانی عاملی مهم در نارضایتی عمومی و پدید آمدن 
گسست هایی است که هم خشم مردم را دامن می زند و هم در 
درازمدت اصل مهم همگرایی و انسجام ملی را تحت تاثیر قرار 
می دهد.دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش خاطرنشان کرد: 
بدیهی است شورای نگهبان می تواند در مسیر مشارکت واقعی و 
موثر در برآیندهای تصمیم گیری و اداره کشور از طریق انتخابات 
آزاد قرار گیرد.وی تاکید کرد: برای نجات اقتصاد کشور از رانت و 
فساد هیچ راهی جز توجه به نقش سازنده نظارت ملی و پایان 
دادن به روش ها و رویکردهای منفی در قبال نهادهای مدنی، 
مطبوعات مستقل و کمک به تقویت جامعه مدنی نیست. بی 
تردید مجموعه این عوامل در سالم سازی اقتصاد و بازسازی اعتماد 

عمومی به کارآمدی نظام در مبارزه با فساد است. 
راکعی ادامه داد: در چنین شرایطی انتظار می رود دولت با 
استفاده از نظرات کارشناسانه و دلسوزانه اقتصاددانان برجسته 
مبادرت به ارائه راهکارها و تلاش هایی برای برون رفت از وضعیت 
اقتصادی موجود کند به نحوی که مردم دولت را در کنار خود 
احساس کنند.نماینده پیشین مجلس گفت: بازگشت رسانه ملی 
به مسیر جلب اعتماد جامعه و کمک به اجماع  سازی ملی در 

تحولات کشور و رفع مشکلات فراروی توسعه ملی یک ضرورت 
فوری است. صدا و سیمای ملی باید اجازه دهد که انتقادات و 
اعتراض های مردم قبل از کشیده شدن به خیابان از طریق 
این رسانه مطرح و پیگیری شود تا بهانه ای برای سوءاستفاده 
رسانه های خارجی که سیاست های مخالفان جمهوری اسلامی را 
دنبال می کند، فراهم نگردد.وی یادآور شد: با گذشت 40 سال از 
پیروزی انقلاب اسلامی که به حق یکی از مردمی ترین انقلاب های 
جهان بود باید به انتخاب سبک زندگی مردم احترام گذاشت و 
اجازه داد همین مردمی که به استبداد رژیم پهلوی پایان دادند 
امروز نیز برای انتخاب سبک زندگی خود آزاد باشند. بی توجهی 
به این هنجارها و تاکید بر رویکردهای قهر آمیز برای اعمال قانون، 
آزمونی است که با قاطعیت می توان به مردود بودن آن حکم داد. 
راکعی اظهار داشت: پس از انتخابات سال 92 و حتی قبل از آن 
رئیس دولت اصلاحات و مصلحان جامعه بر راهکار گفت  وگو و 
تفاهم ملی تاکید کردند امروز نیز پیشنهاد ما برای برون رفت از 
چالش ها رسیدن به تفاهم ملی است. تفاهم ملی بدون پذیرش 
اصل گفت  و گوی ملی و خوب شنیدن همه صداها امکانپذیر 
نیست. اقوام، زنان، اقلیت های دینی و اصناف مختلف کشور همه 
مردم ایران هستند که باید در این گفت  وگوی ملی حضور داشته 

باشند و صدای همه آنها شنیده شود. 
وی تاکید کرد: ما زنان مسلمان نواندیش که مادران، خواهران، 
همسران و دختران این کشور هستیم به خوبی می دانیم که 
خشونت و افراط  گرایی چه آسیبی بر بنیان های اصلی جامعه 
وارد می کند و کشورهایی که این مسیر را رفته و این امر را تجربه 
کرده اند متحمل چه خسارت های غیرقابل جبرانی شده اند به 
همین دلیل امروز بیش از هر زمان عزم خود را برای تحقق صلح 
پایدار جزم کرده ایم. مباد روزی که ایران عزیز دستمایه خشونت  

ورزان و تجزیه  طلبان و ویران  طلبان شود.راکعی خاطرنشان کرد: 
باور داریم که اسلام رحمانی از چنان ظرفیت بالایی برای تحقق 
حقوق برابر زنان برخوردار است که امروز نیز می توان با اتکا بر فقه 

پویا و اجتهاد نوین به همه پرسش های نسل امروز پاسخ گوید.
دبیرکل جمعیت زنان مسلمان نواندیش گفت: می دانیم که 
بیش از پیش تلاش مجدانه خود برای تحقق ایران برای همه 
ایرانیان ادامه دهیم اگرمبادرت به تاسیس احزاب زنانه کردیم 
آموختیم که مشارکت سیاسی زنان مسیری هموار ندارد و احزاب 
زنانه ناگزیر از اقتضائات فضای سیاسی کشور باید راهی را در پیش 

گیرند که مشارکت سیاسی زنان را بالا ببرد .
* نگاه ساختار قدرت به احزاب سلبی است

در ادامه »آذر منصوری« قائم مقام جمعیت زنان مسلمان 
نواندیش پس از قرائت پیام رئیس دولت اصلاحات، با بیان اینکه 
در مظلومیت و ماندگار نبودن تحزب و کار حزبی بسیار سخن 
گفته شده است، افزود: عوامل متعددی مانع از حضور موثر احزاب 
به عنوان کنشگران عرصه سیاست در کشور می شود یکی از 

عوامل به نگاه ساختار قدرت باز می گردد.
قائم مقام جمعیت زنان مسلمان نواندیش با انتقاد از نحوه 
مواجهه با احزاب و فعالان حزبی، تاکید کرد: اگر بپذیریم کار 
با دشواری های متعدد مواجه است و  حزبی در این شرایط 
هزینه هایی هم دارد، علی القاعده ساختار قدرت باید رویکردی 
ایجابی داشته باشد.وی اظهارداشت: فعالیت در این شرایط کاملا 
داوطلبانه است و اگر احزاب اساسنامه های خود را کنار بگذارند 
و بر مبنای اساسنامه »تیپ« وزارت کشور فعالیت کنند این نگاه 
سلبی است.منصوری خاطرنشان کرد: اینکه به فعالان سیاسی که 
به کار داوطلبانه مبادرت می ورزند تاکید شود از یک اساسنامه 

پیروی کنند درست نیست.

معاون اول رییس جمهوری بابیان اینکه امروز جریانات و 
شخصیت های سیاسی از هم دور و برخی خانه نشین شده 
اند گفت : کاهش سرمایه اجتماعی، امید اجتماعی و مشارکت 
از مسایل اصلی کشور است که امروز گرفتار  نخبگان یکی 
فرسایش سرمایه اجتماعی کشور شده ایم که فرسایش نیروی 
انسانی و سرمایه های اجتماعی از سرمایه های مادی و طبیعی 

خسارت آن زیانبارتر است.
اسحاق جهانگیری عصر روز پنجشنبه در نشست مجمع 
نقش  افزود:  'تلاش'  فرهنگی  مجموعه  در  ادوار  نمایندگان 
نهادهای میانجی گر برای اتصال میان حلقه هایی که پاره شدند، 

موثر است.
وی ادامه داد: شرایط امروز کشور از نظر من شرایط پیچیده 
چند وجهی و خطیر است، به دلیل این که تلاش های وسیعی 
انجام می شود تا از ابعاد داخلی و خارجی برای کشور و ملت 

مشکلات جدی ایجاد کنند.
جهانگیری اظهار داشت: شرایط پیش رو وابستگی هایی دارد 
به نقش آفرینانی که در این وضعیت دخیل هستند و اینکه چه 
نقشی را بر عهده می گیرند از جمله حاکمیت، دولت، جریانات 
سیاسی، نهادهای مدنی و اقشار مردم و این که شرایط موجود 

چه شرایطی است.
جهانگیری با اشاره به این که از نظر من شرایط موجود صرفا 
محصول عوامل اقتنصادی نیست، گفت: عده ای اصرار دارند که 
شرایط موجود کشور به علت عوامل اقتصادی ایجاد شده است 
ولی ایران به جهت داشتن ظرفیت های علمی و اقتصاددانان 
قادر است برای مشکلات کشور راهکارهای اقتصادی ارایه کند. 
وی افزود:در 40 سال گذشته، مدیرانی که در دوران جنگ 
و در بدترین شرایط اقتصادی حضور داشتند توانستند کشور را 
مدیریت کنند و امروز همان مدیران در میدان هستند و می 

توانند کمک حال باشند. 
معاون اول رییس جمهوری گفت: این که در مقطع فعلی 
فکر شود با قرار دادن یک مجموعه سیاست اقتصادی عالمانه 
قادریم از این شرایط عبور کنیم، شدنی نیست. امروز آغوش 
تیمی که به دولت مشورت می دهد و دولتی که سر کار است 

به روی نظرات اقتصاددانان باز است.

* جامعه به دنبال شرایط سیاسی با نشاط است 
جهانگیری گفت: جامعه به دنبال شرایط سیاسی با نشاط 
است. هنوز یک سال و چند ماه از انتخابات 92 نگذشته است 
و شور و نشاط و امید مردم فراموش نخواهد شد پس امید و 

تحرک و نشاط سیاسی لازمه حرکت است. 
وی در خصوص امکان تاثیر موقعیت بین المللی بر بروز 
مشکلات در کشور اظهار داشت: نمی توان چنین گفت ؛ چرا که 
ایران حداقل در دوره 40 ساله گذشته موقعیت منطقه ای ویژه 
ای داشته و در مقطعی بزرگترین جنگ را در منطقه با وجود 
قدرت های بزرگ جهانی و حمایت های آنها از سر خود گذرانده 
است. معاون اول رییس جمهوری اظهار داشت: البته در منطقه 
اتفاقات بزرگی از قبیل سوریه، یمن، داعش، اتفاقات عربستان 
و تغییرات در برخی کشورهای خلیج فارس را داشته ایم ولی 
نمی توان گفت این اتفاقات منطقه ای شرایط کشور را در چنین 
وضعیتی قرار داده است. جهانگیری خاطرنشان کرد: اتفاقات 
بین المللی هم از همین دست است برای اولین بار با ویژگی 
های یک رییس جمهوری در آمریکا رو به رو هستیم که به هیچ 
اصول قانونی، اخلاقی و بین المللی پایبند نیست و توافقات را 
یک طرفه برهم می زند. وی افزود: برجام کار وسیعی بود یکی 
از پیچیده ترین کارها بین کشور ایران با شش قدرت بزرگ 
دنیا انجام گرفت و توافقی بود که می توانست برای راهکارهای 

پیچیده بین المللی الگو شود. 
کنیم  نمی  فکر  داد:  ادامه  جمهوری  رییس  اول  معاون 

تغییرات فضای بین المللی بتواند به تنهایی شرایط پیچیده ای 
را برای ایران رقم بزند چرا که در یک دوره سفرای اروپایی از 
کشور خارج شدند ولی ما توانستیم شرایط سخت را پشت سر 

بگذاریم.
جهانگیری گفت: وضع جدید تداخل چند عوامل مختلف 
از قبیل سیاسی، اقتصادی و بین المللی است که به نوعی در 
هم آمیخته شده و شرایط جدید برای کشور رقم خورده است.

وی تصریح کرد: کاهش سرمایه اجتماعی، امید اجتماعی 
و مشارکت نخبگان یکی از مسایل اصلی کشور است که امروز 
گرفتار فرسایش سرمایه اجتماعی کشور شده ایم که فرسایش 
نیروی انسانی و سرمایه های اجتماعی از سرمایه های مادی و 

طبیعی خسارت آن زیانبارتر است.

* افق آینده کشور تیره و تار نیست 
معاون اول رییس جمهوری گفت: سیاست های اقتصادی 
وقتی دقیق و خوب باشد ولی با امید و انتظارات مردم هم جهت 
نباشد پاسخ نمی دهد.جهانگیری خاطر نشان کرد: پس از تحریم 
های سال های 90 و 91 که تلاطم در بازار ارز و اقتصادی کشور 
پیش آورد قبل از روی کار آمدن دولت یازدهم و برنامه ریزی 
برای کاهش و سیاستگذاری یک حرکت مردمی در انتخابات 
سال 92 آرامش را به کشور بازگرداند.وی افزود: معنایش این 
است که پیش از کارسازی سیاست اقتصادی، امید اجتماعی 
و امید به آینده می تواند محرک باشد وقتی اعتماد اجتماعی 
ضعیف می شود حرف مقام های رسمی کشور تاثیرش از یک 
شایعه در فضای مجازی می تواند کمتر باشد.معاون اول رییس 
جمهوری اظهار داشت: مهمترین اتفاق این است که برای ترمیم 
اعتماد سیاسی و اجتماعی و ترسیم روند مثبت از آینده چه کار 
باید کرد که سه اتفاق باید رخ دهد تا جامعه باور کند که دولت 
تعیین کننده و حاکمیت و همه نهادهای مدنی و احزاب کارآمد 
هستند.جهانگیری خاطر نشان کرد: اولین اتفاق کارآمدی در 
نهادهای رسمی و جریانات سیاسی کشور است و مردم باید 
قبول داشته باشند که نهادهای رسمی دولت و جریانات سیاسی 

از کارآمدی لازم برای مسایل پیش رو برخوردار هستند.

* باید سرمایه اجتماعی را بازسازی کرد 
وی تاکید کرد: دومین اتفاق اراده و قدرت غلبه بر مشکلات 
و تنگاها است و مردم باید در مقابل تبلیغات دشمن مبنی بر 
این که مسوولان قادر نیستند مشکلات شما را حل کنند این 

اراده در جامعه شکل بگیرد که مسوولان قادر هستند و می 
توانند مشکلات را حل کنند.معاون اول رییس جمهوری اضافه 
کرد: سومین اتفاق این است که مردم افق آینده کشور را باور 
کنند و باور کنند که تیره و تار نیست و این که تبلیغ می شود 
آینده کشور نامطمئن است تا حدی است که نسل جوان و حتی 
نخبگان کشور در شرایط اخیر اولین سوال شان است که چه 
می شود؟جهانگیری خاطر نشان کرد: تلاش های آمریکایی ها 
این بود که طی دو تا سه ماه کار نظام جمهوری اسلامی ایران 
تمام می شود و تلاش داشتند و دارند تا این باور غلط را در بین 

مسوولان دیگر کشورها نیز به وجود آوردند.
وی گفت: در چنین شرایطی اتفاقات بین المللی، سیاسی و 
اقتصادی شرایط پیچیده ای را رقم زده است و امید به آینده 
آسیب دیده است و اینکه دولت قادر است به تنهایی مدیریت 
تصریح  رییس جمهوری  اول  است.معاون  کار سختی  کند، 
کرد: در این شرایط نخبگان کشور خصوصا نهادهای مدنی 
که ظرفیت کارشناسی بالایی دارند باید به صحنه بیایند؛ باید 
سرمایه اجتماعی را بازسازی کرد و سیاست های اقتصادی را 
طراحی کرد و در مقطع کوتاهی شرایط کشور به سال های 

آرامش کشور باز گردد.

* برخی شخصیت های سیاسی خانه نشین و برخی 
را خانه نشین کردند 

جهانگیری گفت: البته لازمه آن شکل گیری گفت وگوی 
ملی است با این نیت که برای مشکلات پیش رو به یک برداشت 
مشترک برسیم و راهکارهای مشترک برای عبور از شرایط کشور 
ارایه کنیم.وی افزود: یکی از ضعف های کشور نهادهای میانجی 
است و امروز جریانات سیاسی از هم دور شدند و شخصیت های 
سیاسی نیز از هم دور شدند و برخی خانه نشین شده و برخی را 
خانه نشین کردند.معاون اول رییس جمهوری با اشاره به این که 
دستور رهبری برای تشکیل شورای عالی هماهنگی اقتصادی با 
حضور روسای قوا افزود: در این جلسات موضوعات کشور مورد 

بررسی قرار می گیرد.
جهانگیری با اشاره به لوایح چهارگانه گفت: یکی از لوایح 
FATF قانون مبارزه با پول شویی است که در دوران دولت 
اصلاحات لایحه آن به مجلس ارسال شد و به تصویب رسید.

وی افزود: امروز برای ایران مبارزه با پول شویی و پول های 
نامشروعی که در کشور شکل می گیرد و اقتصاد کشور را با 
بحران رو به رو می کند مهم است؛ گاهی چند صد میلیارد 

تومان پول جا به جا می شود که برآن اشراف نداریم بنابراین به 
شدت به این قانون نیاز داریم.

قوا  سران  عالی  شورای  در  بار  دو   FATF قانون  *
تصویب شد 

قانون  بعدی  لایحه  گفت:  جمهوری  رییس  اول  معاون 
تامین مالی مبارزه با تروریسم است؛ یکی از کشورهایی همواره 
از تروریسم آسیب دیده ایران است که اگر چارچوب دقیقی 
نداشته باشد ممکن است داعش بتواند از سیستم مالی تامین 

مالی شود.
جهانگیری افزود: قانون FATF دو بار در شورای عالی سران 
قوا تصویب شد که در مقطع فعلی جزو نیازهای ضروری کشور 
است. بنابراین غیر از نهادهای حاکمیتی و سه قوه از نیروهای 
مسلح و دیگر نهادها و جریانات سیاسی، اصلاح طلب، اصولگرا، 

معتدل انتظار این است که هماهنگی لازم را داشته باشند.

* تا پایان سال 97 از مشکلات عبور کنیم 
وی با اشاره به فرمایش رهبر معظم انقلاب در انتخابات سال 
92 که فرمودند که افرادی که حتی نظام را قبول ندارند به 
خاطر ایران در انتخابات شرکت کنند، گفت: امروز می توان 
چنین گفت که حتی اگر افرادی ما را قبول ندارند برای ایران 
اسلامی پیش بیایند و کمک کنند بنابراین نهادهای رابط و 
میانجی در این مقطع نقش موثری دارند.معاون اول رییس 
جمهوری اظهار داشت: شرایط کشور از نظر اقتصادی سیاسی و 
بین المللی دشوار است و همه باید نقش ایفا کنیم و نیاز به یک 
انسجام داریم.جهانگیری خاطر نشان کرد: دوره سختی که مردم 
با آن رو به رو هستند می تواند طولانی شود و سختی بر دوش 
مردم فشار بیاورد و از طرفی هم می تواند کوتاه شود و ما فکر 
می کنیم با کمک یکدیگر می توانیم ظرف چند ماه و حتی تا 
پایان سال 97 از مشکلات عبور کنیم و راه حل آن این است که 

همه با هم باشیم و هر کس نقش خود را ایفا کند.

* با فرافکنی چیزی حل نمی شود
مجلس  ادوار  نمایندگان  مجمع  دبیرکل  اسلامی  یدالله 
شورای اسلامی در ادامه این مراسم طی سخنانی گفت: این 
روزها » مرحله حساس کنونی را زیاد می شنویم« و همچنین 
سالهاست که از تهدید بیرونی می گوییم و کمتر به نابسامانی 

های داخلی می پردازیم. 
وی افزود: تهدیدات بیرونی و اثرگذاری آن به دلیل عدم 
توجه به کارشناسان است و راهکار این است که فرصت ها را 

غنیمت شماریم و تهدیدها را فرصت بدانیم. 
اسلامی گفت: هم اکنون بحران بی اعتمادی و ناامیدی در 
کشور در حال شکل گیری است و با توجه به اینکه پیامدهای 

آن جدی است آنها را شناسایی و تصمیم بخردانه اتخاذ شود. 
وی تاکید کرد: باید بپذیریم هرکس متناسب با مسوولیت 
و قدرت در جهت توسعه کشور حرکت کند و اگر تغییرات 
ساختاری و معنادار مورد توجه قرار نگیرد آثار زیانبار یک را 
شاهد خواهیم بود. اسلامی اظهارداشت: مهمترین اقدامی که 
هم اکنون میتوان انجام داد دامن زدن به گفتمان ملی است 

که خود زمینه ساز همبستگی ملی و ایجاد میثاق ملی است. 
وی با تاکید براینکه با فرافکنی چیزی حل نمی شود گفت: 
ما نیازمند تحرک و جدیت هستیم همچنین باید سهم مردم در 
تغییرات اساسی بپذیریم. اسلامی با بیان اینکه نمایندگان ادوار 
گذشته آمادگی گفتگوی ملی دارند گفت: پیشنهاد ما این است 
که اگر دولت آمریکا و ایران نمی توانند با هم صحبت کنند اما 
بدنه اجتماعی و نخبگان آمادگی این گفتگو را با نمایندگان 
آمریکا دارد و وزارت خارجه با مدیریت شرایط می تواند زمینه 

این گفت و گوها را فراهم کند.

مشـارکت اجتماعـی، مـردم سـالاری و اعتمـاد متقابل مـردم و دولـت به یکدیگر 
از نتایـج بسـیار مهـم سـرمایه اجتماعی اسـت که هـم رضایت مردمی و مشـروعیت 

سیاسـی را تأمیـن مـی کنـد و هم به ثبـات و امنیـت داخلی مـی انجامد. 
اهمیـت روز افـزون جنـگ نـرم، ضـرورت توجـه بـه راه کارهـای حفـظ و تقویت 
امنیـت نـرم در جامعـه را بیش از هر زمان دیگری برجسـته سـاخته اسـت و یکی از 
راه هـای مهـم و قابـل توجه تأمیـن امنیت جامعـه در مقابل تهدیدات نـرم تقویت و 
افزایش سـرمایه اجتماعی اسـت.زمانی که در یک جامعه ای میزان اعتماد و مشارکت 
اجتماعـی بـه عنـوان مهمترین ابعـاد سـرمایه اجتماعی بالا باشـد مقابله بـا هرگونه 

تهدیـد نـرم در حـوزه های مختلف فرهنگـی و اجتماعی آسـان تر خواهـد بود. 
نظـر بـه اهمیـت موضـوع، پژوهشـگر ایرن بـا »علی نـورزاد« مـدرس دانشـگاه و 

پژوهشـگر مطالعـات فرهنگـی گفـت وگویی انجـام داده اسـت. 
*  سرمایه اجتماعی و تقویت باورمندی متکی به روحیه جمعی

بـه گفتـه نـورزاد: امنیـت نـرم به طورکلی بـه حفـظ ارزش ها و هویـت اجتماعی 
مربوط می شـود. سـرمایه اجتماعی نیز موجب ایجاد ارتباط و مشارکت بهینه اعضای 
یـک اجتمـاع شـده و در نهایت منافـع متقابل را تأمیـن کرده وبسـترهای اجتماعی 

توسـعه سیاسـی و اجتماعی را فراهـم می کند. 
وی افـزود: در مـوارد زیـادی، دولـت هـا عملکرد مناسـبی نداشـته و ضعف هایی 
دارنـد. سـرمایه اجتماعـی ایـن ضعـف ها را جبـران می کنـد و باعث ایجاد ثبـات در 
جامعـه می شـود. سـرمایه اجتماعـی دارای اشـتراکات و پیوند زیادی بـا مؤلفه های 
امنیـت در هـر کشـور دارد. سـرمایه اجتماعی یا مؤلفـه های آن، همچون شـبکه ها، 
هنجارهـا و اعتماد، تسـهیل کننده کنـش و افزایش همکاری جمعی بـرای نفع های 
چندجانبـه اسـت. سـرمایه اجتماعی در شـبکه های مشـارکتی غنا و عمـق می یابد 

و تقویـت باورمنـدیِ درونـی متکی بر روحیه جمعـی را به دنبـال دارد. این باورمندی 
درونـی مهمتریـن موضـوع در مصونیت جامعـه در برابر هرگونه تهدید نرم به شـمار 

رود. می 
*  اعتماد به حاکمیت پیش شـرط موفقیت سیاسـت هـای حوزه امنیت 

م نر
ایـن پژوهشـگر حوزه فرهنـگ اضافه کرد: سـرمایه اجتماعی خـود دارای ماهیتی 
نـرم بـوده و در نهایـت بـه مفهوم پاسـخگویی گـره خورده اسـت. پاسـخگویی نیز از 
مهمترین خواسـته های شـهروندی و موضوعی کلیدی در فهم امنیت نرم در جامعه 
اسـت. در نتیجـه پاسـخگویی به خواسـته هـای شـهروندی، نوعی رضایتمنـدی در 
شـهروندان بـه وجـود می آیـد که آنها را اقناع نمـوده و در نتیجه سیاسـت پذیرش را 

پیشـه می سازند.
وی افـزود: در واقـع از ایـن طریـق موجبـات تقویت اعتماد بـه نهادهای حاکمیت 
فراهـم شـده و ایـن اعتماد شـرط لازم اجرای سیاسـت های فرهنگـی جهت تقویت 
امنیـت نـرم در جامعه اسـت. ضعف و یا سـقوط سـرمایه اجتماعی موجـب بالا رفتن 
هزینـه هـای زندگـی اجتماعـی هم بـرای دولـت و هم برای مـردم می شـود. یکی از 
ایـن مـوارد بـالا رفتـن هزینه هـای تأمین امنیت اسـت. زیـرا زمینه هـای نارضایتی 
شـهروندان از دولـت فراهـم شـده و در نهایت حفـظ امنیت نرم که مربـوط به هویت 
آنهـا می شـود برای دولت بسـیار مشـکل خواهد بـود. بعـلاوه، در صورت فقـدان و یا 
تضعیف سـرمایه اجتماعی هزینه ها و فشـارها افزایش یافته و حاکمیت را به امنیتی 

دیدن رفتارها سـوق مـی دهد.
* نارضایتی به مثابه تهدید نرم

وی بـا اشـاره بـه کتـاب 'ایوان کلیما'با نـام' بین امنیـت و ناامنی' گفـت: کلیما در 

کتـاب خـود در ارزیابـی وضعیت امنیتی انسـان معاصر چنیـن آورده اسـت': علیرغم 
تمـام پیشـرفت هـای حاصله در حـوزه فنـاوری و تولیـد ابزارهای نوین بـرای امنیت 
سـازی و صیانت از امنیت، باید گفت که وضعیت امنیتی انسـان نه تنها بهبود نیافته 
اسـت، بلکـه همچون گذشـته هم نیسـت؛ چـرا که 'انسـان امـروز از زندگـی ناراضی 

است'. 
نورزاد اضافه کرد: کلیما و پیروان او توانسـتند تحولی در ماهیت تهدیدات امنیتی 
ایجـاد کـرده روایتی جدید از'تهدید نـرم' ارائه دهند. مطابق نظریه آنهـا، هر بازیگر در 
میانـه دو وضعیـت قـرار دارد که عبارتند از وضع موجـود و وضع مطلوب. فاصله میان 
ایـن دو وضعیـت، 'فضای امنیتی' مطلوب اسـت وتهدیدات نیـز در همین فضا امکان 

رشـد و تکمیل می یابند. 
تهدیـدات متصـور در قالـب ایـن رویکرد عبارتنـد از:' افزایش نارضایتی نسـبت به 
وضعیـت موجـود؛ تعریف افراطـی از وضعیت مطلوب به گونه ای کـه به وضعیت ایده 
آل و غیـر قابـل دسـتیابی، نزدیـک یا تبدیل شـود؛ شـکل گیری مقاومـت اجتماعی 

نسـبت بـه فرآیندهـای انتقال از وضـع موجود بـه وضع مطلوب.
*  امنیت نرم و مشروعیت سیاسی

وی تصریـح کـرد: تأمیـن امنیت بـدون داشـتن سـرمایه ای چشـمگیر در حوزه 
اجتماعـی میسـر نبـوده یا دسـت کم بسـیار دشـوار اسـت. اعتمـاد متقابل مـردم و 
دولت به یکدیگر از نتایج بسـیار مهم سـرمایه اجتماعی می باشـد که هم به افزایش 
رضایـت مـردم مـی انجامـد و هم به مشـروعیت سیاسـی و در نهایت ثبـات و امنیت 

داخلـی را در پـی خواهد داشـت. 
سـرمایه اجتماعـی، بـا تولیـد امنیـت نـرم نقـش بسـزایی در نهادینـه سـازی 

رضایتمنـدی و تقویـت مشـروعیت و ثبـات سیاسـی در جامعـه دارنـد.

فاطمه راکعی:

راه برون رفت از چالش ها تفاهم ملی است 

معاون اول رئیس جمهوری: 

گرفتار فرسایش سرمایه اجتماعی  شده ایم 

ضرورت اعتماد متقابل مردم و دولت 

تقویت سرمایه اجتماعی و تأمین امنیت نرم 

خبــر
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در حالى كه در واقع، از كمترین مال برخوردار هستید 
، در ظاهر، بهترین حال را از خود نشان دهید 

 كه خداوند متعال ، بندگان باایمانش را ] این گونه [
نیكو ادب كرده است

شنبه - 28 مهر 1397- سال بیست و یکم - شماره  4670

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم گفت: توسعه استان باید به صورت علمی 
دنبال شود، هنوز الگویی برای توسعه استان قم با توجه به محیط زیست وجود ندارد.

سید رضا موسوی با اشاره به ضرورت عدم توسعه صنایع آب بر در استان قم اظهار 
کرد: این استان مشکل کمبود آب دارد و برای تامین آب استان، پروژه انتقال آب اجرا 
شد و نباید به دنبال توسعه صنایع آب در استان قم همچون فولاد باشیم، این در حالی 
است که فاضلاب تولیدی قم رها می شود.وی ادامه داد: به دنبال ممنوع کردن احداث 
واحدهای تولید هیدروکربن جدید در استان قم هستیم، به دلیل موقعیت جغرافیایی، 
برخی از این واحدها به دنبال استقرار در قم هستند، در حالی که این استان مشکلات 
اقلیمی دارد.مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم افزود: توسعه استان قم باید به 

صورت علمی دنبال شود، هنوز الگویی برای توسعه این استان با توجه به محیط زیست 
وجود ندارد.موسوی مساحت منطقه حفاظت شده پلنگ دره را 32 هزار هکتار دانست 
و تصریح کرد: نیمی از این منطقه در استان قم و نیمی دیگر در استان مرکزی قرار 
دارد، به دنبال ارتقای سطح مناطق مدیریت شده محیط زیست در استان قم هستیم 

که البته این مساله نیاز به کارهای کارشناسی گسترده دارد.
وی خاطرنشان کرد: پارک ملی، پناهگاه حیاط وحش، منطقه حفاظت شده و 
مناطق ملی جزو مناطق زیرپوشش سازمان حفاظت محیط زیست هستند و اجرای 
از ورود شکارچیان و  از جمله جلوگیری  قوانین و مقررات خاص در این مناطق 

جلوگیری از تغییر کاربری غیرمجاز صورت می گیرد.

مدیرکل حفاظت محیط زیست استان قم تاکید کرد

ضرورت عدم توسعه صنایع آب بر در استان قم 

 امام جمعه قم با تاکید به ارزش و 
اهمیت حضور در مراسم اربعین حسینی 
گفت: حضور میلیونی در مراسم اربعین 
حسینی نشان دهنده اقتدار شیعیان است. 
آیت الله سید هاشم حسینی بوشهری 
ظهر امروز در خطبه های نماز جمعه که در 
مصلی قدس قم برگزار شد اظهار داشت: 
هر گونه سیاست گذاری و برنامه ریزی که 
به عدالت اجتماعی برسد مصداق بارز 
اگر سیاست گذاری ها  اما  معروف است 
توسط مدیران جامعه در راستای عدالت 
اجتماعی نبود و از عدالت اجتماعی جدا 
افزود:  است.وی  منکر  بارز  مصداق  بود 
به  جامعه  در  اجتماعی  عدالت  تحقق 

عنوان معروف شناخته می شود و عدالت 
است،  مختلفی  ابعاد  دارای  اجتماعی 
مدیران جامعه باید توجه جدی به حقوق 
فقرا داشته باشند و اگر این گونه باشد آن 
جامعه دارای عدالت اجتماعی است.امام 
جمعه قم تصریح کرد: مدیران و مسئولان 
در جامعه اسلامی باید تلاش زیردستان 
خود را نادیده نگیرند و اگر انسان گمنامی 
در جامعه تلاشی انجام داد مورد توجه 
قرار بگیرد و به دلیل اینکه ناشناخته 
نشود. شمرده  کوچک  وی  کار  است 

عضو جامعه مدرسین حوزه علمیه قم با 
اشاره به حدیثی از امام علی)ع( بیان کرد: 
امیرالمؤمنین)ع( فرمودند گمنامی کسی 

نباید سبب شود تا کار بزرگ وی مورد 
توجه قرار نگیرد، کسانی که درمجموعه تو 
کار می کنند و کار شایسته انجام می دهند 
تحسین کن و اگر کسی کار شایسته انجام 
نداد او را توبیخ کن تا انسانی که کار خوب 
انجام نمی دهد با کسی که کار خوب 
می کند یکسان نباشد.وی با اشاره به فرا 
رسیدن سال روز شهادت عمار یاسر عنوان 
کرد: عمار یاسر از ابتدای اسلام آوردن 
توسط دشمنان مورد شکنجه قرار گرفت 
تا دست از رسالت بردارد اما چون کوهی 
استوار در کنار پیامبر)ص( بود و پس از 
رحلت رسول خدا)ص( جزو سپاهیان 
ما  امروز  جامعه  بود،  امیرالمؤمنین)ع( 

به عمارها نیاز دارد.استاد حوزه علمیه با 
اشاره به ارزش و اهمیت پیاده روی اربعین 
افزود: افرادی که توفیق پیدا می کنند به 
زیارت اربعین بروند هر کدام به نیابت از 
شهیدی در مسیر پیاده روی اربعین حضور 
پیدا کرده تا شهدا هم در ثواب آن سهیم 
باشند.حسینی بوشهری با تاکید به ارزش 
و اهمیت حضور در مراسم اربعین حسینی 
ادامه داد: حضور میلیونی در مراسم اربعین 
شیعیان  اقتدار  دهنده  نشان  حسینی 
است، کسانی که تسهیلات و زمینه هایی 
برای حضور مردم در این مراسم معنوی 
نزد  زیادی  پاداش  و  اجر  فراهم کردند 

خداوند دارند.

آیت الله حسینی بوشهری در خطبه های نماز جمعه قم:

حضور میلیونی در مراسم اربعین نشان دهنده اقتدار شیعیان است 

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم گفت: برای مصون 
ماندن جریان اصلی تولید و اشتغال از خطرات در زمان 
واحدهای  جانمایی  است  لازم  مختلف  حوادث  وقوع 
پدافند  اصول  و  استانداردها  براساس  استان  صنعتی 

غیرعامل انجام شود. 
مهدی متقیان بیان کرد: یکی از مهمترین هدف های 
دشمن در زمان وقوع جنگ، به خطر انداختن اقتصاد 
منطقه ای است که به آن حمله کرده، بنابراین واحدهای 
صنعتی در تیررس جنگ افزارهای دشمن قرار دارند و 
باید اصول ایمنی و پدافند در آن ها به صورت کامل رعایت 
گردد تا از شدت خسارت ها در زمان وقوع حوادث کاسته 
شود.وی اظهار کرد: نکته قابل توجه دیگر این است که 
اگر جانمایی واحدهای صنعتی به صورت دقیق صورت 
نگرفته باشد و تعداد زیادی از کارخانه های تولیدکننده 

مواد شیمیایی و قابل اشتعال در کنار هم مستقر شده 
نهادهای خدمت  کار  حادثه،  وقوع  در صورت  باشند، 
رسان همچون آتش نشانی و اورژانس برای مهار آتش و 
نجات آسیب دیدگان، بسیار دشوار خواهد شد.وی ادامه 
داد: دستگاه های متولی صنعت استان از جمله سازمان 
صنعت، معدن و تجارت و شرکت شهرک های صنعتی 
باید در جانمایی کارخانه ها، به ضوابط پدافند غیرعامل 
نهایت توجه را داشته باشند، تا چرخه تولید استان در 
شرایط خطر تا حد امکان از حوادث مصون بماند.متقیان 
گفت: کارخانه های استان باید به لوازم ایمنی و تجهیزات 
مورد نیاز برای اطفاء حریق مجهز باشند تا در صورت وقوع 
حادثه، در همان لحظات اولیه اقدام های لازم صورت 
گیرد.وی افزود: همچنین لازم است کارکنان واحدهای 
صنعتی استان با اصول پدافند غیر عامل آشنا شوند تا در 

زمان مورد نیاز با به کارگیری این اصول علاوه بر حفظ 
جان خود از تجهیزات کارخانه نیز محافظت کنند.

وی ادامه داد: رعایت اصول پدافند غیرعامل در جانمایی 
و ساخت و ساز کارخانه ها، بهترین راهکار برای مصون 
سازی اقتصاد استان از خطرات احتمالی و محافظت از 

سرمایه گذاری صورت گرفته در این بخش است.
2 هزار و 300 واحد صنعتی کوچک، متوسط و بزرگ 
در قم وجود دارد که بیش از 90 درصد آن مربوط به 
صنایع کوچک و متوسط است؛ همچنین بیش از 53 هزار 

تن در واحدهای صنعتی استان فعالیت می کنند. 
قم دارای هفت شهرک صنعتی شکوهیه، الغدیر، چاپ 
و نشر، سلفچگان، محمود آباد، ثامن الائمه )ع( - قنوات 
- و فناوری اطلاعات و ارتباطات )I.C.T( و چهار ناحیه 

صنعتی خورآباد، دستجرد، سیرو و طغرود است.

مسئول رسیدگی به امور تحصیلی اتباع و مهاجران 
خارجی اداره کل آموزش و پرورش قم گفت: 35 هزار 
دانش آموز غیر ایرانی به صورت رایگان در مدارس این 
استان تحصیل می کنند و از همه امکانات آموزشی بهره 

مند هستند. 
محمدرضا اسلامی افزود: بنابر دستورالعمل ثبت نام 
دانش آموزان اتباع که از وزارت آموزش و پرورش ابلاغ 
می شود، تمام دانش آموزان غیر ایرانی متقاضی تحصیل 
در مدارس قم ثبت نام شده اند.وی اضافه کرد: 80 درصد 
دانش آموزان اتباعی که در قم تحصیل می کنند تبعه 
کشور افغانستان، 15 درصد عراقی و پنج درصد نیز از سایر 
ملل مانند ترکیه، امارات، نیجریه، کنیا و کشورهای مختلف 
آفریقایی و خاورمیانه هستند.به گفته وی، 70 درصد دانش 
آموزان اتباع در مقطع ابتدایی و 30 درصد نیز در مقطع 
متوسطه اول و دوم مشغول به تحصیل هستند.اسلامی 
بیان کرد: همچنین 13 مدرسه ویژه اتباع خارجی از جمله 
2 مدرسه افغانی، لبنانی، پاکستانی، هندی و عراقی در 

قم فعال است که با شیوه آموزشی کشورهای مبدا اداره 
می شود و 10 هزار تَن در این مدارس و موسسه های 
ویژه اتباع تحصیل می کنند.وی افزود: تاکنون 2 مدرسه 
با مشارکت آموزش و پرورش و کمیساریای عالی سازمان 
ملل متحد در مناطقی از قم که اتباع زیادی ساکن هستند 
احداث شده و در این مدارس دانش آموزان ایرانی و غیر 
ایرانی در کنار هم تحصیل می کنند.وی خاطرنشان کرد: 
آموزش و پرورش قم هر ساله با هماهنگی سازمان های 
حامی پناهندگان از جمله کمیساریای عالی سازمان ملل 
متحد خدماتی مانند تجهیزات کمک آموزشی، لوازم 
التحریر و بسته های شوینده به دانش آموزان اهدا می کند.

اسلامی با تاکید بر این که در ثبت نام دانش آموزان غیر 
ایرانی هیچ وجهی دریافت نشده است، گفت: قم در مقایسه 
با جمعیت استانی نسبت به سایر استان ها بیشترین دانش 
آموز اتباع را دارد که بیش از 10 درصد دانش آموزان قم 
را شامل می شود. وی با بیان این که دانش آموزان غیر 
ایرانی در صورت مواجهه با هر نوع مشکل می توانند به 

اداره های آموزش و پرورش استان مراجعه کنند، تاکید 
کرد: این افراد همانند دانش آموزان ایرانی حق مشارکت در 
برنامه های آموزشی، مسابقات ورزشی، هنری و فرهنگی 
مدارس و اردوها را دارند. وی در بخش دیگری از سخنان 
خود با اشاره به سکونت حدود 200 دانش آموز غیر ایرانی 
در شهرک دامشهر، گفت: این شهرک به لحاظ جغرافیایی 
مکانی دامی است و مناسب سکونت افراد نمی باشد، ولی با 
این وجود مسئولان آموزش و پرورش در شوراهای مختلف 
تلاش زیادی برای کسب مجوز راه اندازی مدرسه در این 

منطقه نمودند که با مخالفت مواجه شد.
اسلامی افزود: دانش آموزان ساکن در این منطقه به 
دلیل دور بودن از امکانات آموزشی، هر روز با 6 دستگاه 
مینی بوس برای تحصیل به مدارس شهر جعفریه و 
روستاهای پاچیان و حیدرآباد این بخش اعزام می شوند.به 
گفته وی، 95 درصد از دانش آموزان ساکن در این منطقه 
در مقطع ابتدایی و پنج درصد نیز در مقطع متوسطه اول و 

دوم تحصیل می کنند.

مدیرکل پدافند غیرعامل استان قم: 

جانمایی واحدهای صنعتی براساس اصول پدافند غیرعامل باشد 

مسئول رسیدگی به امور تحصیلی اتباع و مهاجران خارجی آموزش و پرورش قم :

35هزار دانش آموز غیر ایرانی در قم تحصیل می کنند 

برند خارجی، بیکاری بیشتر، بحران های اقتصادیکاریکاتور

سجاد جعفری

نامحـرمانه

دل نوشته

سردار نقدی: مشکلات کشور به گردن انقلاب نیست
معاون فرهنگی و اجتماعی سپاه پاسداران انقلاب اسلامی گفت: انقلاب اختیار همه چیز 
را دست مردم داده و مردم خودشان رهبر، رئیس جمهوری و نماینده مجلس انتخاب می 
کنند لذا اگر مشکلی وجود دارد به گردن انقلاب نیست بلکه به علت انتخاب مردم است.

سردار محمدرضا نقدی عصر پنجشنبه در نشست سراسری هیات های اندیشه  ورز بسیج 
اصناف، بازاریان و فعالان اقتصادی کشور در مشهد با بیان اینکه انقلاب اسلامی، استقلال 
کشور را زیر شدیدترین فشارها سالم نگه داشته است گفت: در انقلاب اسلامی حتی شکم 
پرستان نیز منتفع شده اند به طوری که پیش از انقلاب، مصرف کالری مردم هزار و 700 
کیلو بود که این رقم اکنون به سه هزار و 100 کیلو کالری رسیده است.سردار نقدی افزود: 
خانه های روستایی در زمان طاغوت از گل، چوب و سنگ ساخته شده بود و سوخت خانه 
ها نیز هیزم و فضولات حیوانی بود اما امروز 74 درصد روستاها گازرسانی شده است و 
به همه روستاهای بیش از 10 خانوار گاز رسانی و برق رسانی شده و بیش از 90 درصد 
روستاها آب لوله کشی دارند.او اظهار داشت: نصف شهرها در زمان شاه برق و آسفالت داشت 
و اطراف تهران حلبی آباد بود در حالی که 6 میلیون بشکه نفت صادر می کردیم و جمعیت 
کشور یک سوم و فروش نفت چهار برابر امروز بود اما چون پول به مردم نمی رسید و خرج 
تفریح دربار و مصالح آمریکا می شد، مردم گرسنه و بدبخت بودند.وی گفت: در این شرایط 
حساس است که باید 40 سالگی انقلاب را جشن بگیریم و پیام الهام بخش انقلاب را به 

دنیا صادر کنیم.

وزارت علوم هم جعلی بودن مدرک هاشمی را تایید کرد
در پی اداعای عباس اخوندی درباره ندرک سید مهدی هاشمی این بار وزارت تحقیقات، 
فناوری و علوم هم جعلی بودن مدارک تحصیلی مهدی هاشمی را تایید کرده و در نامه ای 
خطاب به وزیر راه و شهرسازی اعلام کرده است که؛ طبق بررسی های به عمل آمده در 
حوزه معاونت آموزشی وزارت متبوع و همچنین نامه مدیرکل امور آموزشی دانشگاه امام 
ادامه  بالطبع  و  نیست  تایید  نامبرده مورد  )ع( مدرک تحصیلی دوره کارشناسی  حسین 
تحصیل ایشان در دوره کارشناسی ارشد دانشگاه آزاد اسلامی که مهم ترین شرط آن داشتن 
مدرک دوره تحصیلی پایین تر است، محقق نبوده و جای اشکال دارد. همچنین تحصیل 
نامبرده در دوره دکتری که مهر ماه سال تحصیلی 91-92 شروع و در تاریخ 92/11/7 به 
اتمام رسیده هم به لحاظ مقررات آموزشی دوره های تحصیلات تکمیلی و هم به لحاظ محل 
تحصیلی نامرده )پژوهشگاه منحله شاخص پروژه( که بدون مجوز شورای گسترش آموزش 
عالی انجام شده غیرقانونی است. لذا مدارک تحصیلی ارائه شده در مورد نامبرده از اعتبار 

لازم برخوردار نیست.

جزئیات توزیع سبد کالایی 
سرپرست وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی با بیان اینکه سرپرستان خانوار با درآمد کمتر 
از 3 میلیون، مشمول سبد کالا می شوند گفت: جمعیت تحت پوشش و مبلغ قابل شارژ 
در نشست یکشنبه دولت نهایی می شود.انوشیروان محسنی بندپی درباره جزئیات بسته 
حمایتی برای اقشار مختلف جامعه گفت: طی دو ماه گذشته بحث های مختلفی در خصوص 
مکانیزم  حمایت از اقشار مختلف جامعه در قالب کالاکارت، سبد غذایی یا کوپن الکترونیک 
در سطح دولت انجام شد.وی افزود: در نهایت جمع بندی به این صورت شد که حمایت 
اجتماعی به صورت سبد کالایی از اقلام مورد نیاز و اساسی جامعه باشد به این ترتیب که 
مبلغی در چند نوبت به حساب سرپرستان خانوار واریز شود.سرپرست وزارت تعاون، کار و 
رفاه اجتماعی درباره جمعیت تحت پوشش دریافت سبد کالا گفت: تلاش کردیم تا شناسایی 
جامعه برخوردار از این حمایت اجتماعی با بیشترین ضریب اطمینان باشد.بندپی ادامه داد: 
بر اساس برنامه ریزی انجام شده افراد دارای درآمد کمتر از 3 میلیون در ماه مشمول این 
حمایت اجتماعی می شوند که تلاش کردیم این خانوارها را با ضریب اطمینان بالا شناسایی 
کنیم. وی گفت: همچنین ممکن است اقشار نیازمندی وجود داشته باشند که پیش از این 
شناسایی نشدند و تحت پوشش هیچ نهاد حمایتی نباشند که این گروه از جامعه نیز مشمول 

دریافت سبد کالا خواهند شد.

زمان معرفی وزرای پیشنهادی به مجلس
عضو هیأت رئیسه مجلس گفت: دولت اعلام کرده که وزرای پیشنهادی کار و اقتصاد را 
برای کسب رأی اعتماد شنبه یا یکشنبه به مجلس معرفی می کند.اکبر رنجبرزاده نماینده 
مردم اسدآباد در مجلس شورای اسلامی گفت: دولت اعلام کرده که شنبه یا یکشنبه وزرای 
پیشنهادی خود برای وزارتخانه های تعاون، کار و رفاه اجتماعی و امور اقتصادی و دارایی 
برای کسب رأی اعتماد به مجلس معرفی خواهد کرد. وی افزود: من با رئیس مجلس هم 
که صحبت می کردم آقای لاریجانی عنوان کرد که ما انتظار داریم دولت شنبه یا یکشنبه 
هفته آینده وزرای پیشنهادی خود را برای وزارتخانه های کار و اقتصاد به مجلس معرفی 
کند.عضو هیأت رئیسه مجلس اظهارداشت: اگر شنبه یا یکشنبه وزرای پیشنهادی کار و 
اقتصاد به مجلس معرفی و اعلام وصول شود جلسه رأی اعتماد به آنها یک هفته بعد از اعلام 

وصول برگزار خواهد شد.

واکنش آشنا به بازداشت حسن عباسی
حسام الدین آشنا در کانال تلگرامی خود به طور غیرمستقیم به حسن عباسی را داد. پیام 
تلگرامی حسام الدین آشنا مشاور رئیس جمهور به شرح زیر است:  »جای سخنران، زندان 

نیست؛  ولی کار سخنران هم بهتان نیست«

یک اربعین عاشقی/۴
محمد خامه یار

دمدمه های غروب به نجف می رسیم. نگاهم که به گنبد و بارگاه حرم ملکوتی حضرت علی بن 
ابی طالب)ع( می افتد، آرامش عجیبی را احساس می کنم و در جایم میخکوب می شوم. مثل همه 

همراهان بی اختیار دستانم را روی سینه می گذارم و به آقا و مولایم سلام می دهم.
زمان سفر طولانی می شود. در شرایط عادی و سفرهای قبلی در دیگر ایام سال، از مرز مهران 
که حرکت می کردم، چند ساعتی زودتر به مقصد می رسیدم. راه بندان مکرر و برپایی موکب ها در 
طول مسیر و اصرار عراقی ها برای پذیرایی و پیاده کردن سرنشین ماشین ها، موجب این تاخیر پنج، 
شش ساعته ما در رسیدن به مقصد است. در  طول مسیر و حاشیه جاده، موکب هایی برپا شده است 
که در چند سال گذشته خبری از آن نبود. به یاد دارم پس از سقوط صدام که دومین کاروان کمک 
رسانی به مردم عراق را با یازده تریلی به بغداد و کربلا و نجف می بردیم، هر جا توقف می کردیم، 
ترافیک و راه بندان به وجود می آمد و عده ای از مردم، اطراف ماشین ها جمع می شدند و تقاضای 

کمک مئ کردند و حتی آب شرب و نوشیدنی را می خواستند! 
یادم می آید آن سال وقتی در مسجد امام علی)ع( شهرک شهید صدر بغداد برای بیتوته توقف 
کردیم، پیرمردی محاسن سفید، پس از نماز مغرب خودش را پای منبر رساند و میکروفن با دست 
گرفت و حرف هایش را با بسم الله.... شروع کرد و در جمع صدها نمازگزار به زبان عربی گفت: برادران 
دینی ام ما وضع خوبی نداریم. ما مثل مسلمانان صدر اسلام در شعب ابی طالب)ع( به سر می بریم و  
با مشکلات دست و پنجه نرم می کنیم. ما هشت سال با ایرانی ها جنگیدیم. حالا اولین کشوری که 
به یاری ما شتافته، ایران است ...  حالا چند سالی از آن دوران می گذرد. فراوانی نعمت را می بینم و 
تقاضای عراقی ها برای پذیرایی از زائرین قصه برعکس می شود.راننده خود را مجبور می بیند تا در 
برخی جاها که با اصرار موکب داران مواجه می شود پا روی پدال ترمز بگذارد و توقف کند. سخاوت 

عرب ها در پذیرایی که با ادب و تواضع و فروتنی همراه است، حد و اندازه ندارد.

دراتوبان  گرمسار- قم :

بازهم برخورد شتربا خودرو حادثه آفرید
سخنگوی  اورژانس 115 قم گفت :برخورد شتر با 2 خودرو دراتوبان قم-  گرمسار9مجروح 

بجای گذاشت.
مهدی فراهانی اظهارداشت :پنجشنبه شب دراتوبان قم-  گرمساربرخورد بین یک دستگاه  

خودروی پژو با شتر منجر به واژگونی وسپس مجروح شدن 4نفر سرنشین خودرو شد.
وی افزود :درادامه این حادثه و احتمالا به دلیل شرایط صحنه خودروی سواری دیگری نیز 

همزمان درمحل واژگون شد که واژگونی دوم نیز 5 مجروح بجای گذاشت .
وی ادامه داد :مجموعا 3امبولانس اورژانس 115 جهت انتقال مجروحین این حادثه ویژه به محل 
اعزام شدند ومجروحین پس از دریافت خدمات اولیه درمانی به مراکز درمانی شهید بهشتی و نکویی 

-فرقانی قم منتقل شدند.

رئیس شورای اسلامی شهر قم:

سامانه 137 شهرداری باید تقویت شود
رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: سامانه 137 نقطه عطفی برای 

شناسایی عملکرد حوزه های مختلف شهرداری است.
عبدالله جلالی در حاشیه بازدید اعضای شورای اسلامی شهر قم از 
سامانه 137 شهرداری، با تاکید بر اینکه پاسخگویی محترمانه به مردم 
یکی از ضروریت های سامانه 137 است، اظهار کرد: تمام افراد فعال در 
سامانه 137 باید آموزش های لازم را دیده و با مردم برخورد مناسبی 
داشته باشند.وی لزوم پیگیری مطلوب درخواست های مردمی و کسب 
رضایتمندی مردم را مورد توجه قرار داد و افزود: اطلاعات بسیار خوبی 
از ثبت پیام های مردمی می تواند کسب شود که باید به دنبال تحلیل 
جدی و موثر پیام های مردمی برای تصمیمات آینده مدیریت شهری 
باشیم.رئیس شورای شهر قم با تاکید بر اینکه سامانه 137 نقطه عطفی 
برای شناسایی عملکرد حوزه های مختلف شهرداری است گفت: پیام های 
مردمی به راحتی گلوگاه های مشکل ساز در روند خدمت رسانی و مواردی 
در  می تواند  و  کرده  مردم می کند مشخص  در  نارضایتی  تولید  که 
تصمیم گیری ها مورد استفاده قرار گیرد.وی اهمیت معرفی هرچه بیشتر 
سامانه 137 به شهروندان را مورد توجه قرار داد و اذعان کرد: باید به دنبال 
تقویت سامانه 137 در شهرداری باشیم. سامانه 137 حلقه وصلی بین 
شهروندان و شهرداری است تا بتوانند خواسته ها، مشکلات و پیشنهادات 

را به راحتی با خادمان خود در میان بگذارند.
و  مردم  سویه  دو  ارتباط  برای  مجموعه ای  سامانه 137   *

شهرداری است
سرپرست اداره کل ارتباطات و امور بین الملل شهرداری قم  نیز 
درحاشیه این بازدید مزیت سامانه 137 را دوسویه بودن آن برای تعامل 
و ارتباط با شهرداری دانست و گفت: سامانه 137 تنها برای پیگیری 
مشکلات مردمی نیست بلکه ظرفیتی ویژه برای استفاده از پیشنهادات 
مردمی در راستای توسعه خدمات شهری است.حسین ایرانمنش با بیان 
اینکه در راستای تکریم و احترام به مردم سامانه 137 شهرداری فعال 
شده است، اظهار کرد: سامانه ارتباطات مردمی شهرداری از سال 83 
به صورت گویا راه اندازی شد و تا سال 88 فعالیت به همین شکل برای 
پیگیری درخواست های مردمی ادامه یافت.وی اذعان کرد: از سال 88 به 
بعد نیز نسخه تحت وب این سامانه طراحی شد تا مواردی که از سوی 

مردم مطرح می شود پیگیری شده و بازخورد نیز به مردم ارائه شود.
و  بین شهروندان  * سامانه 137 شبکه اطلاع رسانی قوی 

شهرداری است
مدیرکل حوزه شهردار قم نیز درحاشیه این بازدید گفت: سامانه 
137 شبکه اطلاع رسانی قوی بین شهروندان و شهرداری است.سیدجواد 
صحرایی با اشاره به ظرفیت های گسترده این سامانه در ایجاد ارتباط بین 
شهروندان و شهرداری اظهار کرد: سامانه 137 نه فقط برای درخواست های 
مردمی بلکه به عنوان شبکه اطلاع رسانی قوی بین شهروندان راه اندازی 
شده است.وی با بیان برخی اقدامات صورت گرفته در سامانه 137 و 
برنامه های آینده این سامانه گفت: آموزش های تخصصی برای اپراتورهای 
137 برگزار شده تا بتوانند حداقل اطلاعات لازم در خصوص فرآیندهای 
شهرداری و خدمات مرتبط را در اختیار مردم قرار دهند.مدیرکل حوزه 
شهردار قم مشکلات سامانه 137 را مد نظر قرار داد و افزود: یکی از 
مشکلاتی که در گذشته داشتیم بحث ارتباط ستادی سامانه 137 بود که 
از حدود دو سال گذشته ستاد مرکزی سامانه به شهرداری مرکز منتقل 

شد تا ارتباط با مدیران بهتر انجام شود.
* رضایتمندی بالای شهروندان از روند پیگیری درخواست ها 
سرپرست سامانه 137 شهرداری قم نیز درحاشیه این بازدید گفت: 
درصد رضایتمندی مردمی از روند پیگیری درخواست ها در سامانه 137 
بسیار بالا است.ابراهیم خسروی با بیان اینکه سامانه 137 به صورت 24 
ساعته درخواست ها و مکالمات شهروندان را ثبت و ضبط می کند، تصریح 
کرد: پس از ثبت درخواست های مردمی پیگیری آنها صورت گرفته و 
بازخوردگیری شده و گزارش به مردم ارائه می شود؛ سیکلی که در سامانه 
پیش بینی شده این است که باید رضایتمندی شهروندان در خصوص 
درخواست ثبت شود وگرنه مساله مجدد از نهاد مربوطه پیگیری می شود.

سرپرست سامانه 137 شهرداری قم اضافه کرد: برخی خدمات شهری 
تنها از طریق سامانه 137 قابل پیگیری است که از آن جمله می توان به 
بحث استقرار باکس جمع آوری خاک و نخاله اشاره کرد.خسروی میانگین 
تماس های روزانه ثبت شده در سامانه 137 را 2 هزار مورد دانست که 
با حوزه های تخصصی  پالایش و مرتبط  قابل  حدود 600 مورد آن 
شهرداری است و گفت: در مناسبت های خاص چون اربعین، ایام نوروز و... 
میزان تماس های روزانه ثبت شده به بیش از 3 هزار تماس نیز می رسد.

رئیس حقوقی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم :

2شرکت حمل بار در قم تعطیل شد 
رئیس حقوقی اداره کل راهداری و حمل و نقل جاده ای قم گفت: در 
راستای صیانت از قوانین و مقررات حمل و نقل جاده ای با رای کمیسیون 

ماده 12 استان، 2 شرکت حمل بار در قم تعطیل شد. 
حسین اعتمادی افزود: 2 شرکت متخلف از زمان اعلام رای کمیسیون 
ماده 12 به مدت یک ماه تعطیل و سامانه جامع آنها توسط این اداره کل 
غیر فعال شده است.وی ادامه داد: همچنین جهت اطلاع رانندگان و 
صاحبان صنایع و دارندگان بار نسبت به نصب بنر با عنوان تعطیلی یک 
ماهه، در ورودی این 2 شرکت اقدام صورت گرفت.وی به تخلف های 
صورت گرفته توسط این 2 شرکت اشاره کرد و گفت: عمده تخلف های 
صورت گرفته که موجب اتخاذ تصمیم به تعطیلی این شرکت ها شد، 
نبود تطبیق اطلاعات درج شده بارنامه با موضوعیت صدور آن به دلیل 
نبود حضور و نظارت مدیر فنی شرکت و صدور بارنامه صوری، بوده است.

وی در ادامه با بیان این که از ابتدای سال جاری تا پایان شهریورماه به 
تخلف های 47 شرکت حمل و نقل)کالا و مسافر( در قم رسیدگی شده 
است گفت: از این تعداد 32 مورد متعلق به شرکت های حمل مسافر و 
15 مورد دیگر مربوط به شرکت های حمل کالا بوده است.اعتمادی ادامه 
داد: در برررسی شرکت های حمل مسافر، 9 مورد تبرئه، 19 مورد به 
جرایم نقدی، سه مورد به تعطیلی و تعلیق یک ماهه محکوم و یک مورد 
نیز به تذکر و توبیخ کتبی ختم شد.وی اضافه کرد: از مجموع 15 مورد 
پرونده رسیدگی شده تخلفات شرکت های حمل کالا نیز 2 شرکت به 
تعطیلی یک ماهه، 6 شرکت جریمه نقدی، 2 شرکت تذکر و توبیخ کتبی 
و پنج شرکت نیز از موارد اتهامی تبرئه شدند.وی همچنین گفت: طی 
سال جاری، در مجموع به 32 مورد تخلفات رانندگان در بخش حمل و 
نقل جاده ای رسیدگی شد که نسبت به تذکر کتبی 28 تن از رانندگان 

اقدام شد و چهار تن از موارد اتهامی تبرئه شدند.

معاون حمل  و نقل و ترافیک شهردار قم   خبرداد

اعزام 5۰ دستگاه اتوبوس از استان قم 
به مهران در ایام اربعین

معاون حمل  و نقل و ترافیک شهردار قم گفت: 50 دستگاه اتوبوس برای 
خدمت رسانی به زائران اربعین از استان قم به شهر مهران اعزام می شود.

عباس ذاکریان با اشاره به نزدیکی ایام اربعین و لزوم خدمت رسانی 
به زائران اربعین اظهار داشت: امسال نیز استان قم آمادگی کامل برای 
خدمت رسانی به زائران کربلا را در استان قم و شهر مهران دارد.وی از 
اعزام 50 دستگاه اتوبوس به شهر مهران خبر داد و افزود: 50 دستگاه 
اتوبوس برای انتقال زائران از پایانه مرکزی تا مرز مهران از 5 تا 15 آبان 
در شهر مهران مستقر شده و به زائران خدمت رسانی می کنند.معاون 
حمل  و نقل و ترافیک شهردار قم تصریح کرد: رانندگان بر اساس برنامه 
و زمان بندی وزارت کشور در شهر مهران مستقر شده و در طول مسیر 
نیز یک تعمیرگاه سیار اتوبوس ها را همراهی می کند.وی اعلام کرد: طبق 
هماهنگی که با سازمان شهرداری های وزارت کشور انجام  شده امیدواریم 
تا قبل از اعزام اتوبوس ها یک جفت لاستیک نیز به آن ها تحویل داده  شده 
تا مشکلی از این بابت برای اتوبوس ها و رانندگان پیش نیاید.ذاکریان از 
آمادگی استان قم برای خدمت رسانی به زائران اربعین در عراق نیز خبر 
داد و تأکید کرد: تا امروز درخواستی از طرف کشور عراق نداشته ایم ولی 
چنانچه درخواستی از طرف کشور عراق به وزارت کشور اعلام شود استان 

قم آمادگی ارائه هرگونه خدمت رسانی در حوزه حمل  و نقل را دارد.

اخبــار

مدیرکل بیمه سلامت استان قم گفت: 
در حال حاضر 354 هزار و 991 تن در 
این استان از خدمات بیمه سلامت که 
توسط 659 مرکز طرف قرارداد انجام می 

شود، استفاده می کنند. 
محمدرضا فخاریان قمی روز پنجشنبه 
در جمع خبرنگاران به مناسبت هفته بیمه 
سلامت، از 27 مهرماه تا سوم آبان ماه 
اظهار داشت:از این تعداد افراد بیمه شده، 

یک هزار و 337 بیمار خاص هستند.
وی افزود: 64 بیمار هموفیلی، 101 
بیمار تلاسمی، 397 بیمار دیالیزی، 519 
بیمار ام اس و 178 بیمار پیوند کلیه در قم 
از خدمات بیمه سلامت استفاده می کنند.

ماه سال  فروردین  در  گفته وی،  به 
بیمه  جاری 400 هزار تن زیر پوشش 
سلامت استان بودند که در حال حاضر 
حدود 50 هزار تن بیمه خویش را تمدید 
نکرده اند که یکی از دلایل این امر، محدود 
شدن خدمات در مراکز دولتی بوده است.

وی با بیان این که در سال گذشته، 
سه میلیون و 841 هزار و 451 بار مراجعه 

به مراکز طرف قرارداد بیمه سلامت در 
گفت:  است،  گرفته  صورت  قم  استان 
داروخانه  به 146  بیشترین مراجعه ها 
پزشک  به  و سپس  بوده  استان  سطح 

عمومی بوده است.
گفت:  قم  سلامت  بیمه  مدیرکل 
برای تسهیل در خدمات رسانی و صدور 
استان،  در  بیمه سلامت  های  دفترچه 
هفت دفتر پیشخوان در این حوزه فعال 

است و در شهرهای دستجرد و جعفریه 
نیز 2 دفتر به ارائه خدمت می پردازند.

شهر دستجرد در 75 کیلومتری غرب 
شهر قم و در بخش خلجستان قرار دارد. 
جعفریه نیز یکی از شهرهای استان است. 
این شهر در بخش جعفرآباد از توابع قم 
بیمه  که  این  به  اشاره  با  دارد.وی  قرار 
سلامت دارای 6 صندوق بیمه ای است 
کارکنان  شامل  ها  صندوق  این  گفت: 

دولت، سایر اقشار، روستاییان و عشایر، 
همگانی، بیمه ایرانیان و اتباع می شود که 
بیشترین تعداد بیمه شدگان از صندوق 
بیمه ای همگانی هستند.وی خاطرنشان 
کرد: صندوق بیمه همگانی برای افرادی 
که فاقد هر گونه پوشش بیمه درمانی 
هستند تشکیل شده است تا به صورت 
بیمه  صندوق  این  پوشش  زیر  رایگان 
ای قرار گیرند.فخاریان قمی همچین از 
پرداخت بدهی ها به مراکز طرف قرارداد 
خبر داد و گفت: تا تیرماه سال جاری 70 
درصد بدهی ها به بیمارستان های دولتی 
و 60 درصد بدهی ها به مراکز غیر دولتی 

پرداخت شده است.
وی در پایان، حضور در گلزار شهدا، 
سخنرانی پیش از خطبه های نماز جمعه، 
بازدید از مراکز طرف قرارداد، عیادت از 
بیماران، برگزاری مسابقه های فرهنگی، 
ورزشی و هنری، انشانویسی، حضور در 
مدارس و ترویج فرهنگ بیمه سلامت را از 
مهمترین برنامه های هفته بیمه سلامت 

در قم برشمرد.

مدیرکل بیمه سلامت استان قم :

354 هزار قمی از خدمات بیمه سلامت استفاده می کنند 


